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Τ
α όσα σκανδαλώδη συμβαίνουν στον ΟΠΕΚΕΠΕ και
βλέπουν το φως της δημοσιότητας δεν προέκυψαν
ως κεραυνός εν αιθρία. Αντιθέτως, συνιστούν μια

ιστορία αμαρτωλή, διαχρονική και διακομματική.
Η κατάργηση του ΟΠΕΚΕΠΕ και η μεταφορά των αρμο-

διοτήτων του στην ΑΑΔΕ είναι άλλη μια προσπάθεια της
κυβέρνησης να τελειώσει, ελπίζει οριστικά, με παθογέ-
νειες που κρατούν δεκαετίες. Το κατά πόσο ο έλεγχος και
η πληρωμή των αγροτικών ενισχύσεων από ένα σύγχρονο,
ενιαίο, ψηφιακό σύστημα, όπως της ΑΑΔΕ, θα σημάνουν
το τέλος των πολιτικών μεσολαβήσεων και παρεμβάσεων
μένει να αποδειχτεί και στην πράξη.

Όμως για να παγώσουν τα χαμόγελα μετά από κάθε «μη
σε νοιάζει, θα το κανονίσουμε», θα χρειαστεί κάτι περισ-
σότερο. Η παραδειγματική τιμωρία όλων όσοι καταλή-
στευαν κοινοτικούς πόρους για να κερνάνε μετά ρακές και
τσίπουρα στα καφενεία και να πίνουν στην υγειά των κο-
ρόιδων. Δηλαδή, όχι μόνο των φορολογουμένων, αλλά και

των έντιμων ανθρώπων της γης που δεν πέρασαν το κατώ-
φλι πολιτικών γραφείων για να «τακτοποιήσουν» την υπό-
θεσή τους. Που δεν συναίνεσαν στην αυθαιρεσία. Που δεν
πήραν μέρος στο πάρτι.

Όλοι αυτοί, που είναι και οι περισσότεροι, θα ανακουφί-
στηκαν με την επιλογή της κυβέρνησης να κλείσει το «μα-
γαζί της αγροτικής αμαρτίας». Και θα πουν ένα «επιτέ-
λους, μπράβο» αν δουν κάποιους να επιστρέφουν τα χρή-
ματα που υπεξαίρεσαν ή να κάθονται πίσω από τα σίδερα
της φυλακής. 

Για αυτό η κυβέρνηση θέλει και τη μεταρρύθμιση να κά-
νει και την κάθαρση να επιβάλει. Και όταν ξεκαθαρίζει ότι
όποιος παρανόμησε θα λογοδοτήσει, ανεξάρτητα ποια θέ-
ση κατείχε, ποιο κόμμα στήριξε, ποιο γραφείο τον υποστή-
ριξε, αυτούς τους ανθρώπους έχει στο μυαλό της. Εξού

και η συνεργασία με την Ευρωπαϊκή Εισαγγελία. Εξού και
οι ανοιχτές πόρτες της Δικαιοσύνης. Εξού και η απροθυ-
μία της να κρυφτεί πίσω από τη γραφειοκρατία, αλλά να
την καταργήσει.

Την ώρα όμως που η κυβέρνηση αποφασίζει να ξεριζώ-
σει έναν παρασιτικό κρατικό μηχανισμό και να σπάσει την
αλυσίδα που συνέδεε επιδοτήσεις με τοπικά συμφέροντα
και πελατειακές πρακτικές, τα κόμματα της αντιπολίτευ-
σης την κατηγορούν που το κάνει. Λες και όταν είχαν την
εξουσία (και την ευκαιρία) επιχείρησαν κάτι παρόμοιο.
Λες και έλεγξαν ποτέ ή τιμώρησαν. 

Ξέχασαν τα πρόστιμα για κακοδιαχείριση που επέβαλε
η Επιτροπή επί των δικών τους ημερών. Ξέχασαν ότι οι αυ-
θαιρεσίες στις αγροτικές ενισχύσεις δεν είναι αποκλειστι-
κά ελληνικό φαινόμενο. Επιχαίρουν όταν οι Ευρωπαίοι
μάς κουνάνε το δάχτυλο. Και δυσφορούν που βρήκε επι-
τέλους κάποιος στην Ελλάδα το πολιτικό σθένος να θέσει
τον δάκτυλον επί τον τύπον των ήλων…
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Γράφει ο Πάνος Μαυρίδης 

Την ώρα που η κυβέρνηση
αποφασίζει να σπάσει 

την αλυσίδα που συνέδεε 
επιδοτήσεις με τοπικά 

συμφέροντα και πελατειακές
πρακτικές, τα κόμματα 

της αντιπολίτευσης 
την κατηγορούν που το κάνει

Το τέλος μιας 
αμαρτωλής ιστορίας;
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του ειδικού συνεργάτη

Α
νατριχιαστικά είναι τα στοιχεία που
έφτασαν στην «Political» για τις
κατηγορίες που αντιμετωπίζει με-

γαλοστέλεχος και γενικός γραμματέας
υπουργείου που, σύμφωνα με καταθέσεις
και ένορκες βεβαιώσεις φίλων, ατόμων
πολύ κοντά στην οικογένειά του και συνερ-
γατών του, βιαιοπραγεί λεκτικά και σωμα-
τικά εις βάρος της πρώην συζύγου του, η
οποία είναι και δήμαρχος. 

Τα όσα συμβαίνουν στη συγκεκριμένη
οικογένεια σε καμία περίπτωση δεν βρί-
σκουν εφαρμογή στο ρητό «τα εν οίκω μη
εν δήμω», αφού όχι μόνο έχει μπλεχτεί από
την αρχή και η πολιτική τους σταδιοδρομία
στην Τοπική Αυτοδιοίκηση στα προβλήμα-
τα που αντιμετωπίζουν μεταξύ τους, αλλά
έχει αποτελέσει και τη βασική αιτία των ξυ-
λοδαρμών, των ύβρεων και των απειλών
που δέχεται η πρώην σύζυγος του μεγαλο-
στελέχους του κυβερνητικού κόμματος.

Ο εν λόγω κύριος λοιπόν είχε πάντα μα-
νία με την Τοπική Αυτοδιοίκηση, ενώ πέρα-
σε και από δημαρχιακό θώκο για μια τετρα-
ετία, από το 2006 έως το 2010, οπότε και
μπήκε επικεφαλής του συνδυασμού του
μια άλλη υποψήφια με την οποία -σύμφω-
να με τις ένορκες καταθέσεις που έχουν
δοθεί- συνήψε και ερωτική σχέση. 

Η πρώην σύζυγος, από την άλλη, υπήρξε
για τρεις σχεδόν δεκαετίες δημοτική σύμ-
βουλος με μεγάλο έρεισμα στην τοπική
κοινωνία, κάτι που έκανε τον πρώην σύζυ-

γο έξαλλο, με
αποτέλεσμα,
όταν εκείνη
εκλέχθηκε
δήμαρχος

στον δή-
μο της, να

την απειλεί
και να βι-

αιοπραγεί σε
βάρος της και

μ ά λ ι σ τ α
μπροστά στο

παιδί τους. 

«Θα τη θάψω…»
Όλες οι ένορκες καταθέσεις που έχουν

δοθεί από ανθρώπους του στενού περιβάλ-
λοντος του «κυρίου» γραμματέα κάνουν
λόγο για συγκεκριμένα γεγονότα και συγ-
κεκριμένες απειλές που εκτοξεύει ο σύζυ-
γος για την πρώην σύζυγο και έχουν να κά-

νουν άμεσα με τη σωματική
ακεραιότητά της και

τη ζωή της, αφού
απειλεί ότι θα «κά-

νω κακό στην
π…, θα τη νε-

κ ρ ο φ ι -

λήσω, θα τη θάψω και θα της πάρω το παι-
δί…» ή «θα της κάνω κακό». Σε κάποιους
μάλιστα -σύμφωνα πάντα με τις ένορκες
καταθέσεις- δήλωνε ευθαρσώς ότι «θα πά-
ρει ένα όπλο, θα τη σκοτώσει και μετά θα
σκοτωθεί και αυτός». Αυτά τα λόγια, όπως
προκύπτει από τις καταθέσεις, φέρεται να
τα λέει δημόσια πολλές φορές, ενώ υπάρ-
χουν και πολλοί μάρτυρες που τα ακούν και
εκφράζουν φόβους για το πώς θα εξελιχ-
θεί μια τέτοια κατάσταση, με τη συγκεκρι-
μένη συμπεριφορά να επιδεινώνεται όσο
περνάει ο καιρός. 

Δεν παραλείπει μάλιστα -όπως ισχυρί-
ζονται στις καταθέσεις- να τη διαβάλλει

δεξιά και αριστερά ως μητέρα, ως γυ-
ναίκα και ως πολιτικό πρό-

σωπο. Εκείνο που αναφέ-
ρεται ρητώς σε όλες σχε-
δόν τις ένορκες καταθέ-

σεις είναι το περιστατικό του ξυλοδαρμού
το 2022 που μάλιστα ο ίδιος κάλεσε γιατρό
να πάει στο σπίτι του, γιατί όπως φέρεται να
του είπε στο τηλέφωνο «είχε ξεφύγει και
χτύπησε τη σύζυγό του».

Ο νταής γγ υπουργείου
και η ζωή-κόλαση 

της δημάρχου 
πρώην συζύγου του

Οι ένορκες καταθέσεις που «καίνε» το μεγαλοστέλεχος 
για ξύλο, ύβρεις και απειλές

Α Π Ο Κ Λ Ε Ι Σ Τ Ι Κ Ο  T H Σ « P »
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«Θέλει ψυχιατρική 
παρακολούθηση»

Όλοι όσοι έχουν καταθέσει ενόρκως για
τα δεινά που έχει τραβήξει η πρώην σύζυ-
γος του γενικού γραμματέα έχουν απειλη-
θεί από τον ίδιο, είτε εμμέσως είτε άμεσα,
τόσο οι ίδιοι όσο και οι οικογένειές τους.
Μάλιστα, όπως αναφέρεται χαρακτηριστι-
κά σε μια από τις καταθέσεις, η απειλή
ήταν… «ξέρω πού σπουδάζει ο γιος σου
και πού δουλεύει η γυναίκα σου», αφήνον-
τας προφανώς αιχμές ότι θα τους «τιμωρή-
σει» με την επιρροή του λόγω της πολιτικής
του ιδιότητας. 

Όμως ο κοινός παρονομαστής στην κα-
τακλείδα όλων είναι ότι φοβούνται για τη
ζωή της πρώην συζύγου του, την οποία
έχουν προειδοποιήσει πάρα πολλές φο-
ρές, και επίσης ότι ο συγκεκριμένος άν-
θρωπος είναι επικίνδυνος και χρήζει ψυ-
χιατρικής νοσηλείας και παρακολούθησης. 

Τα στοιχεία που έχουμε στα χέρια μας
δεν είναι όλα εφικτό να παρατεθούν σε ένα
ρεπορτάζ. Εκείνο όμως που είναι άξιο απο-
ρίας είναι, ενώ έχουν βουίξει τόσο ο δήμος
όσο και το υπουργείο για τα «κατορθώμα-
τά» του, γιατί δεν προχωρά η Δικαιοσύνη με
γρηγορότερο ρυθμό για να προστατεύσει
την πρώην σύζυγό του και το ανήλικο τέκνο
τους και γιατί δεν απομακρύνεται από τη
θέση του. Ένα άνθρωπος με τέτοια ένστικτα
και τέτοιες συμπεριφορές σίγουρα θα
έπρεπε να έχει μια σκληρή αντιμετώπιση. 

Ερωτήματα που καίνε
Όλη αυτή η ιστορία προκαλεί ερωτήματα,

ως προς το τι γνωρίζουν το κυβερνών κόμ-

μα στο οποίο είναι μεγαλοστέλεχος, τα
υπουργεία Δικαιοσύνης, Προστασίας του
Πολίτη, Εσωτερικών καθώς και το υπουρ-
γείο στο οποίο εκτελεί χρέη γενικού γραμ-
ματέα ο εν λόγω κύριος! Από τη στιγμή που
υπάρχουν και ένορκες καταθέσεις δεν θα
έπρεπε να υπάρξει και κάποια κινητοποί-

ηση και δράση εναντίον του, προκειμένου
να μη βρεθούμε ίσως κάποια στιγμή να με-
τράμε ακόμη ένα θύμα ενδοοικογενειακής
βίας; Το αστυνομικό τμήμα της περιοχής
τους, αφού έχει λάβει γνώση για τα όσα
ανατριχιαστικά συμβαίνουν, δεν πρέπει να
επιληφθεί και να προστατεύσει την πρώην

σύζυγο από την ενδοοικογενειακή βία που
έχει δεχτεί και συνεχίζει να δέχεται; Και τα
δύο πρόσωπα είναι σημαίνοντα στο πολιτι-
κό σκηνικό της χώρας και οι ψίθυροι όσο
περνάει ο καιρός για τα περιστατικά και τη
συμπεριφορά του συγκεκριμένου γιγαντώ-
νονται.

Ποιοι θάβουν τα περιστατικά 
ενδοοικογενειακής βίας 

του κυβερνητικού παράγοντα
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Ποιος θέλει το «κόντεμα» του ψηλού;
Λοιπόν, σας έχω γράψει εδώ σε αυτήν τη στήλη για τα φαντα-

σμένα σενάρια ορισμένων. Και πλέον καταλαβαίνω πως υπάρ-
χουν και ωραία «εξαπτέρυγα» που κοπιάρουν τις ειδήσεις κρα-
τώντας την ίδια «γραμμή». Και δεν ξέρω πού αλλού θα την πάνε
την ιστορία. Πάμε λοιπόν στο ψητό. Βλέπω ότι από το πουθενά
ανοίγεται θέμα δημοσκοπήσεων σε εκλογικές περιφέρειες της Αθή-
νας. Εντάξει, παίζουν τα γνωστά ονόματα, σε ορισμένα δε δίνουν προβά-
δισμα που δεν μπορεί να «γυρίσει», ωστόσο έχουν αρχίσει το «κόντεμα» του ψηλού Βασίλη
(όχι τον Σπανούλη, τον Κικίλια εννοώ) τα γνωστά κέντρα. Και κάπου εκεί «κουμπώνουν»
και τον Κώστα Μπακογιάννη για να δέσει το γλυκό. Εντάξει, το καταλάβαμε το παιχνιδάκι…
Το ερώτημα είναι αν ο ψηλός το έχει καταλάβει. Γιατί σε άλλες περιπτώσεις ήταν «Kill Bill»,
όπως ξέρω πολύ καλά!

ΔΥΠΑ: Ο άνεργος γίνεται εργοδότης 
και προσφέρει νέες θέσεις εργασίας

Υπάρχει και η Ελλάδα που προοδεύει και αναπτύσσεται διαρκώς και αυτό απο-
δεικνύεται από τις «Ημέρες Καριέρας» και τα προγράμματα επιχειρηματικότητας
που διοργανώνει η ΔΥΠΑ (Δημόσια Υπηρεσία Απασχόλησης), μέσα από τα οποία αρ-
κετοί άνεργοι συμπολίτες μας κατάφεραν να σταθούν στα πόδια τους και να στήσουν
τη δική τους επιχείρηση. Χαρακτηριστικό παράδειγμα είναι βεβαίως το καφέ της
Άντζελας, που επισκέφτηκε προσφάτως ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης.
«Ήταν άνεργη, έκανε αίτηση στο πρόγραμμα, χρηματοδοτήθηκε από το κράτος και
τώρα έχει το δικό της καφέ και έχει προσλάβει κόσμο», είπε μεταξύ άλλων ο πρω-
θυπουργός σε βίντεο που ανάρτησε στο ΤikTok, θέλοντας με τον τρόπο αυτό να ανα-
δείξει το σημαντικό έργο που επιτελεί η ΔΥΠΑ, καθώς και ο διοικητής της, ο Σπύρος
Πρωτοψάλτης. «Ο άνεργος έχει γίνει εργοδότης και προσφέρει θέσεις εργασίας»,
τόνισε χθες σε δηλώσεις του ο κ. Πρωτοψάλτης, περιγράφοντας όλη την ουσία του
εγχειρήματος της ΔΥΠΑ.

Ο Μητσοτάκης, η Bergmann Kord
και τα μαλλιά του Πρωτοψάλτη 

Μιας και αναφέρ-
θηκα στον Πρωτοψάλ-
τη, να σας αναφέρω
και ένα χιουμοριστικό
παρασκήνιο από την
επίσκεψη του πρωθυ-
πουργού στο περίπτε-
ρο της Bergmann
Kord στις «Ημέρες
Καριέρας». O Κυριά-
κος Μητσοτάκης βρέ-
θηκε στο Εκθεσιακό
Κέντρο Περιστερίου, συνοδευόμενος από την υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής
Ασφάλισης Νίκη Κεραμέως και τον διοικητή της ΔΥΠΑ Σπύρο Πρωτοψάλτη. Είχε
λοιπόν έναν απολαυστικό διάλογο μπροστά στο περίπτερο της γνωστής εταιρείας
Bergmann Kord με τον γιο της ιδιοκτήτριας Βαρδή Γωνιωτάκη-Κορδερά, ο οποίος
είναι διευθύνων σύμβουλος και γενικός διευθυντής του Kord Group. Ο πρωθυ-
πουργός, ο οποίος είναι γνωστό ότι διαθέτει χιούμορ, του είπε: «Θα σου στείλω πε-
λάτες. Έχω αρκετούς που χρειάζονται πάλι τα μαλλιά τους» και δείχνοντας χαμο-
γελαστός τον κ. Πρωτοψάλτη συμπλήρωσε: «Θα σου τον στείλω πελάτη».

Η δικαστικός, τα ταξίδια και τα εξοντωτικά πρόστιμα
Ήθελα να το κάνω πολύ καιρό, αλλά δεν είχα την υπομονή να το ψάξω, γνωρίζοντας ότι θα φάω

ώρες. Ε, τις έφαγα! Και κατάλαβα πολλά. Μπήκα λοιπόν σε μια ανεξάρτητη αρχή. Και διαπίστωσα ότι
η δικαστικός υπογράψει ταξίδια «συνεργατών», χωρίς όμως να υπάρχουν ποσά. Περίεργα
πράγματα… Τα ποσά, αντίθετα, αναφέρονται με κάθε νομιμότητα όταν η συγκεκριμένη αρχή
προχωράει σε δουλειές. Για παράδειγμα, είδα την απόφαση για την προμήθεια ηλεκτρονικών
υπολογιστών και συναφούς εξοπλισμού από μια εταιρεία (επειδή μου αρέσουν οι λεπτομέρει-
ες, το 2024 αναγνωρίστηκε ως Χρυσή Εταιρεία), με απευθείας ανάθεση λόγω οικονομικότε-
ρης προσφοράς (12.274,76 ευρώ). Και ενώ συμβαίνουν όλα αυτά, στο φως της δημοσιότητας
έρχονται εξοντωτικά... πρόστιμα από τη συγκεκριμένη αρχή προς ιδιώτες! Τι να πει κανείς…

Ο τζούνιορ και η διαφορά…
Ο Κώστας (τζούνιορ) Καραμανλής έχει

αποδείξει τουλάχιστον ότι δεν κρύβεται! Και
ναι, όπως σας έχω γράψει, μιλάει πολύ τώρα
τελευταία με την αδερφή του Φωτεινή, που
του έχει συμπαρασταθεί όσο κανείς άλλος.
Όπως έμαθα, ο πρώην υπουργός έχει αποφασίσει
να μιλήσει στην Ολομέλεια της Βουλής. Μάλιστα, διαρρέε-
ται εντέχνως ότι δεν θα στείλει υπόμνημα, όπως ο Χρήστος Τριαντόπου-
λος, στην Προανακριτική Επιτροπή. Κρατήστε το, γιατί έχει ενημερώσει
σχετικά ένα συγκεκριμένο πρόσωπο μέσα στο Μαξίμου…

«Η κάθαρση που... ξεθώριασε» στη Σιθωνία
Στη Σιθωνία, εκεί όπου το τοπίο είναι ειδυλλιακό αλλά η διαφάνεια...

εξωτική έννοια, το παρελθόν δεν λέει να ξεχαστεί. Αντιθέτως, επιστρέ-
φει πιο οικοδομήσιμο από ποτέ. Στη Νικήτη -και όχι μόνο- δεν υπάρ-
χει τετραγωνικό που να μη σηκώνει τοιχίο. Και μάλιστα οι μπροστάρη-
δες στο νέο real estate πάρτι είναι γνώριμοι: πρώην αιρετοί με σοβα-
ρότατες δικαστικές εκκρεμότητες, κάποιοι σε βαθμό κακουργήματος.

Το ενδιαφέρον; Ο νέος, φρέσκος, «παιδί του λαού» δήμαρχος Γιάννης
Μαλλίνης, ο οποίος εξελέγη σηκώνοντας τη σημαία της κάθαρσης -και πράγ-
ματι ξεκίνησε με φόρα, διώχνοντας υπαλλήλους με υποψίες για εμπλοκή σε πολεοδομικά κυ-
κλώματα-, κάπου τελευταία δείχνει... κάπως πιο διαλλακτικός. Λέγεται πως απλώνει γέφυρες
προς εκείνους που άλλοτε κατήγγελλε. Ή, για να το πούμε αλλιώς, οι «διώκτες» και οι «διωκόμε-
νοι» πίνουν πια νερό στο ίδιο ποτήρι;

Απογοήτευση
Η απογοήτευση στους δικούς του ανθρώπους είναι εμφανής - και η νίκη του στις κάλπες, θυ-

μίζουμε, κρίθηκε στο νήμα. Για παράδειγμα, στην πολύκροτη υπόθεση της παραλίας Συκιάς,
όπου καταπατήθηκαν εκατοντάδες στρέμματα δημοτικής γης από πρόσωπα με βαρύ παρελθόν
(ανάμεσά τους πρώην δήμαρχος και ο νομικός του σύμβουλος), ο δήμος δεν δήλωσε παράσταση
πολιτικής αγωγής. Παρά τις υποσχέσεις. Παρά το μέγεθος της ζημίας. Παρά το γεγονός πως σε
άλλη υπόθεση -εκείνη με τα υδρόμετρα- η δημοτική αρχή έσπευσε να σταθεί απέναντι στους κα-
τηγορούμενους.

Τυχαίο; Επιλεκτικό; Συγκυριακό; Θα δείξει. Προσεχώς περισσότερα - γιατί κάποιοι μιλάνε.
Και αυτήν τη φορά όχι μόνο ψιθυριστά…

Βροχή οι καταγγελίες για την Τοκατλίδη του ΙΦΕΤ
Κάτι... σάπιο ακούγεται ότι εξακολουθεί να υπάρχει στο... βασίλειο

της Δανιμαρκίας του ΙΦΕΤ (Ινστιτούτο Φαρμακευτικής Έρευνας και
Τεχνολογίας), παρά το γεγονός ότι οι αποκαλύψεις της «Political» το
2023 για «μαύρες τρύπες» άνω του 1 εκατ. ευρώ είχαν προκαλέσει
πολιτικό σεισμό όχι μόνο στο υπουργείο Υγείας αλλά και στο Μέγαρο
Μαξίμου και είχαν οδηγήσει στην παύση του πρώην CEO του οργανι-
σμού Ιωάννη Σωτηρίου. Πληροφορούμαστε ότι με την έλευση της νέας
διευθύνουσας συμβούλου Ελευθερίας Τοκατλίδη (πρώην αντιδήμαρχος Χαϊ-
δαρίου) τα πράγματα αντί να βελτιωθούν γίνονται ακόμη πιο θολά και σκοτεινά. Οι καταγγελίες
των εργαζομένων για την κυρία Τοκατλίδη πέφτουν βροχή και κάνουν λόγο για πολυτελή βίο
που δεν συνάδει με τη θεσμική της θέση, για πολύ σημαντικά ποσά που ξοδεύονται για την ανα-
καίνιση του γραφείου της αλλά και για «φιλικές» εταιρείες παροχής συμβουλευτικών υπηρε-
σιών -και όχι μόνο- τις οποίες η CEO του ΙΦΕΤ προσέχει ιδιαίτερα… Θα επανέλθουμε βεβαίως
στο θέμα εντός των επομένων ημερών με ονόματα, διευθύνσεις και τηλέφωνα αν χρειαστεί…
Και ίσως και κάτι παραπάνω.

Δείπνο με... ουσία τού Αρχιεπισκόπου 
Ιερώνυμου με τον Δημητριάδη

Συνάντηση με τον Αρχιεπίσκοπο Αθη-
νών και Πάσης Ελλάδος Ιερώνυμο είχε ο
πρώην διευθυντής του πρωθυπουργικού
γραφείου Γρηγόρης Δημητριάδης πέρα
από τα φώτα της δημοσιότητας. Όπως ο
ίδιος έγραψε στο Instagram, άκουσε, μοι-
ράστηκε και κράτησε «λόγια που έχουν
βάρος και ουσία». Ο Γρηγόρης Δημητριά-
δης δεν χρειάζεται κραυγές για να μετρά
στη δημόσια ζωή. Με χαμηλό προφίλ αλλά
ισχυρές επαφές συνεχίζει να κινείται στο
φόντο των εξελίξεων, κρατώντας σταθερές σχέσεις εμπιστοσύνης με θεσμούς, ανθρώπους
και αξίες. Η συνάντησή του με τον Αρχιεπίσκοπο δεν ήταν τυχαία - ήταν συμβολική. Ο Δημη-
τριάδης δείχνει ότι η πολιτική ωριμότητα δεν φωνάζει, αλλά χτίζεται με σεβασμό, συνέπεια
και ουσία. Και αυτό το αναγνωρίζουν ακόμη και όσοι δεν τον διαφημίζουν.
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Μηνύει όλους τους «οχθρούς» του 
ο Παπαδόπουλος

Απασφάλισε εκ νέου ο ανεξάρτητος βου-
λευτής, προερχόμενος από τη Νίκη, Νίκος
Παπαδόπουλος, καθώς είναι αποφασισμέ-
νος να μηνύσει ακόμη και το ελληνικό
FBI… Με φόντο τον βανδαλισμό της Εθνικής
Πινακοθήκης πριν από λίγο καιρό, ο διαγραμ-
μένος πλέον από τη Νίκη βουλευτής επέλεξε την 29η
Μαΐου, την «αποφράδα ημέρα» άλωσης της Κωνσταντινούπολης
από τους Τούρκους, προκειμένου να μηνύσει τους «οχθρούς»
του για την έκθεση των βλάσφημων, κατά τον ίδιο, πινάκων, κα-
θώς και για την κράτησή του στον χώρο της Εθνικής Πινακοθή-
κης. Σήμερα λοιπόν, ανήμερα τη μαύρη επέτειο, θα καταθέσει μή-
νυση κατά του διοικητή της Διεύθυνσης Αντιμετώπισης Οργανω-
μένου Εγκλήματος, της υποδιευθύντριας της Διεύθυνσης Αρχαι-
οκαπηλίας, των αστυνομικών οργάνων που τον κράτησαν, της δι-
ευθύντριας και των μελών του ΔΣ της Εθνικής Πινακοθήκης, της
υπουργού Πολιτισμού, αλλά και κατά του ίδιου του καλλιτέχνη.
«Η Πινακοθήκη δεν προστάτευσε απλώς τα έργα - τα εξύψωσε, τα
ανέδειξε ως τα “ιερά” μιας νέας τάξης πραγμάτων. Αυτός δεν είναι
πολιτισμός, αλλά μια πίστη αντεστραμμένη, χωρίς Θεό, χωρίς
ταυτότητα, χωρίς πατρίδα», ισχυρίζεται ο ίδιος.

Σημαντική επένδυση
με ευρωπαϊκή σφραγίδα

Η UniCredit ανέβηκε πίστα και μαζί της η... Alpha Bank. Με
στρατηγική κίνηση υψηλού συμβολισμού και ουσίας, ο ιταλικός
τραπεζικός κολοσσός αύξησε τη συμμετοχή του στην Alpha
κοντά στο 20%, με στόχο το
29,9%, σηματοδοτώντας τη
μεγαλύτερη ευρωπαϊκή
επενδυτική τοποθέτηση στον
τραπεζικό κλάδο μετά την
κρίση. Η κίνηση αποκτά ακό-
μη μεγαλύτερη σημασία, κα-
θώς συνοδεύεται από κέρδη,
σταθερότητα και ξεκάθαρο μήνυμα εμπιστοσύνης στην Ελλάδα.
Όπως σχολίασε και ο Κυριάκος Πιερρακάκης, είναι μια απόδει-
ξη της ευρωστίας του ελληνικού τραπεζικού συστήματος και της
αξιοπιστίας της ελληνικής οικονομίας. Πίσω από το deal υπάρ-
χει και ένα άλλο μήνυμα: η Ελλάδα παύει να είναι «προβληματι-
κή χώρα» και γίνεται πλέον πεδίο στρατηγικής επιλογής για κο-
ρυφαίους διεθνείς ομίλους. Και όλα αυτά… χωρίς golden po-
wer, χωρίς take over και -κυρίως- χωρίς κραυγές.

«Πιστοποιητικά φρονημάτων»
από τη Γλυκερία ζητά το ΚΚΕ

Εκτός Καλλιμάρμαρου η Γλυκερία, όχι γιατί τραγούδησε για τη
χούντα ή τον Πινοσέτ, αλλά επειδή είχε κλείσει -
εν καιρώ εκεχειρίας- συναυλία στο Ισραήλ.
Το ΚΚΕ σε ρόλο πολιτιστικού τροχονόμου
φαίνεται να απαιτεί πιστοποιητικό φρονη-
μάτων και μετανοίας για τη Γάζα, λέει, για
να μπορέσει καλλιτέχνης να συμμετάσχει
σε συναυλία για τον Θεοδωράκη. Επειδή, λέει,
δεν ταυτίζονται πλήρως με τη «γραμμή». Έτσι τιμά
το ΚΚΕ τα 100 χρόνια ενός δημιουργού που δεν λογόκρινε ποτέ
κανέναν. Ούτε στα πιο σκληρά χρόνια. Αλλά φαίνεται πως το φάν-
τασμα του «εσωκομματικού ελέγχου» ζει και τραγουδάει ακόμα
στο Καλλιμάρμαρο. Τρίζουν τα κόκκαλα του Μίκη, που είχε μιλή-
σει ευθέως για τον «αριστερόστροφο φασισμό».

Σας έγραψα χθες ότι το Πολιτικό
Συμβούλιο του ΣΥΡΙΖΑ έκανε δε-
κτή την πρόταση των Παππά - Πο-
λάκη για την Προανακριτική, η
οποία έβαλε τον Μητσοτάκη στο
κάδρο, βάζοντας έτσι φρένο στη
σύμπλευση με τη Νέα Αριστερά.
Μαθαίνω λοιπόν ότι μετά το μπλόκο
το αχτύπητο δίδυμο ετοιμάζει και άλλες επικίνδυνες
καταστάσεις στον ΣΥΡΙΖΑ, είτε με ανατροπή του προ-
έδρου Σωκράτη είτε με αποχώρηση και εκ νέου διά-
σπαση, αφού, όπως φαίνεται, η ηγεσία θέλει να επι-

μείνει στο σχέδιο επανένωσης με
τη Νέα Αριστερά. Για να ξέρετε και
να έχετε εικόνα, όλα θα εξαρτη-
θούν από τα νούμερα. Αν μπορεί να
επιτευχθεί ξανά ο στόχος της
αξιωματικής αντιπολίτευσης, τότε
δεν θα γίνει τίποτα. Αν όμως η προ-
σπάθεια του προέδρου Φάμελλου

φανεί να οδηγείται στο κενό, τότε να αναμένετε τη
νέα διάσπαση του ΣΥΡΙΖΑ. Μη γελάτε, ακόμα και το
άτομο υπέστη διάσπαση. Έτσι κι αυτός ο ΣΥΡΙΖΑ
μπορεί να υποστεί άλλη μία.

Ιερότητα της 
Ακρόπολης αλά καρτ

Για τη φωτογράφηση της Adidas στο Ζάππειο, όπου στο βάθος
φαινόταν η Ακρόπολη, η Αριστερά -εν χορώ- κατήγγειλε «βεβή-
λωση», «εμπορευματοποίηση» και «σκάνδαλο πολιτιστικής υπο-
τέλειας», επειδή μια φωτογραφία έδειχνε το παπούτσι πάνω από
την Ακρόπολη, παρόλο που δεν ήταν πάνω από την Ακρόπολη. Μό-
λις όμως λίγες εβδομάδες μετά, όταν μέλη της Νέας Αριστεράς
ανέβηκαν στον ιερό βράχο με σημαίες της Παλαιστίνης, η κατα-
κραυγή εξαφανίστηκε. Καμία ανακοίνωση, καμία δήλωση, ούτε
μία λέξη. Αλήθεια, η Ακρόπολη είναι ιερή μόνο όταν φαίνεται σε
διαφημιστική καμπάνια; Ή μήπως κάποιοι ενοχλούνται μόνο όταν
δεν ελέγχουν το μήνυμα; Η αφωνία της Αριστεράς είναι πιο ηχηρή
από κάθε επαναστατική κορδέλα.

Γιατί οι ξενοδόχοι Ελλάδας 
και Ευρώπης πάνε 
την Booking στα δικαστήρια

Στα κάγκελα είναι οι ξενοδόχοι σε Ελλάδα και
Ευρώπη με την Booking με φόντο την πανευρω-
παϊκή συλλογική αγωγή που ξεδιπλώνεται μετά
την ιστορική απόφαση του δικαστηρίου της ΕΕ.
Στην ουσία τόσο οι Ευρωπαίου όσο και οι Έλληνες
ξενοδόχοι ετοιμάζονται να διεκδικήσουν προμή-
θειες 20 ετών συν τους τόκους από την Booking
για τα έτη από το 2004 έως το 2024. Βασική αιτία
της νομικής σύγκρουσης είναι ότι μέσα από τις
συμφωνίες που έχουν υπογράψει τα ξενοδοχεία
με την πλατφόρμα οι επιχειρήσεις φιλοξενίας σε
όλη την Ευρωπαϊκή Ένωση δεν μπορούν να προ-
σφέρουν χαμηλότερες τιμές μέσα από τις δικές
τους ιστοσελίδες. Το Ξενοδοχειακό Επιμελητήριο
Ελλάδος, υπό τον Αλέξανδρο Βασιλικό, σηκώνει
τη σημαία της διεκδίκησης, καλώντας τα μέλη του
να μπουν στην πλατφόρμα www.mybooking-
claim.com και να εγγραφούν έως τις 31 Ιουλίου. Το
παρασκήνιο λέει ότι πολλές μεγάλες ξενοδοχει-
ακές μονάδες είναι ήδη σε φάση τεκμηρίωσης,
ενώ δεν αποκλείεται εντός Ιουνίου να συγκληθεί
κοινή συνέντευξη Τύπου ευρωπαϊκών ενώσεων.
«Αρκετά πια με τους μεσάζοντες που έπαιζαν χω-
ρίς κανόνες», σημειώνει χαρακτηριστικά έμπει-
ρος παράγοντας του κλάδου.

Μήνας ταξιδιών θα είναι ο Ιούνιος για τον
Κυριάκο Μητσοτάκη, ο οποίος θα βρεθεί δια-
δοχικά σε Γαλλία, Ολλανδία, Βέλγιο και Ου-
κρανία. Και οι τέσσερις σταθμοί με τον έναν ή
τον άλλον τρόπο συνδέονται με τις εθνικές
επιδιώξεις της Αθήνας για τα Ελληνοτουρκι-
κά. Σημειωτέον ότι το νέο τετ α τετ του Κυριά-
κου Μητσοτάκη με τον Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν
στην Άγκυρα, στο πλαίσιο του Ανωτάτου Συμ-
βουλίου Συνεργασίας Ελλάδας - Τουρκίας,
τοποθετείται χρονικά εντός του καλοκαιριού,
το αργότερο έως τα μέσα Ιουλίου.

Οι τέσσερις ευρωπαϊκοί σταθμοί Μητσοτάκη

Έρχεται νέα διάσπαση στον ΣΥΡΙΖΑ;
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«Καμπανάκι»
Κεφαλογιάννη για
πρόστιμα σε όσους
δεν έχουν καθαρίσει
τα οικόπεδά τους

«Κ
αμπανάκι» προς τους ιδιοκτήτες οικοπέ-
δων που δεν τα έχουν καθαρίσει έκρουσε
ο υπουργός Κλιματικής Κρίσης και Πολι-

τικής Προστασίας Γιάννης Κεφαλογιάννης, τονί-
ζοντας ότι μετά τις 15 Ιουνίου, οπότε και εκπνέει η
προθεσμία, θα βρεθούν αντιμέτωποι με ελέγχους
και πρόστιμα, λέγοντας μάλιστα ότι έπειτα από αυτή
την ημερομηνία η ευθύνη πέφτει εξολοκλήρου
στους δήμους. 

«Οι διευκολύνσεις σταματούν εδώ. Από δω και
πέρα ξεκινούν η ανάληψη των ευθυνών και η εφαρ-
μογή του νόμου. Ευθύνη των ιδιοκτητών ακινήτων
να καθαρίσουν τα ακίνητά τους. Ευθύνη των δήμων
να ελέγξουν, να επιβάλουν πρόστιμα αλλά και να
προχωρήσουν σε αυτεπάγγελτο καθαρισμό σε επι-
κίνδυνα οικόπεδα», διεμήνυσε, ενημερώνοντας τις
συναρμόδιες επιτροπές της Βουλής. Μάλιστα,
ύστερα από τα μέσα Ιουνίου αρμοδιότητα ελέγχου
θα δοθεί, όπως γνωστοποίησε, και στην Πυροσβε-
στική, η οποία θα μπορεί εφεξής να ελέγχει μία μία
τις καταγγελίες των πολιτών καθώς και να επιβάλ-
λει πρόστιμα. Ο κ. Κεφαλογιάννης σημείωσε ότι φέ-
τος δεν θα είναι μια εύκολη αντιπυρική περίοδος,
ενώ υπενθύμισε πως πέρυσι η συχνότερη αιτία
πυρκαγιάς ήταν η ανθρώπινη αμέλεια, καθώς συ-
νολικά 1.950 περιστατικά πυρκαγιών συνδέθηκαν
με εργασίες υπαίθρου, όπως η καύση κλαδεμάτων
και υπολειμμάτων καλλιεργειών.

Προανακριτική 
χωρίς σκιές
Με καθαρό πολιτικό λόγο και θεσμική ψυχραιμία
ο Παύλος Μαρινάκης έβαλε τα πράγματα στη θέ-
ση τους για την υπόθεση των Τεμπών. Όπως τόνι-
σε, είναι η πρώτη φορά που κυβερνητική πλει-
οψηφία στέλνει δικό της υπουργό σε φυσικό δι-
καστή με συγκεκριμένο κατηγορητήριο και δια-
φανείς διαδικασίες. «Αν αυτό δεν είναι το αντί-
θετο της συγκάλυψης, τότε τι είναι;», σχολίασε
χαρακτηριστικά. Στη ΝΔ, λένε, δεν αποδίδουν
ενοχές ή αθωώσεις εκ των προτέρων - αφήνουν
τη δικαιοσύνη να μιλήσει. Παράλληλα, έριξε το
γάντι στην αντιπολίτευση, τονίζοντας πως αν δεν
ψηφίσουν ούτε το δικό τους ούτε το κατηγορητή-
ριο της ΝΔ, θα φέρουν και εκείνοι ευθύνη για την
τελική απόφαση. Και όλα αυτά με φόντο μια μυ-
στική ψηφοφορία, όπου -όπως είπε- «δεν υπάρ-
χει φόβος, μόνο καθήκον».

Στο μικροσκόπιο 
του Μαξίμου 25.000 σπίτια
Η στεγαστική πίεση μεγαλώνει και στο Μαξί-
μου έχουν πιάσει το νήμα από την αρχή. Στό-
χος είναι να αυξηθεί η προσφορά ακινήτων,
ειδικά για νέους και οικογένειες που σήμερα
βλέπουν το νοίκι να απορροφά το μισό τους
εισόδημα. Στο πλαίσιο αυτό εξετάζεται σοβα-
ρά νομοθετική ρύθμιση για να μπουν στην
αγορά τα 25.000 σπίτια που σήμερα «λιμνά-
ζουν» στους servicers λόγω πολεοδομικών
παραβάσεων. Η πρόταση είναι να αναλάβει ο
νέος αγοραστής την τακτοποίηση ώστε να αρ-
θεί ένα τεχνικό εμπόδιο που κρατά δεσμευ-
μένο πολύτιμο απόθεμα. Η κυβέρνηση δεί-
χνει ότι θέλει να σπάσει τα τεχνητά εμπόδια
και να αποκαταστήσει ισορροπίες στην αγορά
με ρεαλιστικές λύσεις. Κάτι κινείται.

«Γαλάζιες» γκρίνιες
για την Προανακριτική
Κάποιοι «γαλάζιοι», μεταξύ των οποίων και
προβεβλημένα κυβερνητικά στελέχη, φαίνε-
ται ότι θα υπερψηφίσουν με… βαριά καρδιά
την πρόταση της ΝΔ για σύσταση Προανακρι-
τικής Επιτρο-
πής που θα διε-
ρευνήσει την
πλημμεληματι-
κού χαρακτήρα
κατηγορία για
παράβαση κα-
θήκοντος του πρώην υπουργού Υποδομών και
Μεταφορών Κώστα Αχ. Καραμανλή. Οι εν λό-
γω θεωρούν ότι το κόμμα τους ουσιαστικά
«σύρθηκε» λόγω των πιέσεων που ασκούν τα
κόμματα της αντιπολίτευσης, εκμεταλλευό-
μενα την κοινωνική ευαισθησία για τα Τέμπη.
Δεν θα δημιουργήσουν βέβαια πρόβλημα
στην παράταξη, αλλά μια δυσφορία τη νιώ-
θουν όλοι τους. Σημειωτέον ότι δεν πρόκειται
μόνο για τους καραμανλικούς της ΝΔ αλλά
και για στελέχη όπως π.χ. ο Άδωνις Γεωργιά-
δης, ο οποίος, ως γνωστόν, προέρχεται από
άλλο ιδεολογικό ρεύμα…

Μήνυμα Χατζηδάκη για 
τα 46 χρόνια από την είσοδο 
της Ελλάδας στην ΕΟΚ
Ένα μήνυμα με έμμε-
ση αλλά σαφή αναφο-
ρά στη σημερινή συγ-
κυρία έστειλε χθες ο
αντιπρόεδρος της ΝΔ
Κωστής Χατζηδάκης
με αφορμή τη συμ-
πλήρωση 46 χρόνων
από την είσοδο της Ελ-
λάδας στην τότε ΕΟΚ.
«Ελλάς - Ευρώπη -
Καραμανλής! Η έντα-
ξη της Ελλάδας στις Ευρωπαϊκές Κοινότητες ήταν
μια θαρραλέα απόφαση του Κωνσταντίνου Καρα-
μανλή, ο οποίος σαν σήμερα, πριν από 46 χρόνια,
υπέγραψε τη Συνθήκη Προσχώρησης της Ελλά-
δας στην ΕΟΚ. Αν είχε υποκύψει στις κραυγές
των λαϊκιστών, σήμερα η Ελλάδα θα ήταν μια χώ-
ρα των Βαλκανίων, χωρίς ισχύ και χωρίς φωνή,
σε ταραγμένους καιρούς. Και θα αναζητούσε
απελπισμένα την ένταξή της στην ΕΕ», είπε ο κ.
Χατζηδάκης. Ο αντιπρόεδρος της κυβέρνησης
παραδέχτηκε ότι «η πορεία δεν ήταν χωρίς δυ-
σκολίες, έχει όμως ξεκάθαρα θετικό πρόσημο.
Ούτε η Ευρωπαϊκή Ένωση υπήρξε αλάνθαστη.
Όμως χωρίς αυτήν οι δυσκολίες μας θα ήταν πολ-
λαπλάσιες. Η ιστορία λοιπόν δικαίωσε τον Κων-
σταντίνο Καραμανλή. Και μαζί και τη ΝΔ», πρό-
σθεσε ο αντιπρόεδρος της κυβέρνησης. 
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«Μαχαίρι» Δούκα 
στα διπλοπαρκαρίσματα

Καμία... χαλάρωση και κα-
μία «διευκόλυνση» δεν φαί-
νεται διατεθειμένος να επι-
τρέψει ο Χάρης Δούκας στο
θέμα του παράνομου παρκα-
ρίσματος στο κέντρο της
πρωτεύουσας. Με ανάρτηση,
που μόνο τυχαία δεν έγινε, ο
δήμαρχος Αθηναίων ξεκα-
θάρισε ότι όποιος διπλοπαρ-
κάρει, κλείνει ράμπες ΑμεΑ
ή σταθμεύει σε πεζοδρό-
μους θα τιμωρείται κανονικά. Και συμπλήρωσε με νόημα:
«Η Αθήνα έχει κανόνες και θα τους εφαρμόσουμε στο
ακέραιο». Το παρασκήνιο; Σύμφωνα με πληροφορίες, το
τελευταίο διάστημα υπήρξαν παρεμβάσεις για κλήσεις σε
οχήματα που... έτυχε να ανήκουν σε επώνυμους πελάτες
του κέντρου ή γνωστούς παράγοντες της πόλης. Ο Δούκας
όμως, όπως διαμηνύεται από στενούς του συνεργάτες,
δεν μπαίνει σε αυτό το παιχνίδι. Αντιθέτως, ετοιμάζει και
ειδικό σχέδιο εντατικοποίησης ελέγχων, μπας και ξεμ-
πλοκάρουν κάποτε τα πεζοδρόμια της Αθήνας.

Ηχηρό μήνυμα Θεοδωρικάκου
για τον νέο αναπτυξιακό νόμο

Με πάνω από 1 δισ. ευρώ
να «παίζει» στον νέο ανα-
πτυξιακό νόμο, ο Τάκης
Θεοδωρικάκος δεν άφησε
περιθώρια για παρεξηγή-
σεις. «Με διαφάνεια και
σοβαρότητα» θα κατανε-
μηθούν οι πόροι, τόνισε,
στέλνοντας μήνυμα εντός
και εκτός Βουλής. Η αντι-
πολίτευση πάντως είδε…
στοχευμένη ενίσχυση «με-
γάλων συμφερόντων», κα-
ταγγέλλοντας ότι το υπουργείο κρατά «και την πίτα και
το μαχαίρι». Το παρασκήνιο λέει ότι ο υπουργός Ανά-
πτυξης ετοιμάζεται για νέα μέτωπα, με πρώτο την ενι-
αία εποπτική αρχή αγοράς, που θα κάνει πολλούς να
χάσουν τον ύπνο τους.

Ξεκάθαρος ήταν ο Άδωνις Γεωργιάδης στη συνέντευξή του για

το θέμα του προστίμου στους φαρμακοποιούς, όταν οι ασθε-

νείς επιλέγουν πρωτότυπα φάρμακα αντί για γενόσημα. Όπως

αποκάλυψε, πρόκειται για απόφαση του Ανδρέα Ξανθού επί

ΣΥΡΙΖΑ, την οποία χαρακτηρίζει «υπερβολική» και δηλώνει

πως σκοπεύει να την καταργήσει άμεσα. «Άλλο τα κίνητρα, άλ-

λο τα πρόστιμα», είπε, επισημαίνοντας πως έχει ήδη συζητή-

σει με τον Πανελλήνιο Φαρμακευτικό Σύλλογο. Όπως τονίζει,

είναι πολιτική του βούληση να στηρίξει τον φαρμακοποιό, όχι

να τον τιμωρεί.

Ο πολυτάλαντος Νόαμ Κατς
Βλέπω τώρα τελευταία μια έντο-

νη δραστηριότητα του πρέσβη του
Ισραήλ στην Ελλάδα Νόαμ Κατς, ο
οποίος είναι ο άνθρωπος-κλειδί
σε διάφορες συναντήσεις που γί-
νονται σε ελληνικό έδαφος μετα-
ξύ ελληνικών και ισραηλινών
εταιρειών. Ειδικά στις μπίζνες με
στρατιωτικό... άρωμα. Δεν είναι
τυχαίο άλλωστε πως συμμετείχε

στην έκθεση άμυνας DEFEA 2025
στην Αθήνα, όπου παρουσιάστη-
καν καινοτόμες τεχνολογίες άμυ-
νας από 25 ισραηλινές εταιρείες,
ενισχύοντας τη συνεργασία στον
τομέα της άμυνας μεταξύ των δύο
χωρών. Πλέον διοργανώνει και
διάφορα άλλα events, υποδεχό-
μενος στην Αθήνα ισραηλινούς
κολοσσούς...

Οι Τούρκοι μαφιόζοι και ο... πόνος 
των τουρκικών εφημερίδων

Με εντολή Άδωνι τέλος το πρόστιμο στους φαρμακοποιούς

Η
«Sabah» ασχολήθηκε με το συμβάν στη
Θέρμη Θεσσαλονίκης, όπου Τούρκοι μα-
φιόζοι έβαλαν εναντίον πρακτόρων της

ΕΥΠ. Όπως γράφει η τουρκική εφημερίδα, «έρι-
ξαν βροχή σφαίρες σε πράκτορες της ΕΥΠ στην
Ελλάδα! Οι φάκελοι του εγκλήματος είναι πυκνοί:
δέκα φόνοι σε δύο χρόνια… Αντιλαμβανόμενοι
ότι πράκτορες της ΕΥΠ τούς ακολουθούσαν σε
βενζινάδικο, τρεις Τούρκοι κατέβηκαν από το
όχημά τους και πυροβόλησαν τους πράκτορες.
Από το περιστατικό δεν τραυματίστηκε κανείς και
οι δράστες κατάφεραν να διαφύγουν. Η ελληνική
αστυνομία λέει ότι οι δράστες συνδέονται με 10
φόνους που διαπράχθηκαν στην Ελλάδα τα τε-
λευταία δύο χρόνια». Από την πλευρά της, η εφη-
μερίδα «Türkiye» αναφέρει ότι «Τούρκοι υπή-
κοοι, οι οποίοι φέρεται να ακολουθούνταν ως
ύποπτοι για οργανωμένο έγκλημα στη Θεσσαλο-
νίκη, άνοιξαν πυρ κατά αξιωματικών της ΕΥΠ
όταν αντιλήφθηκαν την καταδίωξή τους. Απο-
δείχθηκε ότι οι μονάδες πληροφοριών παρακο-
λουθούσαν τα ίδια άτομα για αρκετό καιρό. Αν και
δεν σκοτώθηκε ή τραυματίστηκε στο περιστατικό,
6 άτομα συνελήφθησαν». Τώρα, για το αν υπάρχει
συνεργασία μεταξύ ελληνικών και τουρκικών
διωκτικών αρχών σε τέτοια ζητήματα, διότι πολλοί ανα-
ρωτιούνται: η απάντηση που δίδεται είναι «εξαρτάται».

Τους ξέρουμε τους γείτονες άλλωστε. Όταν θέλουν κά-
ποιον, τότε και μόνο καθίστανται συνεργάσιμοι. 
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Η ένταξη στην ΕΟΚ πριν

από 46 χρόνια αποτελεί

δικαίωση για τον

αείμνηστο Κωνσταντίνο

Καραμανλή και τη Νέα

Δημοκρατία. Σκεφτείτε

μόνο πώς θα ήταν 

η Ελλάδα αν δεν είχαμε

προσχωρήσει στην

ευρωπαϊκή οικογένεια,

με τα στραβά και 

τα ανάποδά της... 

Σκέψου 
να μην 

είχαμε μπει
στην ΕΟΚ
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Ε
ίχα σκοπό να ξεκινήσω πολύ σοβαρά το σημερινό κείμενο, αλ-

λά όταν διάβασα ότι οι Τούρκοι μαφιόζοι που πυροβόλησαν

τους πράκτορες της ΕΥΠ ανήκουν στη συμμορία «Ντάλτονς»,

λύγισα. Τους ξέρετε τους Ντάλτονς, υποθέτω, τον κοντό και μοχθηρό Τζο,

τον ψηλό και όχι πολύ έξυπνο Αβερέλ και τα αδέλφια τους, αιώνιους εχ-

θρούς του Λούκι Λουκ. Θα μου πεις, κάπως πρέπει να λέγεται και η μαφία,

εντάξει, αλλά Ντάλτονς;

Παρότι φαιδροί ως προς την ονομασία, οι Τούρκοι μαφιόζοι δεν αστει-

εύονται καθόλου ως προς τις πρακτικές. Όπως και οι Έλληνες μαφιόζοι.

Όπως και οι μαφιόζοι σε όλα τα μήκη και πλάτη της Γης. Αυτό που, προσω-

πικά, μου κάνει εντύπωση είναι η έκπληξη μερικών που δρουν Τούρκοι

μαφιόζοι στην Ελλάδα. Πού να

δρουν, στην Παραγουάη; 

Μια ευάλωτη χώρα
Είμαστε δίπλα τους, είμαστε -

αναγκαστικά, λόγω απέραντων

θαλάσσιων συνόρων- πολύ προ-

σβάσιμοι σε αυτούς, είμαστε μια

χώρα «πέρασμα» για διάφορες

όχι και τόσο νόμιμες δραστηριό-

τητες και αγαθά, είμαστε μια χώ-

ρα «ιδανική» γι’ αυτούς. 

Όπως και για την αλβανική μα-

φία. Και για άλλες μαφίες, με με-

γαλύτερο ή μικρότερο κύκλο ερ-

γασιών, βαλκανικές κυρίως, αλ-

λά όχι μόνο. 

Όλοι αυτοί, όταν δεν πολεμούν

μεταξύ τους, συνεργάζονται.

Όταν πολεμούν, το μαθαίνουμε,

διότι αφήνουν πίσω τους πέντε έξι πτώματα τη φορά· όταν συνεργά-

ζονται, είναι λιγότερο προφανείς, τουλάχιστον σε εμάς. Και δεν εί-

μαστε «αφύλακτοι», όπως θα σπεύσουν να πουν πολλοί. Εάν ήμα-

σταν αφύλακτοι, δεν θα τους είχε πάρει από πίσω η ΕΥΠ, με συνέ-

πεια το επεισόδιο με τους πυροβολισμούς. 

Κάποιοι, πιθανώς, νομίζουν ότι είναι εύκολο πράγμα να πιάσεις

μια μαφία. Ότι ξυπνάει το πρωί ο Χρυσοχοΐδης και λέει «παιδιά, να

πιάσουμε καμιά μαφία σήμερα;» και του λένε οι άλλοι, «όχι, μωρέ,

άσ’ το, κάνει ζέστη, την πιάνουμε τον άλλο μήνα». Και την αφήνουν. 

Διάβαζα πρόσφατα για το εμπόριο κοκαΐνης από τη Λατινική Αμερική

στην Ευρώπη (πρώτη αγορά πλέον και μετά έρχονται οι ΗΠΑ) και ανατρί-

χιασα. Αρχικά, το τι ποσότητες «ρουφάει» η Ευρώπη, δεν λέγεται. Κατά

δεύτερον, όταν η κυβέρνηση στην Κολομβία έκανε συμφωνία με τους

Μαρξιστές αντάρτες που ήλεγχαν το μεγαλύτερο μέρος της παραγωγής

κοκαΐνης για να «χρηματοδοτούν τον αγώνα τους» (προφανώς ούτε στον

μαρξισμό υπάρχουν αδιέξοδα), η παραγωγή και οι μαφίες μετακόμισαν

στον γειτονικό Ισημερινό, γνωστό και ως Εκουαδόρ. 

Το Εκουαδόρ, που ήταν η πιο ασφαλής και ευημερούσα χώρα της Νοτίου

και Κεντρικής Αμερικής, έγινε εν μια νυκτί κόλαση. Σκοτώνονται οι συμ-

μορίες κανονικότατα στους δρόμους. Οι Περουβιανοί με τους Κολομβια-

νούς, οι Κολομβιανοί με τους Αλβανούς (υποκατάστημα Κίτο), οι Αλβανοί

με τους Μεξικανούς και όλοι οι πιο πάνω με τους ντόπιους. Η χώρα έχει

περιέλθει σε πλήρη παράλυση και η κυβέρνηση αναγκάζεται να βγάλει

τον στρατό στους δρόμους, διότι τι να κάνει η αστυνομία;  

Όταν τα ναρκωτικά φεύγουν από τα λιμάνια του Εκουαδόρ -με διάφορα

μέσα, μεταξύ των οποίων και υποβρύχια, τα οποία ανεφοδιάζονται με καύ-

σιμα στα νησιά Γκαλάπαγκος του Εκουαδόρ- έρχονται στην Ευρώπη κυ-

ρίως μέσω της Ολλανδίας. Άλλη

φρίκη εκεί, καθώς η χώρα θεω-

ρείται πλέον «η Κολομβία της Ευ-

ρώπης» και οι μαφίες δρουν στα

λιμάνια της σχεδόν ανεξέλεγκτες. 

Για να πάρετε μια αίσθηση της

κατάστασης, σε πρόσφατη μεγά-

λη δίκη κάποιων από τους μαφιό-

ζους που έπιασε η αστυνομία, οι

δικαστές, οι ένορκοι και οι λοιποί

συμμετέχοντες εμφανίστηκαν

στο δικαστήριο με κουκούλες. Για

να προστατευτούν από πιθανά αν-

τίποινα ή δολοφονίες.

Ένας δύσκολος εχθρός
Θέλω να πω, οι μαφιόζοι στην

εποχή μας δεν είναι καν σαν αυ-

τούς που βλέπουμε στα έργα, εί-

ναι ακόμη χειρότεροι. Όσο βελ-

τιώνονται τα μέσα που έχουν στη διάθεσή τους οι διωκτικές αρχές,

τόσο εξελίσσονται και τα δικά τους. Έχουν υπερσύγχρονο οπλισμό

και μέσα επικοινωνίας. Δρουν παντού, είναι τρομερά οργανωμένοι

και απόλυτα αδίστακτοι. Διότι είναι τρομερά πολλά και τα λεφτά που

βγαίνουν από τα ναρκωτικά, την εμπορία ανθρώπων και άλλες τέ-

τοιες δραστηριότητες. 

Η Ελλάδα, με όλα αυτά τα δεδομένα και με δεδομένη, επίσης, τη

γεωγραφική της θέση, είναι σε μάλλον καλή κατάσταση, σε σχέση

με άλλες χώρες, ευρωπαϊκές και μη. Θα μου πείτε, θα μπορούσε και κα-

λύτερα. Πάντα ισχύει αυτό, θα μπορούσαμε να είμαστε Ελβετία, που δεν

έχει συμμορίες στους δρόμους, η μαφία δρα με άλλους τρόπους εκεί.

Από την άλλη, για να μην έχεις ανεξέλεγκτο οργανωμένο έγκλημα,

υπάρχει μόνο ένας τρόπος: η αστυνόμευση. Κι αυτό δεν σημαίνει απαραί-

τητα πολλή αστυνομία, σημαίνει αποτελεσματική αστυνομία και προση-

λωμένη εκεί που πρέπει. 

Φαντάζομαι ότι κανείς μας δεν έχει αντίρρηση ότι έχουμε ανάγκη μια

τέτοια αστυνομία, σωστά; 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Μαφιόζοι εισαγωγής
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«Ο
ταν ένας γόρδιος δεσμός επιμό-
νως δεν μπορεί να λυθεί, τότε
πρέπει να κοπεί». Αυτό ήταν το

μήνυμα του πρωθυπουργού στο χθεσινό
Υπουργικό Συμβούλιο για την απόφαση της

κυβέρνησης να βάλει «λου-
κέτο» στον ΟΠΕΚΕΠΕ και να
μεταφέρει όλη τη δομή του
στην ΑΑΔΕ.

Στη χθεσινή συνεδρίαση
του Υπουργικού Συμβουλίου
δόθηκε το «πράσινο φως»
για την αυστηροποίηση του
πλαισίου για τις επιστροφές
των μεταναστών αλλά και για

τη θέσπιση Ενιαίας Αρχής Εποπτείας της
αγοράς, η οποία, όπως εκτιμά η κυβέρνηση,
θα αποτελέσει ένα ακόμη σημαντικό «όπλο»
στη μάχη κατά της ακρίβειας και της κερδο-
σκοπίας.

Αυστηροποίηση του πλαισίου 
για τις επιστροφές των μεταναστών

Στην εναρκτήρια τοποθέτησή του ο κ. Μη-
τσοτάκης υπογράμμισε πως «οι ποινές που θα
προβλέπονται στο νέο νομοσχέδιο που ετοι-
μάζει ο υπουργός Μετανάστευσης και Ασύ-
λου Μ. Βορίδης θα είναι βαρύτερες για όσους
μπαίνουν παράνομα ή διαμένουν στη χώρα
μας, αν στο μεταξύ έχει απορριφθεί η αίτηση
ασύλου τους. Με καθαρές εξηγήσεις, καθα-
ρές λύσεις θέλουμε να κάνουμε πιο αποτελε-
σματικό και δίκαιο τον μηχανισμό των επι-
στροφών. Αυτό δεν είναι μόνο μια εθνική προ-
τεραιότητα. Είναι μια ευρωπαϊκή προτεραι-
ότητα», σημείωσε ο πρωθυπουργός. Ο κ. Μη-
τσοτάκης υπογράμμισε ότι οι συνολικές ροές
είναι μειωμένες, κυρίως οι ροές στα ανατολι-
κά μας, ενώ υπάρχει καλή συνεργασία με τις
τουρκικές αρχές για τον περιορισμό της πα-
ράνομης μετανάστευσης.

Θεσπίζεται εθνική 
αρχή εποπτείας της αγοράς

Ο πρωθυπουργός ανήγγειλε την ίδρυση μιας
πολύ ισχυρής εθνικής αρχής που θα αναλάβει
συνολικά την εποπτεία της αγοράς μαζί με την
προστασία του καταναλωτή και έκανε λόγο για
ένα ακόμη όπλο στη φαρέτρα του κράτους για
την αντιμετώπιση της ακρίβειας.

Ανέφερε ότι θα είναι στα πρότυπα άλλων
αρχών, κυρίως σκανδιναβικών χωρών. «Η
Σουηδία είναι το πιο κοντινό παράδειγμα σε
αυτό που επιχειρούμε να κάνουμε στην πατρί-
δα μας», είπε χαρακτηριστικά για τη νομοθετι-
κή παρέμβαση που ετοιμάζει με εντατικούς
ρυθμούς ο υπουργός Ανάπτυξης Τάκης Θεο-
δωρικάκος.

Όπως εξήγησε ο πρωθυπουργός, πρόκειται
για μια αρχή που θα λειτουργεί παράλληλα με
την Αρχή Ανταγωνισμού, θα πλαισιώνεται από
υφιστάμενα στελέχη του Συνηγόρου του Κατα-
ναλωτή, της Γενικής Διεύθυνσης Αγοράς, της

ΔΙΜΕΑ, η οποία έχει κάνει μια σημαντική δου-
λειά ως προς τον έλεγχο της αγοράς. «Πιστεύω
ότι αυτή η Αρχή βάζει ένα τέλος και σε μια πο-
λυδιάσπαση, ενοποιώντας υπηρεσίες που ου-
σιαστικά έχουν κοινές δράσεις», τόνισε ο πρω-
θυπουργός προσθέτοντας ότι ο νέος αυτός θε-
σμός θα έχει την ευθύνη των ελέγχων, των κα-
ταγγελιών, των κυρώσεων, της εξωδικαστικής
επίλυσης των διαφορών. Στο ίδιο πλαίσιο μάλι-
στα θα ενεργοποιηθεί και μια ειδική εφαρμογή
σε κινητά τηλέφωνα, όπου οι πολίτες θα μπο-
ρούν να ενημερώνουν και να κινητοποιούν
αμέσως τους ελεγκτές. Ταυτόχρονα θα υπάρ-
ξει και ενίσχυση του e-katanalotis.

Ο κ. Μητσοτάκης αναφέρθηκε επίσης και σε
μια σειρά από πρόσθετες ρυθμίσεις όπως η
θέσπιση από τα σουπερμάρκετ σε συνεργασία
με τους προμηθευτές μιας ειδικής σήμανσης
σε προϊόντα που κυκλοφορούν σε μειωμένο
μέγεθος. Μια άλλη πρωτοβουλία αφορά τις
λαϊκές αγορές αποκλειστικά για παραγωγούς.

«Όταν δεν λύνεται
ο γόρδιος δεσμός, κόβεται»

Από τις επισημάνσεις του πρωθυπουργού
δεν μπορούσαν να λείψουν οι εξελίξεις στον
ΟΠΕΚΕΠΕ μετά την απόφαση της κυβέρνησης
να μεταφέρει όλες τις λειτουργίες του οργανι-
σμού στην ΑΑΔΕ. «Όταν ένας γόρδιος δεσμός
επιμόνως δεν μπορεί να λυθεί, τότε πρέπει να
κοπεί», τόνισε ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης.

«Και αυτή είναι η απόφαση την οποία πήρα-
με στο όνομα -θα έλεγα- διαχρονικών ευθυ-
νών όλου του πολιτικού κόσμου. Η κυβέρνηση
παίρνει μια απόφαση να αποκαταστήσει πλή-
ρως τη δικαιοσύνη και τη διαφάνεια στον κρί-
σιμο τομέα των αγροτικών ενισχύσεων και εί-
μαι σίγουρος ότι και όλος ο πρωτογενής τομέ-
ας θα αντιληφθεί τη σημασία αυτής της επιλο-
γής», τόνισε ο κ. Μητσοτάκης. Πρόσθεσε δε ότι
σκοπός είναι να μην καθυστερούν οι επιδοτή-
σεις αλλά και κανένα ευρώ να μη χάνεται από

τον καλλιεργητή, από τον κτηνοτρόφο που το
δικαιούται, για να καταλήξει στην τσέπη κάποι-
ου επιτήδειου.

Το «γαλάζιο» σχέδιο
Σύμφωνα με τον σχεδιασμό της κυβέρνη-

σης, ο οποίος κωδικοποιήθηκε και στο χθεσινό
Υπουργικό Συμβούλιο, ενώ έχει τεθεί και υπό-
ψη της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, ο ΟΠΕΚΕΠΕ
θα λειτουργεί εφεξής ως νέα υποδιεύθυνση
της ΑΑΔΕ. Με βάση τον υπάρχοντα σχεδιασμό
«οι αγρότες αντί να καταθέτουν τις αιτήσεις
τους στον ΟΠΕΚΕΠΕ, θα καταθέτουν στην ΑΑ-
ΔΕ», σύμφωνα με αρμόδια στελέχη. Από εκεί
και πέρα, η ανεξάρτητη αρχή θα είναι σε θέση
να διεξάγει τους απαραίτητους ελέγχους και
να πραγματοποιεί τις διασταυρώσεις.

Σε κάθε περίπτωση, ο σχεδιασμός της κυ-
βέρνησης περιλαμβάνει το ότι «οι αγρότες θα
λαμβάνουν τις επιδοτήσεις από την ΑΑΔΕ»,
ενώ «η μεγάλη αλλαγή θα αφορά τους ελέγ-
χους και τις διασταυρώσεις», σύμφωνα με τα
ίδια στελέχη.

Η νέα υποδιεύθυνση της ΑΑΔΕ θα αναλά-
βει το έργο των πληρωμών, διατηρώντας το
υπάρχον προσωπικό του ΟΠΕΚΕΠΕ. Στόχος
της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει ότι οι
πληρωμές και οι ενισχύσεις δίνονται στον
σωστό αγρότη και δεν θα μπορεί να παρει-
σφρήσει κάποιος και να εκμεταλλευτεί διά-
φορες τρύπες και ευκολίες που μπορεί να
έχει το σύστημα. Στην υποδιεύθυνση αυτή θα
μεταφερθεί το σύνολο της δομής του ΟΠΕ-
ΚΕΠΕ, περιλαμβανομένων φυσικά και των
υπαλλήλων. Το κυβερνητικό επιτελείο ευελπι-
στεί ότι έως τα τέλη του 2026 θα έχει ολοκλη-
ρωθεί η μετάβαση του ΟΠΕΚΕΠΕ. Ήδη τα συ-
ναρμόδια υπουργεία ετοιμάζουν τις νομοθετι-
κές ρυθμίσεις που απαιτούνται και θα κατατε-
θούν μέσα στο καλοκαίρι.

Το σχέδιο μετάβασης του Οργανισμού στην ΑΑΔΕ - 
Στόχος της κυβέρνησης είναι να διασφαλίσει

ότι οι πληρωμές και οι ενισχύσεις δίνονται στον σωστό αγρότη

ΡΙΖΙΚΗ ΑΝΑΔΙΑΡΘΡΩΣΗ ΑΠΟ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗ

Σπάει το… 
απόστημα 

του ΟΠΕΚΕΠΕ

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com
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Μ
ε την ίδρυση μιας νέας Εθνικής
Αρχής, στην οποία θα ενσωμα-
τωθούν οι σημερινοί ελεγκτικοί

μηχανισμοί, η κυβέρνηση θα επιχειρήσει
να καθετοποιήσει τη διαδικασία εποπτείας
της αγοράς, ώστε να περιορίσει την ακρί-
βεια και να δράσει αποφασιστικά κατά της

αισχροκέρδειας. 
Στο χθεσινό υπουργικό

συμβούλιο εγκρίθηκε η
εισήγηση του αρμόδιου
υπουργού Ανάπτυξης Τά-
κη Θεοδωρικάκου σχετικά
με την εφαρμογή ενός
μοντέλου ελέγχου των τι-
μών, το οποίο αποτελεί αν-

τιγραφή του σουηδικού μοντέλου. Τη σχε-
τική αναγγελία έκανε ο ίδιος ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης και η επι-
λογή έγινε μετά από σχετική μελέτη των
αντίστοιχων δεδομένων σε Γαλλία, Ιταλία
και Σουηδία.

Ενοποίηση μηχανισμών ελέγχου
Η Ανεξάρτητη Αρχή κατά της Ακρίβειας

αναμένεται να λειτουργήσει από το 2026,
καθώς θα χρειαστεί ριζική αναδιάρθρωση
του σημερινού πλαισίου που διέπει τη λει-
τουργία των αντίστοιχων εποπτικών μηχα-
νισμών. Έτσι, αναμένεται η συγχώνευση
του Συνηγόρου του Καταναλωτή, της Διυ-
πηρεσιακής Μονάδας Ελέγχου Αγοράς
(ΔΙΜΕΑ) και της Γενικής Γραμματείας Εμ-
πορίου, ώστε να υπάρχει ένας διοικητής
κατά τα πρότυπα της Ανεξάρτητης Αρχής
Δημοσίων Εσόδων και ένας ενιαίος στελε-
χιακός μηχανισμός, ο οποίος θα λειτουργεί
καθετοποιημένα. 

Η νέα Αρχή θα λειτουργεί παράλληλα με
την Επιτροπή Ανταγωνισμού, ενώ αναζη-
τείται πρόσωπο που θα επιλεγεί ως διοικη-
τής κατόπιν διεθνούς διαγωνισμού, έχον-
τας πολύ υψηλού επιπέδου προσόντα. 

Η ενοποίηση όλων των μηχανισμών
ελέγχου της αγοράς καθίσταται αναγκαία,
καθώς διαφορετικές υπηρεσίες με πολύ
περιορισμένο αριθμό υπαλλήλων δημι-
ουργούσαν ένα δυσκίνητο σύστημα, που
δεν έφερνε το αναμενόμενο αποτέλεσμα. 

Σήμερα υπάρχει μια σοβαρή πανσπερμία
αλλά και αλληλοκάλυψη υπηρεσιών και
αρμοδιοτήτων, με αποτέλεσμα η προστα-
σία των δικαιωμάτων του καταναλωτή να
τίθεται εν αμφιβόλω με ταυτόχρονη διατή-
ρηση καταχρηστικών συμπεριφορών εις
βάρος του.

Τηλεφωνικές καταγγελίες
Σύμφωνα με στοιχεία του υπουργείου

Ανάπτυξης ενδεικτικά μπορεί να αναφερ-
θεί η ύπαρξη δύο σημείων για την υποδοχή
καταγγελιών με τη λειτουργία δύο διαφο-
ρετικών τηλεφωνικών κέντρων, ενώ οι πο-

λίτες δεν γνωρίζουν ποιες αρμοδιότητες
έχει ο κάθε φορέας που δέχεται τις καταγ-
γελίες.

Επιπλέον, αξίζει να αναφερθεί ότι η Γενι-
κή Γραμματεία Εμπορίου διαθέτει 20 άτο-
μα, η ΔΙΜΕΑ 117 άτομα, εκ των οποίων μόνο
οι 47 συμμετέχουν στους ελέγχους, ενώ ο
Συνήγορος του Καταναλωτή διαθέτει 50
οργανικές θέσεις, εκ των οποίων 35 είναι
καλυμμένες και 15 κενές.

Όπως δήλωσε ο πρωθυπουργός Κυριά-
κος Μητσοτάκης, «με το νέο μοντέλο, η
Εθνική Αρχή θα εποπτεύει την αγορά και

την προστασία του καταναλωτή στα πρότυ-
πα της Σουηδίας», αναγνωρίζοντας ότι η
ακρίβεια πολιορκεί το μέσο και χαμηλότε-
ρο εισόδημα των πολιτών. 

Στο μικροσκόπιο της νέας Αρχής θα
μπουν οι ανατιμήσεις και κάθε φορά θα
«χτυπάει» συναγερμός, ώστε μέσα από τε-
χνολογικές εφαρμογές Τεχνητής Νοημο-
σύνης να δίνεται προτεραιότητα στη διε-
νέργεια των σχετικών ελέγχων. Σύμφωνα
με τον κ. Μητσοτάκη, πρόκειται για μια
«πολύ ισχυρή Εθνική Αρχή», η οποία θα
αναλάβει συνολικά την εποπτεία της αγο-

ράς, μαζί με την προστασία του καταναλω-
τή, στα πρότυπα άλλων Αρχών.

Τέλος στην πολυδιάσπαση υπηρεσιών
Η νέα Αρχή θα λειτουργεί παράλληλα με

την Αρχή Ανταγωνισμού, θα πλαισιώνεται
από υφιστάμενα στελέχη του Συνηγόρου
του Καταναλωτή, της Γενικής Διεύθυνσης
Αγοράς και της ΔΙΜΕΑ, βάζοντας τέλος στη
σημερινή πολυδιασπασμένη εικόνα υπη-
ρεσιών, οι οποίες επί της ουσίας έχουν κοι-
νές δράσεις και κοινούς στόχους, αλλά οι
δυνατότητές τους περιορίζονται, λόγω της
ύπαρξης διαφορετικών φορέων που χαρα-
κτηρίζονται από σοβαρή υποστελέχωση. 

Συγκεκριμένα, θα έχει την ευθύνη ελέγ-
χου των καταγγελιών, θα εφαρμόζει τον
μηχανισμό επιβολής κυρώσεων και ταυτό-
χρονα θα διαθέτει και ευέλικτο σύστημα
επίλυσης των διαφορών μεταξύ Δημοσίου
και παραβατών. 

Η ενεργοποίηση της νέας Αρχής θα συ-
νοδευτεί από αντίστοιχη εφαρμογή στα κι-
νητά τηλέφωνα, όπου οι πολίτες θα μπο-
ρούν να ενημερώνουν και να κινητοποιούν
αμέσως τους ελεγκτές. Επιπλέον, στην
ιστοσελίδα e-katanalotis θα υπάρχει ειδι-
κή ειδοποίηση με τα σημεία όπου καθημε-
ρινά θα διαμορφώνεται η χαμηλότερη τιμή
ανά προϊόν, ασκώντας επί της ουσίας πίεση
στις επιχειρήσεις για να είναι πολύ… προ-
σεκτικές στις ανατιμήσεις προϊόντων. Ου-
σιαστικά, κάθε αύξηση τιμής θα μπαίνει
στο μικροσκόπιο και αναλόγως θα δρομο-
λογούνται οι ενέργειες μέσω των μηχανι-
σμών που θα διαθέτει ο θεσμός. 

Πώς θα περιοριστεί 
η ακρίβεια

με… σουηδικού 
τύπου μέτρα

Ιδρύεται νέα πανίσχυρη Ανεξάρτητη Αρχή κατά της Ακρίβειας 
μέσω συγχώνευσης 3 εποπτικών φορέων της αγοράς - 
Στο κινητό κάθε πολίτη θα ανέβει η σχετική εφαρμογή

ΧΤΥΠΗΜΑ ΣΤΗΝ ΑΙΣΧΡΟΚΕΡΔΕΙΑ

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Ο
ταν ο ΣΥΡΙΖΑ επιχειρεί να κατηγο-
ρήσει τη σημερινή κυβέρνηση για
τις στρεβλώσεις και τα σκάνδαλα

στις αγροτικές ενισχύσεις, καλό είναι να ρί-
ξουμε μια ματιά στο ράφι με τα παλιά τους
έργα. Διότι η τεχνική λύση που σήμερα

«ανατινάζει» τον ΟΠΕΚΕ-
ΠΕ είχε τη σφραγίδα της
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ ήδη
από το 2015.

Τότε με πρόσχημα τη
διάσωση των ευρωπαϊκών

ενισχύσεων το υπουργείο
Αγροτικής Ανάπτυξης έδω-

σε προσωρινά -υποτίθεται- τη δυνατότητα
σε κτηνοτρόφους να δηλώνουν βοσκοτόπια
σε περιοχές πολύ μακριά από τις σταβλικές
τους εγκαταστάσεις. Η ρύθμιση αυτή, που
παρουσιάστηκε ως «αναγκαία» για την πε-
ρίοδο μέχρι την ολοκλήρωση των διαχειρι-
στικών σχεδίων βόσκησης, τελικά παρέμει-
νε σε ισχύ επί χρόνια. Η «προσωρινότητα»
έγινε μόνιμο καθεστώς και το σύστημα των
επιδοτήσεων μετατράπηκε σε πεδίο μαζι-
κών καταχρήσεων.

Το πάρτι στην Κρήτη
και η μαγική εκτόξευση

Στην Κρήτη καταγράφηκε η πιο εντυπω-
σιακή εκτροπή. Ο αριθμός των δηλωθέντων
ζώων εκτοξεύτηκε, ενώ τα δηλούμενα βο-
σκοτόπια αφορούσαν ολόκληρη τη χώρα -
ακόμα και περιοχές της Βόρειας Ελλάδας,
όπου δεν είχε βρεθεί ποτέ κανένα κοπάδι.
Οι τοπικές κτηνιατρικές υπηρεσίες, αρμό-
διες για την επιβεβαίωση των στοιχείων,
έκαναν τα στραβά μάτια. Και έτσι το σύστημα
κατέρρευσε.

Ο συνολικός αριθμός δηλωθέντων αμνο-
εριφίων και θηλυκών αιγοπροβάτων είναι
υπερδιπλάσιος σε σχέση με τον αριθμό
εκείνων που γέννησαν αλλά και πενταπλά-
σιος εκείνων που σφαγιάστηκαν. Τα μαθη-
ματικά δεν βγαίνουν. Ακόμη και από τη γα-
λακτοπαραγωγή ήταν εμφανές ότι κάτι δεν
πήγαινε καθόλου καλά.

«Βιομηχανία» αιτήσεων
Το κερασάκι στην τούρτα μπήκε το 2017

με απόφαση του τότε υπουργού Αγροτικής
Ανάπτυξης Βαγγέλη Αποστόλου. Το νέο σύ-
στημα κατανομής του Εθνικού Αποθέματος

επέτρεψε την ενεργοποίηση δικαιωμάτων
ενίσχυσης σε βοσκοτόπους χωρίς ζώα. Δη-
λαδή, μπορούσε οποιοσδήποτε -ακόμα και
μη κτηνοτρόφος, όπως πχ ένας δικηγόρος-
να δηλώσει έκταση ως βοσκότοπο και να
λάβει επιδότηση χωρίς να διαθέτει ούτε ένα
ζώο. Μια κανονική «βιομηχανία» αιτήσεων
στήθηκε γύρω από αυτήν τη ρύθμιση.

Η απόφαση αυτή συνδυάστηκε με τη δια-
βόητη τεχνική λύση του 2015, η οποία επέ-
τρεπε δηλώσεις βοσκοτόπων ακόμη και σε
γεωγραφικά απομακρυσμένες περιοχές. Το
«δίδυμο» αυτό διαμόρφωσε ένα παραθυρά-
κι που έγινε κανονική μπροστινή πόρτα για

επιδοτήσεις χωρίς αντίκρισμα. Οι στρεβλώ-
σεις έγιναν φανερές στους πραγματικούς
κτηνοτρόφους, που είδαν μη δικαιούχους να
εισπράττουν χρήματα από τον ευρωπαϊκό
κορβανά εις βάρος των δικών τους δικαιωμά-
των. Οι αντιδράσεις υπήρξαν έντονες, αλλά το
καθεστώς παρέμεινε.

Τι έκανε η Νέα Δημοκρατία
Η κυβέρνηση Μητσοτάκη κατήργησε το

πλαίσιο του 2017, όπως και την ανεξέλεγκτη
χρήση των μεταφερόμενων βοσκοτόπων.
Παράλληλα, ανέλαβε πρωτοβουλία για ορι-
στική λύση με την ανάθεση των διαχειριστι-
κών σχεδίων βόσκησης στις περιφέρειες.
Ανταποκρίθηκαν μόνο οι Περιφέρειες Δυτι-
κής Μακεδονίας και Ηπείρου. Έτσι η τεχνι-
κή λύση δεν μπόρεσε να τερματιστεί.

Σήμερα, ύστερα από το πόρισμα της Ευ-
ρωπαϊκής Εισαγγελίας για καταχρήσεις
στον ΟΠΕΚΕΠΕ, η κυβέρνηση αποφάσισε
τη μεταφορά των αρμοδιοτήτων του οργανι-
σμού στην ΑΑΔΕ. Όχι ως τιμωρία αλλά ως
μέτρο θεσμικής ανασυγκρότησης και δια-
φάνειας.

Ο υπουργός Κώστας Τσιάρας ανακοίνωσε
δημόσιο διαγωνισμό για τον νέο τεχνικό πάρο-
χο με στόχο να κοπεί οριστικά κάθε νήμα με το
παρελθόν των πολιτικών ρουσφετιών και των
τοπικών κυκλωμάτων. Πλέον χωρίς ηλεκτρο-
νική επιβεβαίωση από τις αρμόδιες υπηρεσίες
καμία δήλωση ζώων δεν θα είναι αποδεκτή.

Αυτό είναι το τέλος μιας εποχής «χαλα-
ρών ελέγχων» - και η αρχή μιας νέας, πιο δί-
καιης και πιο σοβαρής διαχείρισης των ευ-
ρωπαϊκών χρημάτων. Γιατί η αγροτική πολι-
τική δεν μπορεί να βασίζεται σε «μαγικές
λύσεις» τού χθες. 

Με υπογραφές επί
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ
το σκάνδαλο με τις

αγροτικές επιδοτήσεις

Αν και προσπαθούν να το φορτώσουν στη ΝΔ, 
η «τεχνική λύση» που έδινε τη δυνατότητα σε κτηνοτρόφους 

να δηλώνουν βοσκοτόπια σε περιοχές πολύ μακριά από 
τις εγκαταστάσεις τους είχε εγκριθεί το 2015 - Το απίστευτο «κερασάκι»

του 2017 για ενισχύσεις ακόμη και σε όσους δεν είχαν ζώα

ΟΠΕΚΕΠΕ ΚΑΙ ΠΡΩΤΗ ΦΟΡΑ ΑΡΙΣΤΕΡΑ

του Χρήστου
Μυτιλινιού 



«Σ
τόχος της Γενικής Γραμματείας Από-
δημου Ελληνισμού και Δημόσιας Δι-
πλωματίας του υπουργείου Εξωτερι-

κών είναι να υλοποιήσουμε μια νέα στρατηγική Re-
branding της χώρας», λέει στην «Political» η γενι-
κή γραμματέας Απόδημου Ελληνισμού και Δημό-
σιας Διπλωματίας Μάιρα Μυρόγιαννη.

Βλέπουμε με χαρά ότι αυξάνονται οι έδρες ελ-
ληνικών σπουδών σε ξένα πανεπιστήμια με τη
στήριξη της Γενικής Γραμματείας Απόδημου
Ελληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας. Ποια
είναι η ανταπόκριση; Μεγαλώνει η ζήτηση για
τις ελληνικές σπουδές στο εξωτερικό;

Το ζήτημα της εδραίωσης της διδασκαλίας της ελ-
ληνικής γλώσσας στο εξωτερικό και της ενδυνά-
μωσης των κλασικών σπουδών βρίσκεται πολύ
υψηλά στην ατζέντα της Γενικής Γραμματείας Από-
δημου Ελληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας του
υπουργείου Εξωτερικών.

Σε ό,τι αφορά την ελληνόφωνη τριτοβάθμια εκ-
παίδευση στο εξωτερικό, ξεκινήσαμε από πέρσι
για πρώτη φορά και αναπτύσσουμε μια οριζόντια
στρατηγική ενίσχυσης των εδρών, τμημάτων και
τομέων ελληνικών σπουδών, νεοελληνικών και
κλασικών, σε πανεπιστήμια και ερευνητικά κέντρα
του εξωτερικού. Πέρυσι λάβαμε την απόφαση να
στηρίξουμε 43 έδρες ελληνικών σπουδών, ενώ φέ-
τος είμαστε υπερήφανοι που μπορούμε να ανακοι-
νώσουμε ότι ο αριθμός αυτός θα ξεπεράσει τις 80.

Παράλληλα, μεριμνούμε για τις έδρες και τα κέν-
τρα σπουδών που αντιμετωπίζουν θέματα βιωσι-
μότητας, καταρτίζοντας μια κόκκινη λίστα, έναν
κατάλογο με ακαδημαϊκούς φορείς που χρήζουν
στήριξης.

Διαπιστώνουμε ότι αυτή η πολιτική έχει μεγάλη
ανταπόκριση τόσο από τους Έλληνες του εξωτερι-
κού όσο και από τους ακαδημαϊκούς και στόχος
μας είναι ακριβώς να αυξηθεί η ζήτηση για τις ελ-
ληνικές σπουδές παγκοσμίως. 

Συμμετείχατε πολύ πρόσφατα στο 4ο Greeking
Out της Endeavor Greece στο Λονδίνο. Πώς θε-
ωρείτε ότι εξελίσσεται το Rebranding μας;

Κατά την επίσκεψή μου στο Λονδίνο με χαρά διαπί-
στωσα ότι στο Ηνωμένο Βασίλειο πραγματικά ακ-
μάζει μια νέα γενιά Ελλήνων της Διασποράς, μια
γενιά νέων επιστημόνων και ακαδημαϊκών, νέων
επιχειρηματιών και επαγγελματιών που στελεχώ-
νουν τα μεγαλύτερα βρετανικά πανεπιστήμια, επι-
χειρήσεις, νοσοκομεία και διαπρέπουν στον τομέα
τους.

Στόχος της Γενικής Γραμματείας Απόδημου Ελ-
ληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας είναι να υλο-
ποιήσουμε μια νέα στρατηγική Rebranding της χώ-
ρας, με έμφαση στην προβολή των μεταρρυθμίσε-
ων, των επενδυτικών ευκαιριών, του τουρισμού,
των πράσινων πρωτοβουλιών, της ανάδειξης της
Ελλάδας ως ενεργειακού κόμβου, της καινοτομίας.

Μάλιστα, τον περασμένο Μάρτιο υπεγράφη Μνη-
μόνιο Συνεργασίας με την Endeavor Greece με
στόχο την ενδυνάμωση της ομογένειας σε θέματα
καινοτομίας και την προβολή της Ελλάδας ως κέν-

τρου τεχνολογίας διεθνώς. Στο πλαίσιο της υλοποί-
ησης αυτού του μνημονίου συμμετείχα και χαιρέτι-
σα το 4ο Greeking Out στο Λονδίνο. Ήταν μια πολύ-
τιμη ευκαιρία να ανταλλάξουμε ιδέες και να διε-
ρευνήσουμε νέους δρόμους συνεργασίας με την
επιχειρηματική κοινότητα του Λονδίνου.

Τι πρέπει να γίνει από το εθνικό κέντρο για τους
Έλληνες των επερχόμενων γενεών ώστε να
διατηρηθεί η στενή σχέση με την πατρίδα;

Η Ελλάδα, αναγνωρίζοντας τη σημασία της ελληνι-
κής Διασποράς, για πρώτη φορά ανέπτυξε ένα ολο-
κληρωμένο στρατηγικό σχέδιο, το οποίο στοχεύει
στην περαιτέρω ενίσχυση των σχέσεών τους με την
πατρίδα. Αναμφισβήτητα οι νέοι αποτελούν το μέλ-
λον του Ελληνισμού. Για αυτό δίνουμε ιδιαίτερη βα-
ρύτητα στη διασύνδεσή τους με την Ελλάδα.

Σε αυτό το πλαίσιο, η Γενική Γραμματεία Απόδη-
μου Ελληνισμού και Δημόσιας Διπλωματίας θε-
σμοθέτησε το 1ο Συνέδριο Νέων της Ελληνικής
Διασποράς, το οποίο έλαβε χώρα τον περασμένο
Νοέμβριο δημιουργώντας ένα μόνιμο βήμα διαλό-
γου και συνεργασίας των νέων. Στο ίδιο πλαίσιο δη-
μιουργήσαμε τον θεσμό των Νεαρών Πρεσβευτών,
οι οποίοι συμμετείχαν στο Συνέδριο και στη συνέ-
χεια ανέλαβαν δράσεις και πρωτοβουλίες για τη
διασύνδεση των νέων της Διασποράς και την προ-
βολή του Ελληνισμού στις χώρες όπου μένουν.

Παράλληλα, εξακολουθούμε να υλοποιούμε τα
προγράμματα φιλοξενίας νέων, τα οποία εμπλουτί-
ζουμε κάθε χρόνο, εκτός από τη διδασκαλία της ελ-
ληνικής γλώσσας, και με άλλες δράσεις, όπως εκ-

μάθηση παραδοσιακών χορών και άλλων μορφών
ελληνικής τέχνης. 

Ποια είναι τα συμπεράσματά σας από την Ολο-
μέλεια της Λέσχης της Βενετίας που πραγμα-
τοποιήθηκε στο Ζάππειο; Πώς μπορεί να βοη-
θήσει η επικοινωνία σε τόσο δύσκολες εποχές
για τη θωράκιση της ευρωπαϊκής ιδέας;

Στη Γενική Γραμματεία Απόδημου Ελληνισμού και
Δημόσιας Διπλωματίας κατανοούμε την προστιθέ-
μενη αξία της Δημόσιας Διπλωματίας για τη χώρα
μας και την ανάγκη ενίσχυσής της ως ουσιαστικής
μορφής διπλωματίας. Ήταν λοιπόν μεγάλη μου τι-
μή και χαρά να φιλοξενήσουμε στο Ζάππειο την
Ολομέλεια της Λέσχης της Βενετίας.

Η Λέσχη της Βενετίας αποτελεί ένα άτυπο φό-
ρουμ για τη Θεσμική Επικοινωνία, όπου εκπροσω-
πούνται σε επίπεδο ανώτατων αξιωματούχων πάνω
από 30 χώρες - μεταξύ αυτών τα κράτη μέλη της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, οι υποψήφιες προς ένταξη
χώρες, το Ηνωμένο Βασίλειο, τα όργανα της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, το Συμβούλιο της Ευρώπης, κα-
θώς και άλλοι αρμόδιοι φορείς.

Έχουμε χρέος και αποστολή να ενισχύσουμε την
κοινή ευρωπαϊκή φωνή και να φέρουμε τους πολί-
τες κοντά στις πολιτικές. Η μεταξύ μας συνεργασία,
η ανταλλαγή απόψεων και καλών πρακτικών και η
εναρμόνιση των επικοινωνιακών στρατηγικών
συμβάλλουν στη δημιουργία μιας συνεκτικής φω-
νής, συνεισφέρουν στην κατανόηση μεταξύ των
λαών και στην ισχυροποίηση των θεσμών θωρακί-
ζοντας την ευρωπαϊκή ιδέα. Μ
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«Στόχος μας να αυξηθεί
παγκοσμίως η ζήτηση

για τις ελληνικές σπουδές» 

στον Νίκο 
Χιδίρογλου 
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Α
πό τη μια πλευρά προσπαθούν να
αποδομήσουν το κυβερνητικό αφή-
γημα που συνοδεύει τη «γαλάζια»

πρόταση παραπομπής του Κώστα Καραμανλή
και από την άλλη επιδιώκουν
να «στριμώξουν την κυβέρ-
νηση στα σχοινιά» με αφορ-
μή τις εξελίξεις στο σκάνδα-
λο του ΟΠΕΚΕΠΕ, καταλογί-
ζοντας στη διακυβέρνηση
της ΝΔ μεγάλο μέρος της ευ-
θύνης για την τροπή που έχει
πάρει αυτή η υπόθεση.

«Πρέπει να διερευνηθούν οι ευθύνες διότι
εδώ έχουμε ένα σκάνδαλο που έχει γιγαντω-
θεί από το 2020 και μετά. Ήδη από το 2020
υπήρχαν σοβαρές καταγγελίες για παράνο-
μες επιδοτήσεις και σοβαρές ενδείξεις για
οργανωμένο δίκτυο καταχρήσεων. Όλοι οι
υπουργοί της Νέας Δημοκρατίας που ανέλα-
βαν το σχετικό χαρτοφυλάκιο δεν προχώρη-
σαν στην έρευνα αυτών των καταγγελιών»,
σημείωσε ο εκπρόσωπος Τύπου του ΠΑΣΟΚ
Κώστας Τσουκαλάς και υπενθύμισε την αντί-
δραση του πρώην υπουργού Αγροτικής Ανά-
πτυξης Λευτέρη Αυγενάκη όταν το ΠΑΣΟΚ
αναδείκνυε τη διαφθορά στον ΟΠΕΚΕΠΕ:
«Θυμάμαι τον κ. Αυγενάκη να καταγγέλλει

τον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ ότι κακώς ασχολεί-
ται με το θέμα και ότι ο ΟΠΕΚΕΠΕ κάνει ένα
πετυχημένο rebranding. Έναν χρόνο μετά ο
ΟΠΕΚΕΠΕ κλείνει! Δεν νιώθουν την ανάγκη
ο κ. Αυγενάκης, ο κ. Βορίδης να πάρουν θέση
για όσα συμβαίνουν; Σήμερα προκύπτει ότι ο

πρόεδρος του ΟΠΕΚΕΠΕ το 2020 είχε παγώ-
σει 3.500 ύποπτους ΑΦΜ, είχε διαβιβάσει
φακέλους στις αρχές. Πρέπει λοιπόν να διε-
ρευνηθεί αν η πολιτική ηγεσία λειτούργησε
“προστατευτικά” -συνειδητά ή ασυνείδητα-
προς έναν μηχανισμό που διένειμε ευρωπαϊ-

κές ενισχύσεις σε βάρος των πραγματικών
δικαιούχων».

Ανησυχία
Ως προς την κυβερνητική πρόθεση διαβί-

βασης του ΟΠΕΚΕΠΕ στην ΑΑΔΕ, ο κ. Τσου-
καλάς σχολίασε: «Μου δημιουργεί μια ανη-
συχία μήπως κάποιοι δεν θέλουν να γίνει ο
έλεγχος με ανοιχτό τον ΟΠΕΚΕΠΕ και προ-
σπαθούν να βάλουν προσκόμματα στην άντ-
ληση στοιχείων». Σκληρή στάση τηρεί το ΠΑ-
ΣΟΚ απέναντι στη Νέα Δημοκρατία για τη σύ-
σταση Προανακριτικής Επιτροπής. «Η Νέα
Δημοκρατία είναι σαν να θέλει από τα αποδυ-
τήρια να περιορίσει το πλαίσιο ελέγχου ποινι-
κών ευθυνών για τον κ. Καραμανλή. Στη δική
μας πρόταση παίρνουμε το σκεπτικό του κ.
Μπακαΐμη, όπου ρητά αναφέρει ότι το υπουρ-
γείο Μεταφορών και Υποδομών έχει εποπτεία
ως προς την ασφάλεια, για αυτό και ο εφέτης
ανακριτής παραπέμπει τους γενικούς διευ-
θυντές. Ανεξάρτητα από την ευθύνη της ΡΑΣ,
το υπουργείο Μεταφορών έχει και αυτοτελή
εποπτική ευθύνη για την ασφάλεια, όχι μόνο
διοικητική εποπτεία. Δεν μπορεί ένα υπουρ-
γείο να έχει ευθύνη, αλλά ο υπουργός να μην
ελέγχεται καν για αυτή», υποστήριξε ο κ.
Τσουκαλάς.

Ανεβαίνει καθημερινά η ένταση της κριτικής 
ώστε να φέρουν σε δύσκολη θέση την κυβέρνηση

Τ
ο απόγευμα της Πέμπτης ή το πρωί της Παρασκευής
αναμένεται να δοθεί στη δημοσιότητα το κατηγορητήριο
του ΣΥΡΙΖΑ για την Προανακριτική της υπόθεσης του δυ-

στυχήματος των Τεμπών. Το πότε θα συμβεί αυτό θα εξαρτηθεί
από τις όποιες διαπραγματεύσεις υπάρξουν με
τη Νέα Αριστερά και το πόσο γρήγορα θα κατα-
λήξουν στην απόφαση… απόρριψής της από
την Πατησίων. Αν στην Κουμουνδούρου έχουν
καταφέρει να «ψαρέψουν» τέσσερις από τους
ανεξάρτητους βουλευτές, ο ΣΥΡΙΖΑ θα μπορέ-
σει να καταθέσει την πρότασή του προς συζήτη-
ση στη Βουλή. Σε αντίθετη περίπτωση, όπως
αναφέρει ο βουλευτής του κόμματος Γιώργος

Γαβρήλος σε δηλώσεις του στο κρατικό ραδιόφωνο, «αν δεν
υπάρξει κοινός τόπος, ο ΣΥΡΙΖΑ θα δώσει απλώς στη δημοσιό-
τητα το κείμενο που έχει συντάξει για το θέμα».

Ναι μεν αλλά
Τέσσερις ανεξάρτητοι υπάρχουν μεν, όμως οι σχέσεις τους με

τον ΣΥΡΙΖΑ δεν είναι τέτοιες που θα μπορούσαν να του δώσουν
το συγκεκριμένο «σωσίβιο». Πρόκειται για τους Ευάγγελο Απο-
στολάκη και Γιάννη Σαρακιώτη, που ακολούθησαν τον Στέφανο
Κασσελάκη αλλά δεν κατέληξαν στο κόμμα του, αλλά και για τη
διαγραμμένη από την Κουμουνδούρου Αθηνά Λινού για χάρη
του Παύλου Πολάκη και, τέλος, την Αρετή Παπαϊωάννου, προ-
ερχόμενη από την Πλεύση Ελευθερίας, που παρά το γεγονός
πως ο γιος της έχει ενταχθεί στο Κίνημα Δημοκρατίας, η ίδια δεν
το έχει πράξει ακόμα. Το κατηγορητήριο στο οποίο κατέληξε
έπειτα από εξαντλητική συζήτηση ο ΣΥΡΙΖΑ περιλαμβάνει κατη-

γορίες και κατά του πρωθυπουργού, με βασικό επιχείρημα ότι
ήταν ενήμερος για τα προβλήματα ασφαλείας των σιδηροδρό-

μων και «παρ’ όλα αυτά αδράνησε», ενώ ειδική αναφορά θα γί-
νεται και στην «ευθύνη του για την αλλοίωση του τόπου του δυ-
στυχήματος», δηλαδή το λεγόμενο «μπάζωμα».

Κύκλοι επαφών
Ο Γιώργος Γαβρήλος στις ίδιες δηλώσεις ανέφερε ακόμα πως

«συζητάμε ακόμη με τη Νέα Αριστερά αλλά και με ανεξάρτη-
τους βουλευτές να δούμε πώς θα μπορούσαμε να τεκμηριώ-
σουμε νομικά μία πρόταση, στεκόμενοι στα πραγματικά στοι-
χεία της ποινικής δικογραφίας (…). Και θα με ρωτήσετε τώρα τι
κάνουμε με τον κ. Μητσοτάκη, διότι αυτό είναι το ερώτημα (…).
Χωρίς ποινικό λαϊκισμό εξετάζουμε πραγματικά τα στοιχεία για
να χαρακτηρίσουμε πρόσωπα σε σχέση με αδικήματα και τις
επόμενες μέρες θα είμαστε σε θέση να παρουσιάσουμε την
πρότασή μας». Επαφές θα υπάρξουν μονάχα με τη Νέα Αριστε-
ρά, όμως το κόμμα του Αλέξη Χαρίτση από την πλευρά του έχει
αποκλείσει να υπογράψει μια πρόταση που θα περιλαμβάνει τον
Κυριάκο Μητσοτάκη. Μάλιστα, αν και το ενδεχόμενο μιας νέας
συνάντησης μεταξύ Σωκράτη Φάμελλου και Αλέξη Χαρίτση
έπεσε στο τραπέζι, απορρίφθηκε και από τις δύο πλευρές για να
μη δοθεί ακόμα περισσότερη έκταση στη διαφωνία των δύο
κομμάτων επί του ζητήματος, κάτι που θα τροφοδοτούσε τις…
ανθενωτικές φωνές αμφότερων των στρατοπέδων.

Τις επόμενες μέρες θα δοθεί στη δημοσιότητα
το κατηγορητήριο για την Προανακριτική 

ΠΑΣΟΚ

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Ο κύβος ερρίφθη, έτοιμη 
η πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com

Διμέτωπος αγώνας για ΟΠΕΚΕΠΕ και Προανακριτική
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Δ
έκα νομικούς για να συντάξουν την
πρότασή τους για το νέο Σύνταγμα
της Τουρκίας όρισε ο πρόεδρος της

χώρας Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν. 
Με αφορμή την 65η επέτειο από το στρα-

τιωτικό πραξικόπημα του 1960, το οποίο
οδήγησε στην αγχόνη τον τότε πρωθυπουρ-
γό Αντνάν Μεντερές και τους υπουργούς
Εξωτερικών και Εσωτερικών, ο Τούρκος
πρόεδρος δήλωσε μιλώντας στους επικεφα-
λής των νομαρχιακών επιτροπών του κόμ-
ματος του ΑΚΡ: «Από χθες όρισα δέκα φί-
λους μου νομικούς. Από τώρα αρχίζουν να
εργάζονται. Θεού θέλοντος, θα προ-
χωρήσουμε στις εργασίες για το νέο
Σύνταγμα».

Εκτός από την 65η επέτειο του
πραξικοπήματος του 1960, φέτος
συμπληρώνονται επίσης 40 χρόνια
από το στρατιωτικό πραξικόπημα του
στρατηγού Κενάν Εβρέν το 1980. Πα-
ρόλο που η κυβέρνηση Ερντογάν από
το 2002 έχει προχωρήσει σε αρκετές ανα-
θεωρήσεις, αλλάζοντας εν πολλοίς το πνεύ-
μα των στρατιωτικών που συνέταξαν την
εποχή εκείνη το ισχύον Σύνταγμα, ο Ερντο-
γάν επιμένει ότι αυτό φέρει τη σφραγίδα των
πραξικοπηματιών στρατηγών και υποστηρί-
ζει ότι η χώρα πρέπει να αποκτήσει νέο Σύν-
ταγμα που θα αποτελέσει τη βάση πάνω
στην οποία θα οικοδομηθεί ο «αιώνας της
Τουρκίας» που ο ίδιος ευαγγελίζεται. 

Μόνο αν αλλάξουν οι νόμοι
μπορεί να μείνει στο… τιμόνι

Ο Τούρκος πολιτικός βρίσκεται στο τιμόνι
της χώρας του εδώ και 22 χρόνια. Αρχικά ως
πρωθυπουργός το 2003 και έπειτα ως
εκλεγμένος πρόεδρος από το 2014. Όπως
έχουν τα πράγματα προς το παρόν, δεν δύ-
ναται να υποβάλει ξανά υποψηφιότητα,
εκτός φυσικά και αν αλλάξουν οι νόμοι ή αν
προκηρύξει ο ίδιος πρόωρες εκλογές.

Επικριτές του προέδρου Ερντογάν τον κα-
τηγορούν ότι επιχειρεί να αλλοιώσει τον κο-

σμικό και εθνικό χαρακτήρα του καθεστώ-
τος και ότι η συνταγματική αναθεώρηση εί-
ναι απλώς το πρόσχημα για να μπορέσει να
είναι εκ νέου υποψήφιος για την προεδρία
το 2028.

«Το Σύνταγμα του 1982, το οποίο έχει σε
μεγάλο βαθμό απαλλαγεί από τα δομικά του
στοιχεία με τις αναθεωρήσεις που έγιναν,
φέρει ακόμα τα κατάλοιπα της περιόδου του
πραξικοπήματος. Το νέο Σύνταγμα θα μας
επιτρέψει να απαλλαγούμε από αυτά τα κα-
τάλοιπα και να απαλλαγούμε από τον τάφο
που μας έβαλαν», υποστήριξε χαρακτηρι-

στικά ο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντογάν, τονί-
ζοντας ότι «θα απαλλάξουμε οπωσ-
δήποτε το έθνος από την ντροπή του
Συντάγματος των πραξικοπημα-
τιών».

Στις αρχές του 2025, ένας τραγου-
διστής απευθυνόμενος στον Τούρκο
πρόεδρο τον ρώτησε αν θα ήταν υπο-
ψήφιος για ακόμη μια θητεία, με τον

Ερντογάν να αποκρίνεται: «Είμαι υποψή-
φιος, αν εσείς είστε». Την ακριβώς επόμενη
μέρα, ο εκπρόσωπος του κόμματός του επι-
βεβαίωσε ότι το θέμα ήταν στην ατζέντα
τους: «Αυτό που είναι σημαντικό είναι ότι το
έθνος μας το θέλει». Βέβαια πριν από λίγες
ημέρες δήλωσε ότι δεν έχει καμία πρόθεση
να επανεκλεγεί ή να θέσει ξανά υποψηφιό-
τητα για πρόεδρος.

Αναζητώντας στήριξη
«Με ενδιαφέρει μόνο η βελτίωση της φή-

μης της χώρας μας. Η Τουρκία αλλάζει, ο
κόσμος αλλάζει. Ζούμε σε μια νέα εποχή.
Πιστεύετε ότι μπορούμε να πετύχουμε κάτι
σε έναν τόσο ταχέως μεταβαλλόμενο κόσμο
με ένα Σύνταγμα που δημιουργήθηκε κατά
τη διάρκεια πραξικοπήματος, στην παλιά
Τουρκία που εξακολουθεί να διατηρεί μια
νοοτροπία πραξικοπήματος; Η Τουρκία δεν
μπορεί πλέον να προχωρήσει με ένα Σύν-
ταγμα γραμμένο σε συνθήκες πραξικοπή-
ματος».

Με βάση το υπάρχον Σύνταγμα, επιτρέ-
πονται δύο πενταετείς θητείες. Ο Ρετζέπ Τα-
γίπ Ερντογάν αυτή τη στιγμή διανύει την τρί-
τη θητεία του, έχοντας υποστηρίξει πως η
πρώτη του θητεία έλαβε χώρα πριν η Τουρ-
κία μεταβεί από κοινοβουλευτική σε προ-
εδρική διακυβέρνηση. Η αλλαγή αυτή συνέ-
βη το 2017 και έδωσε στον Τούρκο πρόεδρο

διευρυμένες εξουσίες. Εξακολουθεί όμως
να επιτρέπει μόνο δύο προεδρικές θητείες.

Προκειμένου να πετύχει ακόμα ένα δη-
μοψήφισμα, θα χρειαστεί να έχει τη στήριξη
360 βουλευτών του κοινοβουλίου των 600
εδρών. Για την ώρα, μπορεί να βασίζεται σε
321. Αν λάβει 400 ψήφους, θα έχει τη δυνα-
τότητα να αλλάξει αμέσως το Σύνταγμα.

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Γιατί ο Ερντογάν 
αλλάζει το Σύνταγμα

της Τουρκίας

Τον κατηγορούν ότι θέλει να αλλοιώσει τον κοσμικό και εθνικό
χαρακτήρα του καθεστώτος και πως η συνταγματική αναθεώρηση είναι

πρόσχημα για εκ νέου υποψηφιότητά του για την προεδρία το 2028

Ο ΡΟΛΟΣ ΤΩΝ 10 ΝΟΜΙΚΩΝ ΦΙΛΩΝ ΤΟΥ 



Σ
ε μια εποχή όπου οι γεωπολιτικές ανακα-
τατάξεις και οι τεχνολογικές εξελίξεις δια-
μορφώνουν το νέο πρόσωπο της ασφάλει-

ας, η Ελλάδα προχωρά αποφασιστικά σε μια
στρατηγική αναβάθμιση της άμυνάς της.

Πολιτική και στρατιωτική ηγεσία αντιλαμβά-
νονται ότι ο παγκόσμιος ανταγωνισμός στο αμυν-
τικό πεδίο απαιτεί ταχύτητα, προσαρμοστικότητα
και επένδυση σε τεχνολογίες που αλλάζουν ριζι-
κά την πολεμική τέχνη. Η στρατηγική της Αθήνας
για ενσωμάτωση της τεχνητής νοημοσύνης, της
ρομποτικής και των εξελιγμένων συστημάτων

παρακολούθησης επιβεβαι-
ώνει τη μετάβαση σε μια νέα
εποχή, όπου η καινοτομία κα-
θορίζει τις ισορροπίες ισχύος.

Στο πλαίσιο αυτό, η επίσκε-
ψη του υπουργού Εθνικής
Άμυνας Νίκου Δένδια στο MIT
Lincoln Laboratory στη Βοστό-
νη στέλνει μήνυμα δυναμικής
διεκδίκησης θέσης στον παγ-

κόσμιο χάρτη της αμυντικής καινοτομίας. Η συ-
νάντηση με κορυφαίους ακαδημαϊκούς και επι-
στήμονες του MIT Lincoln Laboratory και η πα-
ρουσίαση του Ελληνικού Κέντρου Αμυντικής
Καινοτομίας (ΕΛΚΑΚ) καταδεικνύουν τη βούλη-
ση της χώρας να ενισχύσει το αμυντικό της οικο-
σύστημα, αξιοποιώντας νέες τεχνολογίες και εν-
σωματώνοντας την τεχνητή νοημοσύνη στην
εθνική στρατηγική ασφάλειας.

Στο επίκεντρο το ΕΛΚΑΚ
Το Ελληνικό Κέντρο Αμυντικής Καινοτομίας

αποτελεί το πλέον σύγχρονο εγχείρημα, που επι-
χειρεί να ενώσει την ερευνητική κοινότητα, την
αμυντική βιομηχανία και το στρατιωτικό προσω-
πικό, προκειμένου να επιτύχει τη μετάβαση σε τε-
χνολογίες αιχμής και να ενισχύσει την εγχώρια
παραγωγή αμυντικών συστημάτων. 

Στην εποχή της ψηφιακής επανάστασης και
των σύνθετων απειλών, το ΕΛΚΑΚ φιλοδοξεί να
διαμορφώσει το πλαίσιο που θα επιτρέψει στην
Ελλάδα να διεκδικήσει μια θέση στον παγκόσμιο
χάρτη της στρατιωτικής τεχνολογίας.

Κατά τη διάρκεια της επίσκεψης στο MIT Lin-
coln Laboratory, ο κ. Δένδιας ανέδειξε τις προ-
σπάθειες ανάπτυξης καινοτόμων λύσεων διττής
χρήσης, εστιάζοντας στην ενσωμάτωση της τε-
χνητής νοημοσύνης για τη βελτίωση των συστη-
μάτων παρακολούθησης, ανάλυσης δεδομένων

και διαχείρισης κρίσεων ασφαλείας. Η συνεργα-
σία με κορυφαία ερευνητικά κέντρα των ΗΠΑ
αποτελεί αναπόσπαστο τμήμα της στρατηγικής
που έχει χαράξει η Αθήνα για την απόκτηση τε-
χνογνωσίας και τη δημιουργία συμμαχιών υψη-
λής τεχνολογίας.

Στρατηγικές επιδιώξεις 
Ο Νίκος Δένδιας, επιδιώκοντας να μετατρέψει

τη θεωρία σε πράξη, επιχειρεί να αξιοποιήσει
πλήρως τις δυνατότητες που προσφέρει η συνερ-
γασία με διεθνή κέντρα έρευνας και τις αμυντικές
συμμαχίες. Στόχος, η εισαγωγή καινοτόμων

οπλικών συστημάτων, η ανάπτυξη εγχώριων τε-
χνολογιών αιχμής και η ενίσχυση της εγχώριας
αμυντικής βιομηχανίας.

Στο πλαίσιο αυτό, η συμμετοχή και η ανταλλαγή
τεχνογνωσίας με το MIT Lincoln Laboratory και
το ΝΑΤΟ αποκτούν ιδιαίτερη σημασία. 

Τα προγράμματα όπως το NCIS (Next-Genera-
tion Incident Command System) και το Κέντρο
Έρευνας RADSIL (Ramstein Air Defense System
Integration Laboratory), που παρουσιάστηκαν
κατά την επίσκεψη, αποτελούν παραδείγματα
υψηλής τεχνολογίας που μπορούν να ενσωματω-
θούν στην ελληνική αμυντική υποδομή. 

Η πρόσβαση σε τέτοιες τεχνολογίες επιταχύνει
τη δυνατότητα της χώρας να ενισχύσει τα συστή-
ματα αεροπορικής και πυραυλικής άμυνας, κρί-
σιμα στοιχεία για τη διασφάλιση των εθνικών συ-
νόρων.

Τομή στις αμυντικές δυνατότητες
Η παρουσίαση των ολοκληρωμένων αρχιτε-

κτονικών ασφαλείας από το MIT Lincoln Labora-
tory, η ενημέρωση για νέες μεθόδους χαρτογρά-
φησης πυθμένων ωκεανών και η συλλογή δεδο-
μένων από ραντάρ συστοιχίες ενισχύουν τη διεπι-
στημονική προσέγγιση που απαιτεί η σύγχρονη
άμυνα. 

Η Ελλάδα, μέσα από τη διαρκή εκπαίδευση και
την επένδυση σε καινοτομίες, επιδιώκει να γίνει
αξιόπιστος κόμβος τεχνολογικής ανάπτυξης σε
ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο.

Η εμπειρία και οι γνώσεις που αποκομίζονται
από τη συνεργασία με τα κορυφαία ερευνητικά
ιδρύματα της Αμερικής λειτουργούν ως μοχλός
πίεσης για την αναβάθμιση της εγχώριας αμυντι-
κής βιομηχανίας, η οποία αποτελεί κομβικό ση-
μείο στη στρατηγική για την εθνική ασφάλεια και
οικονομική ανάπτυξη. 

Μέσα από την ανάπτυξη καινοτόμων προϊόν-
των, η Ελλάδα στοχεύει να μειώσει την εξάρτησή
της από εξωτερικούς προμηθευτές, διασφαλί-
ζοντας παράλληλα τη βιωσιμότητα και την αντα-
γωνιστικότητα του τομέα.

Μέσα από στενή συνεργασία με τις ΗΠΑ και
τους συμμάχους του ΝΑΤΟ, αλλά και με τον καθο-
ριστικό ρόλο του ΕΛΚΑΚ ως μηχανισμού συντονι-
σμού και προώθησης της έρευνας και ανάπτυξης,
η Ελλάδα επιδιώκει όχι απλά να ενισχύσει τις
Ένοπλες Δυνάμεις της, αλλά να αναδειχτεί σε τε-
χνολογικό κόμβο και αμυντικό παράγοντα-κλειδί
στην ευρύτερη περιοχή.

Η επίσκεψη του υπουργού Εθνικής Άμυνας
στο MIT Lincoln Laboratory και οι συναφείς
δραστηριότητες αναδεικνύουν το βάθος και το
εύρος της ελληνικής στρατηγικής για την αμυν-
τική καινοτομία. Το ΕΛΚΑΚ λειτουργεί ως κινη-
τήρια δύναμη για τη μεταρρύθμιση και τον εκ-
συγχρονισμό της αμυντικής βιομηχανίας, ενώ οι
συνεργασίες με κορυφαία διεθνή κέντρα υπο-
γραμμίζουν τη βούληση της χώρας να πετύχει
μια ολοκληρωμένη και σύγχρονη προσέγγιση
στην εθνική ασφάλεια. 
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Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com Το ταξίδι Δένδια

στις ΗΠΑ και
το «στοίχημα» 
της αμυντικής 
καινοτομίας 

Η επίσκεψη του υπουργού Εθνικής
Άμυνας στο MIT Lincoln Laboratory
στη Βοστόνη στέλνει μήνυμα πως
η συνεργασία της Ελλάδας 
με κορυφαία ερευνητικά κέντρα 
των Ηνωμένων Πολιτειών 
αποτελεί αναπόσπαστο τμήμα 
της στρατηγικής μας για την απόκτηση
τεχνογνωσίας και τη δημιουργία 
συμμαχιών υψηλής τεχνολογίας
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Σ
ε μια εποχή που η αξιοπιστία των θεσμών τί-
θεται διαρκώς υπό αμφισβήτηση, οι δημο-
σκοπήσεις οφείλουν να λειτουργούν ως κα-

θρέφτης της κοινωνικής και πολιτικής πραγματικό-
τητας, όχι ως εργαλείο διαμόρφωσης αυτής. Ωστό-
σο, τα ευρήματα των τελευταίων μετρήσεων προκα-
λούν εύλογα ερωτήματα για το πώς αποτυπώνονται
οι τάσεις των πολιτών και με ποια μεθοδολογικά ερ-
γαλεία επιχειρείται η ερμηνεία τους.

Η Νέα Δημοκρατία εμφανίζεται με πρόθεση ψή-
φου στο 24,8%, ενώ η τελική εκτίμηση πρόκειται να
τη «διορθώσει» στο 30,1% - μια αύξηση της τάξεως
του 21,37%. Αντίστοιχα, το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής,
το οποίο καταγράφει ανοδική πορεία και συγκεν-
τρώνει 13,1% στην πρόθεση ψήφου, τελικά εκτιμάται
μόλις στο 14,2%, με αύξηση 8,39%, δηλαδή αναλογι-

κά μικρότερη. Την ίδια στιγμή, η Πλεύση
Ελευθερίας εμφανίζεται στο 9%, αλλά
εκτιμάται στο 11%, με ποσοστό διόγκω-
σης 22,2%, παρά την έντονη τάση κόπω-
σης που καταγράφεται κοινωνικά.

Το κρίσιμο ερώτημα δεν είναι η αριθ-
μητική. Είναι η πολιτική ουσία πίσω από
την επεξεργασία των ευρημάτων: Γιατί
τα ίδια στατιστικά εργαλεία «διορθώ-
νουν» με τόσο ανομοιογενή τρόπο τα
ποσοστά των κομμάτων; Γιατί εν μέσω
κοινωνικής δυσαρέσκειας ο δικομματι-
σμός εμφανίζεται αλώβητος, ενώ η πραγματική δυ-
ναμική της Σοσιαλδημοκρατίας αποδυναμώνεται
στα τελικά συμπεράσματα;

Σε απλά ελληνικά, με τη συνταγή «Κυριάκος -

Ζωή» ο πολίτης παρακολουθεί μια πα-
ράσταση πολιτικής σκηνοθεσίας, όπου η
ενίσχυση ή η συγκράτηση συγκεκριμέ-
νων ποσοστών δεν αποτυπώνει απλώς
την κοινή γνώμη, την κατασκευάζει.
Όπως επισημαίνουν και αναλυτές που
δεν εντάσσονται στη λογική των εφήμε-
ρων εντυπώσεων, το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα
Αλλαγής, αν και βρίσκεται στην ουσία
στο 16%, δεν ενισχύεται στην τελική εκτί-
μηση επειδή αυτό δεν εξυπηρετεί την
αφήγηση που κάποιοι επιθυμούν να

εδραιώσουν. Απέναντι σε αυτή την εικόνα οφείλου-
με να υπερασπιστούμε την αξιοπιστία και τη διαφά-
νεια των θεσμών. Οι δημοσκοπήσεις δεν είναι εχ-
θροί της δημοκρατίας όταν λειτουργούν με ανεξαρ-

τησία, διαφάνεια και μεθοδολογική συνέπεια. Όταν
όμως χρησιμοποιούνται για να καλλιεργήσουν κλί-
μα ή να συγκρατήσουν πολιτικές δυναμικές, τότε
υπονομεύουν τη λαϊκή βούληση.

Ένα ισχυρό και αυτόνομο ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλα-
γής δεν έχει ανάγκη από σκηνοθετημένες αναλύ-
σεις. Έχει ανάγκη από έναν λαό ενημερωμένο,
ενεργό και αποφασισμένο να δώσει διεξόδους στα
πολιτικά αδιέξοδα, όχι στη βάση χειραγωγούμενων
στατιστικών αλλά με βάση τις πραγματικές του
ανάγκες και προσδοκίες.

* Πολιτεύτρια Α’ Αθήνας, αναπληρώτρια
γραμματέας Ειδικής Αγωγής Τομέα Παι-
δείας ΠΑΣΟΚ - Κίνημα Αλλαγής, διδάκτωρ
Πανεπιστημίου Θεσσαλίας

Δημοσκοπική ασυμμετρία: Όταν η μέτρηση γίνεται επιτελική αφήγηση

της
Σοφίας 

Πουλοπούλου*

Η
υγειονομική περίθαλψη στη χώρα μας βρί-

σκεται σε μια κρίσιμη φάση μετάβασης, με τον

ψηφιακό μετασχηματισμό να αποτελεί πλέον

όχι επιλογή αλλά επιτακτική ανάγκη.
Δύο βασικοί πυλώνες αυτής της αλλαγής είναι ο

Ηλεκτρονικός Φάκελος Ασθενούς και το νέο σύστημα
χρηματοδότησης DRG (Κλειστά Ενοποιημένα Νοσή-
λια).

Και τα δύο εργαλεία δεν είναι απλώς τε-
χνικές εφαρμογές αλλά καθοριστικοί παρά-
γοντες για την αναβάθμιση της ποιότητας,
της αποδοτικότητας και της διαφάνειας στο
σύστημα υγείας.

Ο Ηλεκτρονικός Φάκελος αποτελεί βασι-
κό μέσο για την ενίσχυση της ποιότητας, της
συνοχής και της ασφάλειας στην παροχή
υγειονομικής φροντίδας.

Πρόκειται για έναν ενιαίο ψηφιακό χώρο
όπου καταγράφεται το ιατρικό ιστορικό κάθε
πολίτη με στοιχεία από εξετάσεις, φαρμα-
κευτική αγωγή, διαγνώσεις και νοσηλείες.

Η ασφαλής πρόσβαση σε αυτές τις πληρο-
φορίες από όλους τους εμπλεκόμενους
επαγγελματίες υγείας, ανεξάρτητα από δομή
ή γεωγραφική περιοχή, εξασφαλίζει πληρό-
τητα και αξιοπιστία στην κλινική ενημέρωση.

Παράλληλα μειώνει την επανάληψη πε-

ριττών διαδικασιών, βελτιώνει τη διάγνωση,

διευκολύνει στοχευμένες θεραπείες

και διασφαλίζει συνέχεια στη φροντί-

δα, ακόμα και σε περιπτώσεις παρα-

κολούθησης από διαφορετικούς φο-

ρείς ή γιατρούς.

Επιπλέον υποστηρίζει την προλη-

πτική Ιατρική μέσω συγκεντρωμένων

και διαχρονικών δεδομένων που επι-

τρέπουν την ανάλυση τάσεων και την

έγκαιρη παρέμβαση πριν από την εκ-

δήλωση σοβαρών προβλημάτων.
Όλες οι πληροφορίες υγείας διαχειρίζονται σύμφω-

να με το ευρωπαϊκό πλαίσιο προστασίας προσωπικών
δεδομένων (GDPR).

Tο νέο σύστημα χρηματοδότησης DRG -ή Κλειστά
Ενοποιημένα Νοσήλια- αποτελεί σύγχρονο μοντέλο
αποζημίωσης νοσοκομείων. Ξεπερνά τα όρια μιας
απλής κοστολόγησης, καθώς προσφέρει έναν δίκαιο,
διαφανή και αποτελεσματικό μηχανισμό χρηματοδότη-

σης που μπορεί να βελτιώσει ουσιαστικά το ΕΣΥ.
Μέχρι σήμερα τα νοσοκομεία αποζημιώνονταν βά-

σει γενικών κριτηρίων που οδηγούσαν σε άνιση κατα-
νομή πόρων. Με το νέο σύστημα κάθε ασθενής εντάσ-
σεται σε διαγνωστική ομάδα βάσει διάγνωσης, θερα-
πείας και εκτιμώμενου κόστους.

Το νοσοκομείο λαμβάνει σταθερό ποσό ανά κατηγο-
ρία, εξασφαλίζοντας ότι η ίδια πάθηση απο-
ζημιώνεται με τον ίδιο τρόπο πανελλαδικά.

Αυτό το μοντέλο βελτιώνει τη διαχείριση
των διαθέσιμων πόρων, διασφαλίζει ισότη-
τα, διαφάνεια και αντικειμενική αξιολόγη-
ση. Δεν είναι απλώς μια μέθοδος κοστολό-
γησης αλλά ένας σταθεροποιητικός παρά-
γοντας για τη λειτουργία των νοσοκομείων
που φέρνει καλύτερη φροντίδα με ίδιους ή
και μειωμένους πόρους.

Η εφαρμογή αυτών των εργαλείων δεν
αποτελεί απλώς τεχνολογική αναβάθμιση,
αλλά στρατηγική επιλογή που αλλάζει ριζι-
κά το τοπίο του ΕΣΥ.

Ο Ηλεκτρονικός Φάκελος Υγείας δεν πε-

ριορίζεται στην απλή καταγραφή στοιχείων.

Διασφαλίζει στον πολίτη έλεγχο και προ-

στασία των προσωπικών του δεδομένων,

προσβάσιμων αποκλειστικά σε εξουσιοδο-

τημένους επαγγελματίες, ενώ εξασφαλίζει

συνέχεια και ακρίβεια στην κλινική πράξη.

Για τον ασθενή αυτό μεταφράζε-

ται σε ταχύτερη και ακριβέστερη

φροντίδα με μείωση περιττών εξε-

τάσεων και ενίσχυση της πρόλη-

ψης.

Για το σύστημα υγείας συνεπά-

γονται ενίσχυση της διαλειτουργι-

κότητας, καλύτερη συνεργασία με-

ταξύ φορέων, μείωση σφαλμάτων

και εξορθολογισμό του κόστους.

Η συνέργεια των ψηφιακών εργαλείων ενοποιεί τη

διοίκηση με την ιατρική πράξη, συνδέοντας τη διαχείρι-

ση πόρων με τη βελτίωση των δεικτών υγείας.

Αποτελεί θεμέλιο για ένα ΕΣΥ που σέβεται τον πολίτη

και αξιοποιεί κάθε δημόσιο πόρο με υπευθυνότητα.

Μια σύγχρονη πολιτεία έχει χρέος να διασφαλίζει ότι

οι πολίτες αντιλαμβάνονται απτά τα οφέλη αυτών των

μεταρρυθμίσεων στην καθημερινή τους επαφή με το

σύστημα υγείας.

Στροφή από την ανοχή στην ευθύνη

Η
πανεπιστημιακή ασφάλεια είναι μια εξαιρετικά σοβαρή και ευαίσθητη προϋπόθεση

που πρέπει να τελεί υπό την εποπτεία των πανεπιστημιακών αρχών. Ο πρωθυπουργός

της χώρας μας έστειλε σαφές μήνυμα για την ανάγκη άμεσης υλοποίησης ρεαλιστικών

σχεδίων ασφαλείας στα πανεπιστήμια, στον απόηχο και των πρόσφατων επεισοδίων σε ανώτα-

τα εκπαιδευτικά ιδρύματα. Η ασφάλεια των πανεπιστημίων είναι ένα κρίσιμο ζήτημα που απα-

σχολεί έντονα τους φοιτητές, τους καθηγητές και ολόκληρη την κοινωνία.

Τα πανεπιστήμια πρέπει να είναι χώρος ελεύθερης σκέψης και επιστημονικής αναζήτησης,

χώρος εκπαίδευσης και διακίνησης ιδεών. Στο όνομα της ακαδημαϊκής ελευθερίας η ανομία

δικαιολογούνταν για χρόνια με αποτέλεσμα τα πανεπιστήμια να λει-

τουργούν ως ένας χώρος ασυδοσίας με πολιτικές και ιδεολογικές

συγκρούσεις, καθώς και ως «καταφύγιο» για οργανωμένες μειοψη-

φίες που επεδίωκαν να επιβάλουν τις δικές τους απόψεις με τη βία.

Από το 2019 όμως έως και σήμερα έχουν γίνει ουσιαστικά βήματα

για αυτό το ζήτημα. Η κατάργηση του πανεπιστημιακού ασύλου ως νο-

μικά κατοχυρωμένου άντρου ανομίας ήταν μια πολύ σημαντική με-

ταρρύθμιση της κυβέρνησής μας. Η ίδρυση επίσης της Ομάδας Προ-

στασίας Πανεπιστημιακών Ιδρυμάτων, τα σχέδια ασφάλειας με ευθύ-

νη των ΑΕΙ και η έναρξη χρήσης ελεγχόμενης πρόσβασης με πανεπι-

στημιακή κάρτα ήταν μια σειρά από χρήσιμα μέτρα που πάρθηκαν.

Ωστόσο, είναι αξιοσημείωτη η καθυστέρηση εφαρμογής των συγ-

κεκριμένων μέτρων, καθώς έως και σήμερα έχουν καταθέσει πλήρες

σχέδιο ασφαλείας μόλις 8 από τα 24 ΑΕΙ και μάλιστα κανένα από αυτά

δεν έχει τεθεί ακόμη σε εφαρμογή.

Παράλληλα, η πανεπιστημιακή αστυνομία δεν κατάφερε να εκπλη-

ρώσει τον σκοπό για τον οποίο δημιουργήθηκε και εκρίθη ότι δεν θα αντιμετώπιζε αποτελεσμα-

τικά το πρόβλημα. Τα ίδια τα πανεπιστήμια οφείλουν να συνεργαστούν με το υπουργείο Παιδεί-

ας προκειμένου να σχεδιαστεί ένα αυστηρό σύστημα εισόδου και εξόδου με τις ακαδημαϊκές

ταυτότητες καθώς και για τη συνολική περιφρούρηση του χώρου τους.

Έτσι, η κυβέρνησή μας με μια νέα δέσμη μέτρων, με πειθαρχικές και διοικητικές κυρώσεις

για πρυτάνεις και μέλη ΔΕΠ, με αυτοδίκαιη αναστολή της φοιτητικής ιδιότητας για 24 μήνες σε

περιπτώσεις ποινικής δίωξης για πράξεις βίας, με υποχρέωση για κάθε ΑΕΙ να δημιουργήσει

ένα Πειθαρχικό Συμβούλιο που μέσα σε δύο μήνες θα ολοκληρώνεται η διαδικασία της πειθαρ-

χικής δίωξης και με εγκατάσταση συστήματος ελεγχόμενης πρόσβασης, έχει καταστήσει σα-

φές ότι η προστασία της πανεπιστημιακής ζωής είναι ζήτημα δημοκρατικής ευθύνης και αξιο-

πιστίας του θεσμού.

Είναι άδικο να υπερπροβάλλονται διαρκώς τα μεμονωμένα περιστατικά βίας καθώς αμαυ-

ρώνουν τη συνολική εικόνα των ελληνικών πανεπιστημίων, τα οποία κατατάσσονται σε πολύ

υψηλές θέσεις στην παγκόσμια εκπαιδευτική κοινότητα.

Ολόκληρη η κοινωνία πλέον ζητάει «ασφάλεια για τα παιδιά μας που σπουδάζουν». Η δημο-

κρατία και η ελευθερία στη μόρφωση μας αφορούν όλους. Ο σεβασμός απέναντι στη δημόσια

περιουσία είναι υπόθεση όλων μας.

Η αποφασιστικότητα του νέου πλαισίου για στροφή από την ανοχή στην ευθύνη, από το «άσυ-

λο για όλους» στην ακαδημαϊκή συνύπαρξη με κανόνες και ποινές, δείχνει για άλλη μια φορά το

μέγεθος της πολιτικής μας βούλησης. Με τόλμη, σταθερότητα και πολιτική συνέπεια προχωρά-

με μπροστά για ένα καλύτερο μέλλον.

του
Γιώργου 
Κωτσού

Βουλευτής 
Καρδίτσας 
με τη ΝΔ

του
Αριστοτέλη

Σπάνια

Βουλευτής 
Καρδίτσας 

με τη ΝΔ, γενικός 
ιατρός Msc 
Διοίκηση 

Μονάδων 
& Υπηρεσιών

Υγείας

Ο Ηλεκτρονικός Φάκελος Ασθενούς 
και το νέο σύστημα χρηματοδότησης DRG

Η ψηφιακή 
μεταρρύθμιση 

που με συνέχεια, 
ακρίβεια και συνέπεια 

αλλάζει την Υγεία
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Το έγκλημα της γενοκτονίας στο Διεθνές Δίκαιο
Εξοπλιστικά προγράμματα 
και η ελληνική πραγματικότητα

Η
Ελλάδα, ως χώρα με ιδιαίτερη γεωστρατηγική σημασία στην Ανατολική
Μεσόγειο, καλείται διαχρονικά να ισορροπεί ανάμεσα στην ανάγκη ενί-
σχυσης της εθνικής άμυνας και στους περιορισμούς που επιβάλλει η οικο-

νομική και κοινωνική πραγματικότητα. Τα εξοπλιστικά προγράμματα, αν και πολλές
φορές βρίσκονται στο επίκεντρο της δημόσιας συζήτησης για λόγους κόστους ή
διαφάνειας, παραμένουν αναπόσπαστο εργαλείο για την εθνική ασφάλεια και την
αποτρεπτική ισχύ της χώρας.

Γεωπολιτική πίεση και αμυντική αναγκαιότητα
Η διαρκής ένταση στις ελληνοτουρκικές σχέσεις, η αμφισβήτηση κυριαρχικών

δικαιωμάτων στο Αιγαίο και την Ανατολική Μεσόγειο, καθώς και οι γενικότερες
προκλήσεις στην ευρύτερη περιοχή, καθιστούν την ενί-
σχυση των Ενόπλων Δυνάμεων ζωτικής σημασίας. Η Ελ-
λάδα καλείται να ανταποκριθεί τόσο σε συμβατικές απει-
λές όσο και σε ασύμμετρες, όπως η κυβερνοασφάλεια, οι
μεταναστευτικές ροές και η τρομοκρατία.

Σε αυτό το πλαίσιο, τα εξοπλιστικά προγράμματα των τε-
λευταίων ετών, όπως η προμήθεια των γαλλικών μαχητι-
κών Rafale, η αγορά των φρεγατών Belh@rra και η ανα-
βάθμιση των F-16 σε επίπεδο Viper, ενισχύουν την αερο-
πορική και ναυτική υπεροχή της χώρας και λειτουργούν
αποτρεπτικά έναντι κάθε αναθεωρητικής πολιτικής.

Οικονομικοί περιορισμοί 
και κοινωνικές ισορροπίες

Παρά τις στρατιωτικές ανάγκες, η υλοποίηση των εξο-
πλιστικών προγραμμάτων γίνεται σε ένα περιβάλλον δη-
μοσιονομικής στενότητας, μετά από μια δεκαετία οικονο-
μικής κρίσης. Η κυβέρνηση καλείται να βρει ισορροπία με-

ταξύ αμυντικής θωράκισης και κοινωνικής συνοχής, καθώς οι αμυντικές δαπάνες
απορροφούν σημαντικό μέρος του κρατικού προϋπολογισμού. 

Αξίζει να σημειωθεί πως πολλές συμφωνίες γίνονται μέσω διακρατικών συμβο-
λαίων με ευνοϊκούς όρους πληρωμής, γεγονός που μειώνει τη βραχυπρόθεσμη επι-
βάρυνση αλλά δημιουργεί μακροπρόθεσμες δεσμεύσεις.

Ανάγκη για αμυντική αυτονομία και
στρατηγική βιομηχανική πολιτική

Η ελληνική αμυντική βιομηχανία διαθέτει υποδομές και ανθρώπινο δυναμικό,
ώστε να παράγει συστήματα για την άμυνα της χώρας. Εταιρείες όπως η ΕΑΒ, η ΕΛ-
ΒΟ και τα Ελληνικά Αμυντικά Συστήματα θα μπορούν να συμβάλουν σημαντικά στην
εγχώρια παραγωγή και συντήρηση στρατιωτικού υλικού.

Η απουσία τα προηγούμενα χρόνια μιας μακροπρόθεσμης εθνικής στρατηγικής
για την άμυνα και την αμυντική βιομηχανία καθιστά τη χώρα εξαρτημένη από εξωτε-
ρικούς προμηθευτές, περιορίζοντας τις δυνατότητες αυτάρκειας και στρατηγικής
ανεξαρτησίας.

Η σημασία της διαφάνειας και της στρατηγικής σκέψης
Το παρελθόν των εξοπλιστικών προγραμμάτων στην Ελλάδα έχει στιγματιστεί

από σκάνδαλα και αδιαφάνεια, με σοβαρές επιπτώσεις στην εμπιστοσύνη των πολι-
τών. Σήμερα γίνεται αυστηρή θεσμική εποπτεία, διαφάνεια στη διαδικασία επιλογής
εξοπλισμών και λογοδοσία για κάθε δαπάνη.

Παράλληλα, η άμυνα της χώρας δεν μπορεί να στηρίζεται μόνο στην αγορά σύγ-
χρονων οπλικών συστημάτων, αλλά σε έναν συνολικό εθνικό στρατηγικό σχεδιασμό
που να εντάσσει τα εξοπλιστικά στο πλαίσιο της ευρύτερης εξωτερικής πολιτικής,
των διεθνών συμμαχιών και της εσωτερικής κοινωνικής σταθερότητας.

Στο σήμερα της Ελλάδας 
Τα εξοπλιστικά προγράμματα αποτελούν μια στρατηγική επιλογή που υπερβαίνει

τις κυβερνητικές θητείες. Είναι αναγκαία για την αποτροπή, την προστασία της εδα-
φικής ακεραιότητας και την ενίσχυση του διεθνούς κύρους της χώρας. Ωστόσο, για
να είναι πραγματικά αποτελεσματικά, πρέπει να σχεδιάζονται με προοπτική, να
εφαρμόζονται με υπευθυνότητα και να υπηρετούν έναν ευρύτερο εθνικό στόχο και
όχι συγκυριακά συμφέροντα.
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T
ο έγκλημα της γενοκτονίας αποτελεί ένα από
τα σοβαρότερα εγκλήματα που εμπίπτουν στη
δικαιοδοσία του Διεθνούς Ποινικού Δικαστη-

ρίου (ΔΠΔ) μαζί με τα εγκλήματα πολέμου, τα εγ-
κλήματα κατά της ανθρωπότητας και το έγκλημα της
επίθεσης. Η νομική θεμελίωση του εγκλήματος της
γενοκτονίας γίνεται μέσω του Άρθρου 6 του Κατα-
στατικού της Ρώμης, το οποίο ορίζει ρητά τις επιμέ-
ρους πράξεις που συνιστούν γενοκτονία, καθώς και
τα ουσιώδη στοιχεία για την πλήρωση της νομικής
του υπόστασης.

Ορισμός και νομική βάση
Η γενοκτονία ορίζεται ως η διάπραξη συγκεκριμέ-

νων πράξεων με πρόθεση να καταστρα-
φεί, εν όλω ή εν μέρει, μία εθνική, εθνο-
τική, φυλετική ή θρησκευτική ομάδα ως
τέτοια. Πρόκειται για ένα έγκλημα που
στοχεύει στην ολοκληρωτική εξάλειψη
της ταυτότητας ή ύπαρξης μιας ομάδας
ανθρώπων, γεγονός που το διαφοροποι-
εί από άλλα εγκλήματα διεθνούς χαρα-
κτήρα.

Η νομική του βάση προέρχεται από τη
Σύμβαση για την Πρόληψη και την Τιμω-
ρία του Εγκλήματος της Γενοκτονίας του
1948, η οποία ενσωματώθηκε και στο Καταστατικό
του Διεθνούς Ποινικού Δικαστηρίου. Αξίζει να σημει-
ωθεί ότι η γενοκτονία θεωρείται τόσο σοβαρή πράξη,
ώστε δεν απαιτείται ένοπλη σύρραξη για να στοιχει-
οθετηθεί, σε αντίθεση με τα εγκλήματα πολέμου.

Προστατευόμενες ομάδες
Το άρθρο 6 ΔΠΔ προσδιορίζει τέσσερις κατηγορίες

ομάδων που προστατεύονται ρητά από το έγκλημα
της γενοκτονίας, ήτοι τις εθνικές, εθνοτικές, φυλετι-
κές και θρησκευτικές. Η στοχοποίηση που απαιτείται
για την υπόσταση του εγκλήματος της γενοκτονίας
πρέπει να βασίζεται στην ιδιότητα του ατόμου ως μέ-
λους μιας τέτοιας ομάδας και όχι για άλλους λόγους.

Πράξεις που συνιστούν γενοκτονία
Το Άρθρο 6 ΔΠΔ απαριθμεί πέντε πράξεις, καθεμία

εκ των οποίων, εφόσον τελείται με την απαιτούμενη
ειδική πρόθεση (dolus specialis), στοιχειοθετεί το έγ-
κλημα:

1. Ανθρωποκτονία με πρόθεση μελών της ομάδας
2. Πρόκληση βαρείας σωματικής ή διανοητικής

βλάβης
3. Επιβολή συνθηκών ζωής που αποσκοπούν στην

καταστροφή της ομάδας
4. Παρεμπόδιση των γεννήσεων
5. Βίαιη μεταφορά παιδιών σε άλλη ομάδα.

Ειδική πρόθεση - Dolus specialis
Το στοιχείο που διαφοροποιεί τη γενοκτονία από

άλλα εγκλήματα είναι η ύπαρξη ειδικής πρόθεσης του
δράστη να καταστρέψει ολικά ή μερικά την ομάδα που
στοχοποιείται. Η πρόθεση αυτή πρέπει να αποδει-
κνύεται με αντικειμενικά στοιχεία ή να συνάγεται από
τις περιστάσεις. Η απλή γνώση ότι οι πράξεις του μπο-
ρεί να οδηγήσουν σε καταστροφή της ομάδας δεν αρ-
κεί χωρίς το στοιχείο της πρόθεσης. Η πρόθεση μπο-
ρεί να αποδειχτεί μέσω του σχεδίου εξόντωσης, της
συστηματικής φύσης των πράξεων, των δηλώσεων
του δράστη, της έκτασης και του τρόπου εκτέλεσης
των πράξεων.

Ανάλυση συστατικών στοιχείων ανά πράξη
Άρθρο 6(α): Ανθρωποκτονία
Απαιτείται, μεταξύ άλλων, δολοφονία ενός ή περισ-

σοτέρων ατόμων που ανήκουν στην προστατευόμενη
ομάδα, η πράξη να εντάσσεται σε πρότυπο παρόμοιας
συμπεριφοράς και ο δράστης να ενεργεί με πρόθεση
ολικής ή μερικής καταστροφής της ομάδας.

Άρθρο 6(β): Σωματική ή ψυχική βλάβη
Περιλαμβάνει πράξεις βασανιστηρίων, σεξουαλι-

κής βίας, εξευτελισμού, πρόκληση σοβαρού τραύμα-
τος με σκοπό την καταστροφή της ομάδας και πραγ-
ματοποίηση στο πλαίσιο συστηματικής επίθεσης.

Άρθρο 6(γ): Συνθήκες ζωής
Περιλαμβάνει στέρηση τροφής, νερού, ιατρικής

περίθαλψης, εξαναγκαστική στέγαση σε επι-
κίνδυνες συνθήκες και ενσυνείδητη δημι-
ουργία θανατηφόρου περιβάλλοντος.

Άρθρο 6(δ): Παρεμπόδιση γεννήσεων
Ενδεικτικές πράξεις που αφορούν το έγ-

κλημα αυτό είναι η στείρωση, βιασμοί με
σκοπό τον εξευτελισμό και νομικά/διοικητικά
μέτρα που απαγορεύουν αναπαραγωγή.

Άρθρο 6(ε): Βίαιη μεταφορά παιδιών
Περιλαμβάνει απαγωγές, αναγκαστικές

υιοθεσίες, καταναγκαστική αφομοίωση παι-
διών σε άλλες ομάδες και οποιαδήποτε πρά-
ξη που διασπά τη βιολογική και πολιτισμική

συνέχεια της ομάδας.

Πλαίσιο εγκληματικής συμπεριφοράς
Η γενοκτονία δεν διαπράττεται μεμονωμένα ή απο-

μονωμένα. Οι πράξεις πρέπει να εντάσσονται σε γενι-
κότερο πλάνο, είτε κρατικό είτε οργανωτικό. Το στοι-
χείο αυτό βοηθά στην τεκμηρίωση της πρόθεσης και
καταρρίπτει τον ισχυρισμό μεμονωμένης ή αυθόρμη-
της ενέργειας.

Εννοιολογικά και νομολογιακά ζητήματα
Η γενοκτονία συχνά επικαλύπτεται με άλλα εγκλή-

ματα, όπως εγκλήματα κατά της ανθρωπότητας. Η
διαχωριστική γραμμή είναι λεπτή και έγκειται στη
σκοπούμενη καταστροφή της ομάδας. Επιπλέον, τί-
θεται το ερώτημα: είναι η «μερική καταστροφή» μια
αριθμητική ή λειτουργική έννοια; Σχετική νομολογία
έχει αποδεχτεί και τις δύο προσεγγίσεις, εστιάζοντας
στη σημαντικότητα του υποσυνόλου εντός της ομάδας
(π.χ., η ηγεσία, οι γυναίκες αναπαραγωγικής ηλικίας
κ.λπ.).

Γενικά καταληκτικά σχόλια
Η δίωξη για γενοκτονία ανήκει πρωτίστως στα κρά-

τη, με το Διεθνές Ποινικό Δικαστήριο να επεμβαίνει
συμπληρωματικά όταν αυτά δεν μπορούν ή δεν θέ-
λουν να δράσουν. Το Καταστατικό επιβάλλει υποχρε-
ώσεις στα κράτη να αναγνωρίσουν, προλάβουν και τι-
μωρήσουν τη γενοκτονία.

Η γενοκτονία έχει ηθικό και νομικό βάρος παγκο-
σμίως. Είναι έγκλημα jus cogens, δηλαδή υπερνομο-
θετικής ισχύος, που επιβάλλει παγκόσμια δικαιοδο-
σία και μη παραγραφή. Αντιπροσωπεύει την απόλυτη
άρνηση της ανθρώπινης ύπαρξης και την απόπειρα
εξαφάνισης πολιτισμών και τα κράτη, ως επίσης και η
διεθνής κοινότητα στο σύνολό της οφείλει να αντιμε-
τωπίζει με άμεσο τρόπο τα περιστατικά γενοκτονίας.
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Γηράσκω αεί διδασκόμενος, το ομολογώ.
Τελευταία αυτά που μαθαίνω με κάνουν να απορώ.
Μένω ενεός και αποσβολωμένος.
Με όσα ακούω αισθάνομαι ακατατόπιστος και… παραπλη-

ροφορημένος.

Γνώριζα βέβαια ότι πολλά δεν πάνε
καλά,
πως ο κόσμος έχει ξεφύγει τόσο σε
διεθνή επίπεδα όσο και σε τοπικά,
αλλά δεν μπορούσα να διανοηθώ την
αιτία
και στεκόμουνα -όπως και όλοι- στου
αιτιατού την παρουσία.

Τίποτα (διεθνώς) δεν είναι όπως πρέ-
πει,
η αδικία και το δίκαιο του ισχυροτέ-
ρου διαπρέπει.

Η ανθρωπότητα βαδίζει από το κακό στο χειρότερο 
και επιλέγει τον αυτοχειριασμό της ως στόχο απώτερο (!). 

Ακόμη (ως πάλαι ποτέ ευρωπαϊστής και τώρα ευρωαρνη-
τής) το κάθε χθεσινό, το νέο/το σημερινό το ανατρέ-
πει.
Έτσι οι αγνές διαθέσεις των ιδρυτών της ΕΕ δεν
ήταν ό,τι πρέπει. 
Αλλά διεκήρυξαν ωσάν αγαθές τους προθέσεις, 
ενώ διαφορετικές σκοπιμότητες είχαν και βλέψεις (!).

Αλήθεια ποιος τότε να το φαντάζονταν, 
ούτε και οι πλέον καχύποπτοι δεν το υποψιάζονταν, 
πως δεν συγκρότησαν την ΕΕ για καλό, ειρηνικό
σκοπό, 
αλλά το κίνητρό τους ήταν… σεξουαλικό(!).

Το αποκάλυψε ο περινούστατος νεόκοπος πλανη-
τάρχης 
ο οποίος φαίνεται πως εισηγείται νέες μεθοδεύσεις
του πώς να άρχεις.
Αποκάλυψε κάτι που κανείς δεν είχε ποτέ υποψια-
στεί:
Ότι η ΕΕ συστάθηκε προκειμένου με τις ΗΠΑ να συνευρε-
θεί(!).

Αυτό βέβαια δεν ήταν το ανέκδοτο από κόσμου καταβολής,
αλλά μια ανακάλυψη -όχι του Ευρωπαίου Κολόμβου- από
πλευράς αμερικανικής. 
Ίσως να ήταν και μια… ανταπόδοση αποκαλυπτική...
Ευρωπαίοι ανακάλυψαν την Αμερική και εκείνη την ευρω-
παϊκή πομπή!

Αντιλαμβάνεται πλέον κανείς το πρόβλημα της ευρωπαϊ-
κής ενοχής. 
Η ΕΕ επιχειρεί να κηδεμονεύσει μέσω δημιουργίας οίκου
ανοχής, 
Όπου ο καθένας Ευρωπαίος επιβήτορας ασελγεί, 
κατά προτίμηση με άτομα προερχόμενα από την Αμερική.

Φυσικό είναι η «μεγάλη» υπερατλαντική δύναμη να επανα-
στατεί, 

γιατί το να σε βιάζουν σχεδόν 70 χρόνια, που ιδρύθηκε η
Ένωση η Ευρωπαϊκή,
ε! δεν είναι δα κατάσταση ευχάριστη.
Κάποτε θα αντιδρούσαν και κάποιοι αγανακτισμένοι ηγέ-
τες άριστοι. 

Ευτυχώς για τις ΗΠΑ που δεν άντεχαν άλλο τη βιαιότητα
επαφής, 
εκλέχτηκε ένας αρσενικός ηγέτης της προκοπής. 
Κάποιος που είπε «φτάνει, σύμμαχοι, ως εδώ, 
θέλω να πηδήσω κι εγώ».

Βέβαια κάπου, μεταπολεμικά, 
οι Ευρωπαίοι και δη οι Γερμανοί εκμεταλλεύτηκαν τα
«Αμερικανάκια» τα αγαθά.
Επωφελήθηκαν τα μάλα, κυρίως οικονομικά. 
Ξύπνησαν οι Αμερικανοί και θέλησαν να κινηθούν… αυτο-
προστατευτικά.

Μόνο που το ξεκίνησαν κάπως άγαρμπα διαφορετικά.
Άρχισαν με... πρωτόγονα προκαταρτικά.
Έβαλε φόρους υψηλούς σε πρώτη δόση,
αλλά έχει πολλά ακόμη να τους… «δώσει».

Προτού περάσει στο κυρίως πιάτο,
ώστε ν’ αναφωνήσει: Εβίβα κι άσπρο -ευρωπαϊκό- πάτο  
τότε είναι που θα γίνει της… Πόπης της ερωτικής,
προκειμένου ν’ ανακουφιστεί ακόμη και ο κάθε Ινδιάνος
ιθαγενής.

Βρε πώς αλλάζουν οι καιροί, 
ακόμη και στις ανθρώπινες στάσεις δηλαδή.
Οι τέως φίλοι και σύμμαχοι γίνονται αντίπαλοι, ξένοι, άλλοι
και οι συνευρισκόμενοι διαφοροποιούνται στην ερωτική
παραζάλη.

Ψυχανεμίζομαι πως το νέο δόγμα θα είναι διαφορετικό, 
καθόλου το (συνηθισμένο) διπλωματικοπολιτικό.
Η επικέντρωση θα γίνεται σε καινούργιους ενδιαφέροντες
τομείς, όπως πχ στον σεξουαλικό, ο οποίος θα είναι κοινής
αποδοχής.

Του λοιπού δεν θα ενδιαφέρει ποιος με ποια συνομίλησε
διπλωματικά, 
αλλά ποιος με ποιον… συνευρέθηκε ερωτικά (!).
Ο παθητικός και ο ενεργητικός ρόλος εκάστου θα αποτιμη-
θεί, 
από τον διεθνή παράγοντα που -ερεθισμένος- θα παρακο-
λουθεί.

Τώρα που το σκέπτομαι αρχίζω και ηρεμώ. 
Ό,τι ήταν (από ηθικής πλευράς) απορριπτέο αρχίζω και το
συμπαθώ. 
Μάλλον ο Αμερικανός ταγός ανακάλυψε τον τροχό του δι-
οικείν,
με έναν απίθανο ερωτικό τρόπο συνελόντι ειπείν;

Εκτιμώ πως βαθμηδόν η καχυποψία θα οργιάσει. 
Όποιος ηγέτης συναντιέται με τον ομόλογό του θα γεννά
την εύλογη απορία/ανησυχία τού ποιος τον άλλο θα βιάσει.
Επόμενο είναι όλα στην... «πράξη» να δοκιμαστούν, 
προκειμένου οι διεθνείς «σχέσεις» ανακουφιστικά να
ομαλοποιηθούν. 

Εξυπακούεται ότι οι οπαδοί του «κάντε έρωτα,
όχι πόλεμο» θα δικαιωθούν,
όπως και όλοι εκείνοι του «πηδήστε γιατί χανό-
μαστε» θα το χαρούν.
Για φανταστείτε όλους τους πολεμοκάπηλους
της υφηλίου μαζί, 
σε ένα παγκόσμιο ερωτικό πάρτι, χωρίς συστο-
λή, αιδώ ή αναστολή.

Κι όποιος στο τέλος αντέξει, 
να αναγορευτεί εκείνος που τον κόσμο θα… δια-
φεντεύσει. 
Μπορεί να ’ναι (ποιος να ξέρει) καλύτερα,
γιατί ζήσαμε πολέμους, γενοκτονίες, τα χειρότε-
ρα.

O άνθρωπος -φύσει εφευρετικός- συνεχώς δη-
μιουργεί, 
όταν απογοητεύεται από κάτι, προς άλλη κατεύ-

θυνση προχωρεί. 
Οι πολιτικοί, τα κόμματα, η Δημοκρατία και τα λοιπά πολι-
τεύματα, 
δεν επέφεραν τα επιθυμητά αποτελέσματα.

Ας δοκιμάσουμε και τη σύγχρονη αμερικανοευρωπαϊκή
συνταγή, 
δεν αποκλείεται αυτό σε κάτι καλύτερο να οδηγεί.
Όμως η επικράτηση/θέση του μεγαλοεπιβήτορα δεν είναι
καπαρωμένη, μόνιμη,
δεδομένου ότι αύριο ενδέχεται κάποιος άλλος να εμφανί-
σει επίδοση πιο αποδοτική/γόνιμη.

Τότε ο χθεσινός επιβήτορας για… ψάρεμα θα πάει,
αφού πλέον δεν θα είναι σε θέση να… ξενοκοιτάει!
Εκτός και αν στο kiss my ass του Αμερικανού προέδρου
αρκεστεί 
και με αυτό… ικανοποιηθεί!

Ανακάλυψη/Αποκάλυψη Αμερικανική/USA
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Α
πάντηση στον Ντμίτρι Μεντβέντεφ για
την απειλή του περί Γ’ Παγκοσμίου Πο-
λέμου μετά την προειδοποίηση του Ντό-

ναλντ Τραμπ προς τον Βλαντίμιρ Πούτιν ότι «παί-
ζει με τη φωτιά» στην Ουκρανία έδωσε ο ειδικός
απεσταλμένος των ΗΠΑ για την Ουκρανία Κιθ
Κέλογκ.

Ο Κέλογκ κατηγόρησε τον αναπληρωτή επικε-
φαλής του Συμβουλίου Ασφαλείας της Ρωσίας
ότι υποδαυλίζει φόβους για έναν Γ’ Παγκόσμιο
Πόλεμο και χαρακτήρισε την αναφορά του απε-
ρίσκεπτη.

Οι εντατικές επιθέσεις της Ρωσίας στην Ου-
κρανία ενόσω υποτίθεται ότι γίνονται προσπά-
θειες για μια κατάπαυση του πυρός φαίνεται πως
έχουν εκνευρίσει τον Ντόναλντ Τραμπ, ο οποίος
μέσω ανάρτησής του στην πλατφόρμα Truth So-
cial επέκρινε τον Πούτιν, τονίζοντας ότι αν δεν
ήταν ο ίδιος θα είχαν συμβεί «πολύ άσχημα»
πράγματα στη Ρωσία.

«Αυτό που δεν καταλαβαίνει ο Βλαντίμιρ Πού-
τιν είναι ότι αν δεν ήμουν εγώ, θα είχαν ήδη συμ-
βεί πολύ άσχημα πράγματα στη Ρωσία. Και εν-
νοώ πολύ άσχημα. Παίζει με τη φωτιά!», έγραψε
χαρακτηριστικά ο Τραμπ.

Η Ρωσία πάντως θα ανακοινώσει το προσεχές
διάστημα τον επόμενο γύρο για τις απευθείας
συνομιλίες μεταξύ Ρωσίας και Ουκρανίας, δή-
λωσε ο Σεργκέι Λαβρόφ.

Ο Ρώσος υπουργός Εξωτερικών δήλωσε επί-
σης ότι η ουδετερότητα της Ουκρανίας -δηλαδή
το να μην ενταχθεί στο ΝΑΤΟ- παραμένει ένα
από τα βασικά αιτήματα της Μόσχας.

Ο Λαβρόφ έκανε γνωστό ότι η Ρωσία επιθυμεί
οι ειρηνευτικές συνομιλίες με την Ουκρανία να
λάβουν χώρα στην Τουρκία. «Είμαστε ευγνώμο-
νες στην Τουρκία για την προθυμία της να συνε-
χίσει να βοηθά σε τέτοιες διαπραγματεύσεις και
σε μια ειρηνευτική διευθέτηση», δήλωσε μετά
από συνάντησή του με τον Τούρκο ομόλογό του
Χακάν Φιντάν στη Μόσχα.

Ο όρος του Πούτιν για
τερματισμό του πολέμου

Παράλληλα, η Ρωσία εργάζεται πάνω σε

ένα προσχέδιο μνημονίου που θα ορίζει τις
αρχές μιας μελλοντικής ειρηνευτικής συμ-
φωνίας, η οποία θα τερματίσει τον πόλεμο
στην Ουκρανία, όπως δήλωσε η εκπρόσωπος
του ρωσικού υπουργείου Εξωτερικών Μαρία
Ζαχάροβα.

Γραπτή διαβεβαίωση από τους ηγέτες της Δύ-
σης ότι θα σταματήσουν την επέκταση του ΝΑΤΟ
στα ανατολικά και θα άρουν μέρος των κυρώσε-
ων σε βάρος της Ρωσίας θέτει ως όρους για τον
τερματισμό του πολέμου στην Ουκρανία ο Ρώ-
σος πρόεδρος Βλαντίμιρ Πούτιν, σύμφωνα με
τρεις ρωσικές πηγές που επικαλείται το πρακτο-
ρείο Reuters.

Παράλληλα, και οι τρεις πηγές του Reuters
ανέφεραν ότι ο Πούτιν θέλει «γραπτή» δέσμευ-
ση από τις μεγάλες δυτικές δυνάμεις ότι δεν θα
διευρύνουν τη συμμαχία του ΝΑΤΟ προς τα
ανατολικά, γεγονός που υποδηλώνει τον απο-
κλεισμό από την πιθανότητα ένταξης στη στρα-
τιωτική συμμαχία της Ουκρανίας, της Γεωργίας,

της Μολδαβίας και άλλων πρώην σοβιετικών
δημοκρατιών. Η Ρωσία επιθυμεί επίσης την ου-
δετερότητα της Ουκρανίας, την άρση μέρους
των δυτικών κυρώσεων, την επίλυση του ζητή-
ματος των ρωσικών κρατικών περιουσιακών
στοιχείων που έχει δεσμεύσει η Δύση και την
προστασία των ρωσόφωνων στην Ουκρανία,
ανέφεραν οι τρεις πηγές.

Επί του πεδίου, πάνω από 120 ουκρανικά μη
επανδρωμένα εναέρια οχήματα εφόρμησης
αναχαιτίστηκαν ή καταστράφηκαν σε μερικές
ώρες τη νύχτα της Τρίτης προς Τετάρτη, όπως
ανακοίνωσαν οι ρωσικές αρχές. Η αεροπορική
επιδρομή προκάλεσε προβλήματα στη λειτουρ-
γία αεροδρομίων που εξυπηρετούν τη Μόσχα,
καθώς 12 από τα ουκρανικά drones που εκτο-
ξεύτηκαν εναντίον ρωσικών περιοχών είχαν
στόχο την πρωτεύουσα της χώρας. Η λειτουργία
δυο μοσχοβίτικων αεροδρομίων ανεστάλη,
γνωστοποίησε η ρωσική υπηρεσία πολιτικής
αεροπορίας.
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Ο πρωθυπουργός του Ισραήλ Μπενιαμίν Νετανιάχου έκανε
λόγο για «μια στιγμιαία απώλεια του ελέγχου» σε ένα νέο κέν-
τρο διανομής ανθρωπιστικής βοήθειας στη Λωρίδα της Γάζας.
«Επεξεργαστήκαμε ένα σχέδιο με τους Αμερικανούς φίλους
μας για να έχουμε ελεγχόμενες τοποθεσίες διανομής, όπου
μια αμερικανική εταιρεία θα μπορούσε να διανείμει τρόφιμα
σε παλαιστινιακές οικογένειες», δήλωσε κατά τη διάρκεια ομι-
λίας στην Ιερουσαλήμ. «Υπήρξε μια στιγμιαία απώλεια του
ελέγχου μπροστά στη μαζική συρροή Παλαιστινίων προς ένα

κέντρο που άνοιξε στη Ράφα, αλλά ευτυχώς ξαναπήραμε τον
έλεγχο», πρόσθεσε με νόημα.

Η Ουάσιγκτον χαρακτήρισε γεμάτες υποκρισία τις επικρί-
σεις του Οργανισμού Ηνωμένων Εθνών για την ανθρωπιστική
βοήθεια που άρχισε να διανέμει στη Λωρίδα της Γάζας νεοσύ-
στατο ίδρυμα δημιουργημένο και υποστηριζόμενο από τις ΗΠΑ
και το Ισραήλ.

«Είναι ατυχές, διότι το ζήτημα εν προκειμένω είναι να παρα-
δοθεί βοήθεια στη Γάζα και ξαφνικά μετατρέπεται στις διαμαρ-

τυρίες για τον τρόπο και τη φύση αυτών που το κάνουν», είπε η
εκπρόσωπος του Στέιτ Ντιπάρτμεντ Τάμι Μπρους, αντιδρώντας
στις επικρίσεις του διεθνούς οργανισμού.

Περίπου 380 συγγραφείς από τη Βρετανία και την Ιρλανδία,
μεταξύ των οποίων η Ζέιντι Σμιθ, ο Ίαν Μακ Γιούαν και ο Ίρβιν
Γουέλς, ζήτησαν να χρησιμοποιούνται οι «σωστές λέξεις» και
να χαρακτηριστεί γενοκτονία ο πόλεμος.

Παρόμοια ανοιχτή επιστολή δημοσιεύτηκε από περίπου 300
γαλλόφωνους συγγραφείς.

Νετανιάχου: «Στιγμιαία απώλεια του ελέγχου στη διανομή ανθρωπιστικής βοήθειας στη Γάζα»
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Ο Τραμπ τάζει… Χρυσό
Θόλο στον Καναδά για
να γίνει η 51η πολιτεία
της Αμερικής

Ο Αμερικανός πρόεδρος κάλεσε
εκ νέου τον Καναδά να ενταχθεί
επίσημα στις Ηνωμένες Πολιτείες,
ως «51η πολιτεία». Το μήνυμα ήρθε
μόλις λίγες ώρες μετά την επίσημη
ομιλία του βασιλιά Καρόλου Γ’, ο
οποίος εξήρε την εθνική κυριαρχία
του Καναδά, στέλνοντας σαφές μή-
νυμα υπεράσπισης της ανεξαρτη-
σίας του. «Είπα στον Καναδά, που
θέλει πάρα πολύ να γίνει μέρος του
φανταστικού μας Χρυσού Θόλου,
πως αυτό θα του κοστίσει 61 δισε-
κατομμύρια δολάρια αν παραμείνει
χωριστό έθνος αλλά μηδέν δολάρια
αν γίνει η αγαπημένη μας 51η πολι-
τεία», έγραψε ο Τραμπ, προσθέτον-
τας με νόημα: «Εξετάζουν την προ-
σφορά!».

Η νέα πίεση του Τραμπ συνδέεται
με την πρόταση ένταξης του Καναδά
στο φιλόδοξο σχέδιο της αμερικα-
νικής αντιπυραυλικής ασπίδας, τον
αποκαλούμενο Χρυσό Θόλο.

Σύμφωνα με τον Τραμπ, το σύστη-
μα θα προσφέρει δωρεάν προστα-
σία στις ΗΠΑ και στους «πρόθυ-
μους» συμμάχους τους. Ο Καναδάς
συμμετέχει ήδη στη NORAD, ενώ
βρίσκεται σε συζητήσεις «υψηλού
επιπέδου» για πιθανή εμπλοκή στο
νέο πρόγραμμα. 

«Πυρά» από ΗΠΑ στη… βόμβα
Μεντβέντεφ για Γ’ Παγκόσμιο

Ο ειδικός απεσταλμένος των ΗΠΑ για την Ουκρανία Κιθ Κέλογκ 
χαρακτήρισε απερίσκεπτη την αναφορά του αναπληρωτή 

επικεφαλής του Συμβουλίου Ασφαλείας της Ρωσίας 
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Ρεπορτάζ: Φανή Χαρίση

Σ
ε πλήρη εξέλιξη βρίσκονται οι έρευνες
των ελληνικών αρχών για την ένοπλη
επίθεση σε βενζινάδικο στη Θέρμη

Θεσσαλονίκης, ένα περιστατικό που δεν απο-
τελεί «μεμονωμένο γεγονός» αλλά κομμάτι
ενός ευρύτερου και ιδιαίτερα ανησυχητικού
παζλ: της δράσης τουρκικών εγκληματικών
οργανώσεων στη Βόρεια Ελλάδα.

Η αιφνιδιαστική επίθεση με πυροβολι-
σμούς εναντίον αυτοκινήτου της ΕΥΠ κατά τη
διάρκεια μυστικής παρακολούθησης επιβε-
βαίωσε με τον πλέον δραματικό τρόπο τις
προειδοποιήσεις που είχαν έγκαιρα δημο-
σιοποιήσει οι εφημερίδες «Karfitsa» και
«Political». Τα ρεπορτάζ τους προ μηνών
αποκάλυπταν τη διείσδυση του τουρκικού
οργανωμένου εγκλήματος στη Θεσσαλονίκη
και τον έλεγχο που επιχειρεί να αποκτήσει
στις παράνομες αγορές των ναρκωτικών, του
λαθρεμπορίου καυσίμων και των λαθραίων
τσιγάρων.

Η αιματηρή αφορμή
Το περιστατικό σημειώθηκε κατά τη διάρ-

κεια παρακολούθησης ύποπτων Τούρκων
υπηκόων, που φέρεται να συνδέονται με τη
τουρκική μαφία. Το αυτοκίνητο στο οποίο
επέβαιναν σταμάτησε «για ανεφοδιασμό» σε
πρατήριο στη Θέρμη, όταν ένας από τους επι-
βάτες βγήκε και άνοιξε πυρ κατά του αυτοκι-
νήτου της ΕΥΠ που τους παρακολουθούσε.
Ευτυχώς ο οδηγός του οχήματος δεν τραυμα-
τίστηκε, ενώ το αυτοκίνητο δέχτηκε πέντε
σφαίρες στο μπροστινό μέρος και στην πόρτα
του συνοδηγού. Οι δράστες εξαφανίστηκαν
αμέσως, ενώ οι Αρχές δεν αποκλείουν το εν-
δεχόμενο οι πυροβολισμοί να ήταν αποτέλε-
σμα εσφαλμένης ταυτοποίησης, με τους δρά-
στες να θεωρούν πως το όχημα της ΕΥΠ ανή-
κε σε αντίπαλη εγκληματική ομάδα.

Συλλήψεις και προσαγωγές
Σε ευρείας κλίμακας επιχείρηση της Υπο-

διεύθυνσης Αντιμετώπισης Οργανωμένου
Εγκλήματος Βορείου Ελλάδος συνελήφθη-
σαν πέντε Τούρκοι υπήκοοι στη Θεσσαλονί-
κη, ενώ άλλος ένας προσήχθη στην Κομοτη-
νή. Οι πέντε πρώτοι κατηγορούνται για κατο-
χή ναρκωτικών, ενώ ο έκτος συνελήφθη για
κατοχή φυσιγγίων. Σύμφωνα με πληροφο-
ρίες, ο τελευταίος σχετίζεται με τον ιδιοκτήτη
του αυτοκινήτου που χρησιμοποίησαν οι δρά-
στες των πυροβολισμών.

Επιβεβαιώθηκαν τα...
προφητικά δημοσιεύματα

Η εξέλιξη αυτή δικαιώνει πλήρως τις απο-
καλύψεις της free press «Karfitsa» και της
«Political», οι οποίες είχαν επισημάνει τον τε-
λευταίο καιρό τον αυξανόμενο κίνδυνο από
τις τουρκικές μαφίες που έχουν εγκαταστα-

θεί κυρίως στη Θεσσαλονίκη αλλά και στη
Βόρεια Ελλάδα. Τα ρεπορτάζ έκαναν λόγο για
τουλάχιστον τρεις διαφορετικές φατρίες
τουρκικής -κυρίως κουρδικής- προέλευσης
που έχουν αναλάβει τον έλεγχο του εμπορίου
ναρκωτικών με ευρωπαϊκή εμβέλεια.

Αστυνομικές πηγές επιβεβαιώνουν ότι οι
εν λόγω ομάδες έχουν επεκτείνει τη δράση
τους και έχουν εγκατασταθεί σε πολυτελείς
περιοχές όπως η Καλαμαριά και το Καραμ-
πουρνάκι, αγοράζοντας ακριβά διαμερίσματα
χωρίς κανένα παζάρι. Οι αγορές αυτές εξυ-
πηρετούν τόσο το ξέπλυμα μαύρου χρήματος
όσο και τη σταθερή εγκατάστασή τους σε ένα
περιβάλλον που θεωρούν ασφαλές.

Οι κυρίαρχες φυλές στη Μακεδονία
Η παρουσία των εν λόγω φατριών έχει ανα-

διαμορφώσει την ανθρωπογεωγραφία του
εγκλήματος στη Θεσσαλονίκη. Από τους Γε-
ωργιανούς και Πακιστανούς που εμπορεύον-
ται λαθραία τσιγάρα μέχρι Άραβες διακινητές
μεταναστών, πλέον στη Βόρεια Ελλάδα κυ-
ριαρχεί το βαρύ έγκλημα. Τούρκοι, Ουκρανοί,
Ρώσοι και μέλη της λεγόμενης «Greek Mafia»
συγκρούονται ανοιχτά για τον έλεγχο της
αγοράς ναρκωτικών, καυσίμων και τσιγάρων.

Τον περασμένο Μάρτιο μεγάλη αστυνομική
επιχείρηση σε Αθήνα και Θεσσαλονίκη οδή-
γησε σε συλλήψεις δεκάδων μελών δύο εγ-
κληματικών οργανώσεων που εμπλέκονταν
στο λαθρεμπόριο καυσίμων. Οι Αρχές αποκά-
λυψαν τη λειτουργία λογισμικών εξαπάτησης
πελατών σε τουλάχιστον 50 πρατήρια, με τους
ιδιοκτήτες να εμπλέκονται ενεργά στη μαύρη
αγορά καυσίμων και σε κάποιες περιπτώσεις
στη νοθεία.

Ορατός πλέον ο κίνδυνος
Το αιματηρό περιστατικό στη Θέρμη, που

ευτυχώς δεν είχε θύματα, δεν αφήνει πλέον
περιθώρια εφησυχασμού. Οι ελληνικές αρ-
χές καλούνται να αντιμετωπίσουν ένα εξαιρε-
τικά δομημένο και επικίνδυνο δίκτυο οργα-
νωμένου εγκλήματος, το οποίο έχει εδραι-
ωθεί και ανθεί μέσα σε ένα -μέχρι πρότινος-
ανεκτικό θεσμικό και νομικό περιβάλλον.

Η επίθεση σε βενζινάδικο της Θεσσαλονί-
κης έφερε στην επιφάνεια όσα είχαν επιση-
μάνει με σαφήνεια οι εφημερίδες «Karfitsa»
και «Political»: ότι η Βόρεια Ελλάδα δεν είναι
πια μόνο πέρασμα ή ενδιάμεσος σταθμός,
αλλά πεδίο δράσης για μαφίες με διεθνή
δραστηριότητα και τεράστια οικονομικά
οφέλη. Το ερώτημα πλέον δεν είναι αν υπάρ-
χει τουρκικό οργανωμένο έγκλημα στη χώ-
ρα -αυτό απαντήθηκε με σφαίρες- αλλά το
πώς οι ελληνικές αρχές θα εξαρθρώσουν τη
δράση όλων αυτών των φατριών που ελέγ-
χουν όλες τις παράνομες δραστηριότητες με
ανησυχητικά δείγματα εδραίωσής τους όχι
μόνο στα αστικά κέντρα αλλά και σε επίπεδο
επικράτειας.

Σκοτεινές δουλειές
βαμμένες με αίμα 

που ξεπλένουν
στα... πλυντήρια

μαύρου χρήματος

Το μαφιόζικο χτύπημα στη Θέρμη κατά αυτοκινήτου της ΕΥΠ
που παρακολουθούσε την εγκληματική οργάνωση 

αποκαλύπτει την ανεξέλεγκτη δράση της

ΕΠΙΒΕΒΑΙΩΣΗ ΤΩΝ ΡΕΠΟΡΤΑΖ ΤΗΣ «KARFITSA» ΚΑΙ ΤΗΣ «POLITICAL» ΓΙΑ ΤΙΣ ΤΟΥΡΚΙΚΕΣ ΦΑΤΡΙΕΣ ΣΤΗ Β. ΕΛΛΑΔΑ



Χ
ειρόφρενο για 48 ώρες τράβηξαν
οι οδηγοί ταξί στην Αθήνα από
χθες το πρωί και μέχρι αύριο τα

ξημερώματα στις 6.00, σε μια κίνηση που
φαίνεται να κλιμακώνει την κόντρα με το
υπουργείο Μεταφορών.

Η απόφαση για τη νέα απεργία ήρθε ως
απάντηση στις επανειλημμένες αρνήσεις
Κυρανάκη να συναντηθεί με το προεδρείο

του συνδικάτου, ενώ όπως
καταγγέλλει ο ΣΑΤΑ, επιλέ-
γει να συνομιλεί μόνο με
στελέχη της ΠΟΕΙΑΤΑ. 

Λυμπερόπουλος: 
«Αηδιασμένος ο κλάδος»

Η παρατεταμένη ένταση
οφείλεται κυρίως σε σειρά

κυβερνητικών αποφάσεων και δηλώσεων
του Κωνσταντίνου Κυρανάκη, που -σύμ-
φωνα με τους επαγγελματίες οδηγούς-
στρέφονται ευθέως ενάντια στα συμφέ-
ροντα του κλάδου. Το «κερασάκι στην
τούρτα» ήταν η απόφαση να ακυρωθεί το
μέτρο που επέτρεπε τη διέλευση έμφορ-
των ταξί από τις ειδικές λωρίδες κυκλο-
φορίας, καθώς και η σκέψη για εφαρμογή
του λεγόμενου «σουηδικού μοντέλου»
στις αστικές μεταφορές -μοντέλο που οι
εκπρόσωποι των οδηγών χαρακτηρίζουν
«καταστροφικό».

Έντονες ήταν και οι αντιδράσεις των
οδηγών ταξί για τις επιδοτούμενες μετακι-
νήσεις από και προς σημεία νυχτερινής
διασκέδασης, σε μια προσπάθεια -όπως
υποστηρίζουν οι οδηγοί- να αποπροσανα-
τολιστεί η κοινή γνώμη και να δημιουργη-
θούν συνθήκες κοινωνικού αυτοματισμού.

Ανοιχτό παραμένει, τέλος, και το ζήτημα
του πολυσυζητημένου νομοσχεδίου που
επρόκειτο να διορθώσει στρεβλώσεις του
παρελθόντος, αλλά -σύμφωνα με τους
οδηγούς- παραμένει «ξεχασμένο» σε κά-
ποιο συρτάρι του υπουργείου.

H «Political» επικοινώνησε με τον πρό-
εδρο του ΣΑΤΑ Θύμιο Λυμπερόπουλο, ο
οποίος δήλωσε ότι ο κλάδος είναι αηδια-
σμένος από τον Κυρανάκη και ξεκαθάρισε
ότι ο αγώνας τους θα συνεχιστεί.

Το «αγκάθι» της Uber
Η παρουσία της Uber, έναν μήνα μετά

την ανάληψη καθηκόντων από τον κ. Κυ-

ρανάκη, σε χώρο του Διεθνούς Αερολιμέ-
να Αθηνών δίπλα από τη νόμιμη πιάτσα
των ταξί έρχεται να ενισχύσει τις ανησυ-
χίες για «παρασκηνιακές διευθετήσεις»
και υπονόμευση του μεταφορικού έργου
των επαγγελματιών ταξί.

Όπως τονίζουν οι συνδικαλιστές του ΣΑ-
ΤΑ: «Οι θέσεις μας είναι ξεκάθαρες και
αδιαπραγμάτευτες. Δεν χαρίζουμε μετα-
φορικό έργο που ανήκει στο ταξί, δεν δια-
πραγματευόμαστε την επαγγελματική μας
υπόσταση».

Τι ζητούν οι αυτοκινητιστές
Σύμφωνα με την ανακοίνωση του ΣΑΤΑ,

οι αυτοκινητιστές:
«Ζητούν άρση της υποχρεωτικότητας

ταξινόμησης νέων αυτοκινήτων ταξί μόνο
μηδενικών ρύπων από την 1/1/2026.

• Θέλουν απάντηση από την κυβέρνηση
γιατί αφήνει παράνομες εφαρμογές (ap-
plication) που χρησιμοποιούν είτε EΔΧ τα-
ξί, είτε ΕΙΧ να μην πληρώνουν κανέναν
φόρο, να βγάζουν τα χρήματά τους στο

εξωτερικό, αφήνοντας στους νόμιμους
επαγγελματίες αυτοκινητιστές ταξί μόνο
φορολογικά βάρη.

• Ζητούν ξεκάθαρο και χωρίς γκρίζες
ζώνες διαχωρισμό των υπηρεσιών που
παρέχει το ταξί και το ενοικιαζόμενο αυ-
τοκίνητο με οδηγό. Αστική μεταφορά κά-
νουν μόνο τα ταξί. Με το ταξί ο επιβάτης
κάνει αστική μεταφορά. Με το ΕΙΧ αγορά-
ζει χρόνο για τη μετακίνησή του. Η μετα-
φορά από ένα σημείο Α προς ένα σημείο Β
είναι έργο που ανήκει στο ταξί.

• Αυστηρότερες ποινές και ελέγχους
για την πειρατεία.

• Θέλουν σωστή εφαρμογή της ψηφια-
κής πλατφόρμας για τις συμβάσεις των
ΕΙΧ και δημιουργία μητρώου για τα ενοι-
κιαζόμενα με οδηγό.

• Νομοθετική ρύθμιση για το πιστοποι-
ητικό του ποινικού μητρώου (Γενικής
Χρήσης) για την ανανέωση της ειδικής
άδειας.

• Επανεξέταση και ψηφιοποίηση των
ειδικών αδειών και εισαγωγή τους στο

GOV.GR WALLET.

• Άμεση εφαρμογή της απόφασης του
υπουργείου Οικονομικών (Παπανάτσιου)
για την είσπραξη του κομίστρου.

• Αύξηση κομίστρου αντίστοιχη της πο-
σοστιαίας αύξησης του κατώτατου μισθού,
ο οποίος είναι η βάση του νέου φορολογι-
κού συστήματος για τους ιδιοκτήτες ταξί.

• Κατάργηση των επίμαχων διατάξεων
του νέου φορολογικού νόμου και άμεση
εφαρμογή αφορολόγητου ορίου στις
12.000 ευρώ.

• Απαλλαγή ή μείωση ΦΠΑ για την αγο-
ρά επαγγελματικού αυτοκινήτου που ταξι-
νομείται ως ΕΔΧ ταξί.

• Μείωση ΕΦΚ ή επιδότηση καυσίμου
για τον επαγγελματία αυτοκινητιστή ταξί
σε μόνιμη βάση.

• Μείωση του ΦΠΑ στο κόμιστρο των
ταξί».

«Ο αγώνας μας είναι και ενάντια στην
ακρίβεια και το κόστος ζωής που καταπνί-
γει το εισόδημά μας», καταλήγει η ανακοί-
νωση του ΣΑΤΑ.
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ΧΕΙΡΟΦΡΕΝΟ 48 ΩΡΩΝ ΤΩΝ ΤΑΞΙ ΣΤΗΝ ΑΘΗΝΑ

Έξαλλοι με την άρνηση του υπουργού αναπληρωτή Μεταφορών
να δεχτεί τον ΣΑΤΑ αλλά και με τις δηλώσεις του, 

που όπως λένε τους πλήττουν - Ποια είναι τα αιτήματά τους

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com

Γιατί οι ταξιτζήδες έχουν πάθει
«κίτρινο πυρετό» με Κυρανάκη
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Φ
άμπρικα διακίνησης ναρκωτικών εντός και
εκτός δημόσιων ψυχιατρείων είχε στήσει
29χρονη ειδικευόμενη γιατρός που μεταμορ-

φώθηκε σε ντίλερ ναρκωτικών και χρησιμοποιούσε
ακόμη και το ασθενοφόρο του δημόσιου νοσοκομείου
που δούλευε για να κάνει διακίνηση ουσιών και
χαπιών.
Η νεαρή ψυχίατρος είχε επινοήσει τα δύο ψευ-
δώνυμα «Λίζα» και «Αλίκη» έτσι ώστε να μη γνω-
ρίζουν το πραγματικό της όνομα οι αγοραστές
ναρκωτικών ουσιών, ενώ υποχρέωνε να τα χρη-
σιμοποιούν ακόμη και αυτοί που γνώριζαν το
πραγματικό της όνομα έτσι ώστε να παραπλανη-
θούν οι Αρχές, όπως αναφέρει το
ενημερωτικό των «Αδιάφθορων»,
σχετικά με την ταυτότητά της. Επι-
πλέον, η μία από τις δύο τηλεφωνι-
κές συνδέσεις που χρησιμοποιού-
σε ήταν καταχωρημένη σε στοι-
χεία ανύπαρκτου
αλλοδαπού «αχυράνθρωπου».
Αξίζει να σημειωθεί ότι προέβαινε
ακόμα και στην ανταλλαγή των νομίμως χορηγούμενων
με ιατρική συνταγή ναρκωτικών χαπιών, που παραλάμ-
βανε από τους χρήστες, δίνοντάς τους αντίστοιχη ποσό-
τητα ναρκωτικής ουσίας ηρωίνης, ενώ στη συνέχεια
μεταπωλούσε τα ναρκωτικά χάπια έναντι χρηματικού
ανταλλάγματος σε άλλους ενδιαφερόμενους χρήστες.

Χρησιμοποίησε μέχρι και
ασθενοφόρο για... διανομή
Χαρακτηριστική περίπτωση αποτελεί η διακίνηση ναρ-
κωτικών που σημειώθηκε βραδινές ώρες στις 15/5/25,
κατά την οποία η «Αλίκη» ενώ κινούνταν για υπηρεσια-
κούς λόγους με ασθενοφόρο, κατά την επιστροφή της
στο νοσοκομείο ζήτησε από τον οδηγό να σταθμεύσει
προσωρινά σε στάση λεωφορείου προκειμένου να απο-
βιβαστεί και να πραγματοποιήσει πώληση ναρκωτικών

ουσιών, όπως και έπραξε. Από τις 18 Μαρτίου 2025 έως
και τις 27 Μαΐου οι Αρχές ταυτοποίησαν 195 συναντή-
σεις με τοξικομανείς και αντίστοιχες διακινήσεις ναρ-
κωτικών ουσιών και χαπιών. 
Για την αγοραπωλησία των ναρκωτικών ουσιών, κατά τις

επικοινωνίες της με τους χρήστες-πελάτες, χρη-
σιμοποιούσε διάφορες «κωδικοποιημένες» λέ-
ξεις ώστε να μη γίνεται σαφές το περιεχόμενο των
συνομιλιών, όπως: πράσινα, σιναπρά, ύπνους:
ναρκωτικά χάπια Hipnosedon. Κουμπί: ναρκωτι-
κό χάπι. G, τζιτζίκια, μάριο, άσσος, κομμάτι: γραμ-
μάριο ναρκωτικής ουσίας. Κάρτα: καρτέλα ναρ-
κωτικών χαπιών. Λίτες: αστυνομικοί της ασφάλει-

ας (ασφαλίτες). Κάρικο: δεκάρικο,
το χρηματικό ποσό των 10 ευρώ. Ως
σημεία πώλησης-συνάντησης με
τους πελάτες της χρησιμοποιούσε:
τον προαύλιο χώρο Δημόσιων Νο-
σοκομείων καθώς και έξω από αυ-
τά, τους σταθμούς ΜΕΤΡΟ και ΗΣΑΠ
Μοναστηράκι, Πετράλωνα, Ταύρος,
Ομόνοια, Ακρόπολη, Δάφνη, Άλι-

μος, Πειραιάς, Μανιάτικα, Κεραμεικός, Αγία Μαρίνα,
Καλλιθέα. Τις πλατείες Ομονοίας, Μοναστηρακίου, Καρ-
πάθου (περιοχή Πειραιά), Κρήνης (περιοχή Νίκαιας),
έξω ή μέσα στις κατοικίες που διέμενε.

Πώς έγινε η σύλληψή της
Το πρωί της Τρίτης οργανώθηκε αστυνομική επιχείρη-
ση με σκοπό τον εντοπισμό και σύλληψή της και τέθηκε
σε διακριτική επιτήρηση η οικία της στον Ταύρο. Στις
8.10 εθεάθη ο 49χρονος χρήστης να προσεγγίζει την οι-
κία της και να αναμένει πλησίον αυτής. Μετά από λίγα
λεπτά βγήκε από την οικία η ψυχίατρος, τον πλησίασε
και αφού συνομίλησαν για λίγο, πραγματοποίησαν ύπο-
πτη συναλλαγή. Αμέσως αστυνομικοί της υπηρεσίας,
αφού τους γνωστοποίησαν την ιδιότητά τους, τους πέ-
ρασαν χειροπέδες. 

Η «Λίζα» ή «Αλίκη», οι «Λίτες»,
το «κουμπί» και τα «τζιτζίκια» 

Καλλιθέα: Ράκος 
η θεία της 7χρονης
που σκοτώθηκε 
από τζαμαρία: 
Αφέθηκε ελεύθερη
να θρηνήσει

Ένα ράκος ήταν η θεία του
7χρονου κοριτσιού που έχασε τη
ζωή του περνώντας μέσα από
την τζαμαρία σε διαμέρισμα
στην Καλλιθέα όταν οδηγήθηκε
από τους αστυνομικούς στα δι-
καστήρια. Η Εισαγγελία έδειξε
το ανθρώπινο πρόσωπό της
αφήνοντας τη γυναίκα ελεύθερη
χωρίς να της απαγγελθεί κατη-
γορία ώστε μαζί με την αδελφή
της και την υπόλοιπη οικογένεια
να θρηνήσει το αδικοχαμένο
ανιψάκι της.

Ο επικεφαλής της ποινικής
δίωξης στην Εισαγγελία Πρω-
τοδικών της Αθήνας Ιωάννης
Σέβης ασχολήθηκε με την τρα-
γική υπόθεση από την πρώτη
στιγμή και το πρώτο μέλημα
ήταν να διαπιστωθεί αν η θεία
του 7χρονου κοριτσιού το πρό-
σεχε όπως έπρεπε, καθώς αν
ήταν αμελής, θα αντιμετώπιζε
κατηγορία κακουργηματικού
χαρακτήρα για έκθεση σε θανα-
τηφόρο κίνδυνο. Κάτι τέτοιο
όμως δεν διαπιστώθηκε από
τους αστυνομικούς, καθώς η
θεία βρισκόταν συνεχώς μαζί
με το παιδί, το οποίο, όπως ανα-
φέρουν οι μαρτυρίες, πήγε με
φόρα να πετάξει ένα χαρτάκι
στα σκουπίδια, δεν πρόσεξε ότι
η τζαμαρία ήταν κλειστή και
αμέσως μόλις έπεσε πάνω της
έγινε θρύψαλα. Τελικά η δικο-
γραφία που σχηματίστηκε σε
βάρος της είναι για ανθρωπο-
κτονία από αμέλεια. Ωστόσο, ο
εισαγγελέας αποφάσισε να μην
της απαγγείλει κατηγορία. Διέ-
ταξε τη διενέργεια προκαταρ-
κτικής εξέτασης με το πρόσχη-
μα ότι πρέπει να προστεθούν
στοιχεία στη δικογραφία, όπως
η ιατροδικαστική έκθεση. Αυ-
τός όμως ήταν ένας δικονομι-
κός τρόπος προκειμένου η θεία
του κοριτσιού να αφεθεί ελεύ-
θερη, χωρίς κατηγορία εναντίον
της, προκειμένου να θρηνήσει
το 7χρονο κοριτσάκι, το οποίο
κηδεύεται σήμερα.

Κ. Γεώρ.

Τα παρατσούκλια της 29χρονης
ειδικευόμενης γιατρού και 

τα παρατσούκλια των ουσιών
που διακινούσε εντός και εκτός

δημόσιων ψυχιατρείων

ΨΥΧΙΑΤΡΟΣ-DEALER ΝΑΡΚΩΤΙΚΩΝ

Ελεύθερη με όρους
η PR travel για
τις απάτες με
τα δήθεν ταξίδια

Ελεύθερη με αυστηρούς περιορι-
στικούς όρους αφέθηκε μετά την απο-
λογία της η PR travel, πρώην δημοσιο-
γράφος, η οποία φέρεται να έχει εξα-
πατήσει δεκάδες ανυποψίαστα θύμα-
τα παίρνοντας χρήματα προκειμένου
να τους κλείσει ταξιδιωτικά πακέτα σε
οικονομικές τιμές και τελικά να μη
βλέπουν ούτε εισιτήρια ούτε δωμάτια
σε ξενοδοχεία.

Ανακριτής και εισαγγελέας τής
επέβαλαν χρηματική εγγύηση ύψους
10.000 ευρώ, εμφάνιση τρεις φορές
τον μήνα στο αστυνομικό τμήμα της
περιοχής της και απαγόρευση εξόδου
από τη χώρα. Η κατηγορούμενη για
κακουργηματική απάτη και ξέπλυμα
βρόμικου χρήματος κατά την απολο-
γία της αρνήθηκε τις κατηγορίες.
Σύμφωνα με πληροφορίες, στο απο-
λογητικό της υπόμνημα αναφέρθηκε
σε αρκετές από τις καταγγελίες σε
βάρος της αναλυτικά και κατέληξε
στον ισχυρισμό ότι η κατηγορία της
απάτης δεν στοιχειοθετείται, υποστη-
ρίζοντας ότι «ουδέποτε παραπλάνησα
οιονδήποτε αναφορικά με την ιδιότη-
τά μου ως διοργανώτριας ταξιδιών και
περιηγήσεων, ούτε καν αναφορικά με
τη δημοσιογραφική μου ιδιότητα ή με
τη γνωριμία συγκεκριμένων ανθρώ-
πων, η δε μη εκπλήρωση της συμβατι-
κής μου υποχρέωσης ανάγεται σε
μέλλοντα χρόνο και εν πάση περιπτώ-
σει αποτελεί αστική αξίωση και ουχί
ποινικό αδίκημα».

Υποστήριξε ακόμα ότι έχει επιστρέ-
ψει αρκετά από τα χρήματα που είχε
λάβει προβάλλοντας τον ισχυρισμό
ότι αν εξοφλήσει, θα επέλθει απαλλα-
γή της από τις κατηγορίες και ότι αν το
φερόμενο περιουσιακό όφελος που
αποκόμισε πέσει κάτω από τις 120.000
ευρώ, τότε η κατηγορία θα μετατραπεί
σε πλημμέλημα.

Η ανάκριση είναι ακόμα σε αρχικό
στάδιο και από αύριο θα αρχίσουν οι
συνήγοροι των καταγγελλόντων να
δηλώνουν παράσταση προς υποστή-
ριξη της κατηγορίας εναντίον της
πρώην δημοσιογράφου, ενώ πληρο-
φορίες αναφέρουν ότι αναμένεται να
ενσωματωθούν στη δικογραφία αρκε-
τές μηνύσεις που έχουν υποβληθεί
εναντίον της, ακόμα και σε περιοχές
της επαρχίας.

Κωνσταντίνος Γεώργιζας

Γράφει 
o Γιώργος 

Γεραφέντης
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Συλλήψεις γιατρών 
και φαρμακοποιών
για παράνομες 
συνταγογραφήσεις 

Στο μικροσκόπιο του ΕΟΠΠΥ και της
Οικονομικής Αστυνομίας βρίσκονται
φάκελοι υποθέσεων με ενδείξεις συ-
στημικής απάτης ιατρών και φαρμα-
κοποιών σε βάρος του ΕΟΠΥΥ. Η Οικο-
νομική Αστυνομία, μετά και τη δική
της εκτεταμένη έρευνα, κατέληξε στη
σύλληψη ιατρών, φαρμακοποιών και
λοιπών εμπλεκομένων σε εγκληματι-
κή οργάνωση. 

Ο ΕΟΠΥΥ αξιοποίησε τους συνδυα-
στικούς ελέγχους που διενεργούνται
συστηματικά από τις αρμόδιες υπηρε-
σίες του για τα όρια συνταγογράφησης
(πλαφόν), την κατευθυνόμενη εκτέλε-
ση, την τήρηση των περιορισμών απο-
ζημίωσης, ιδίως σε φάρμακα ναρκω-
τικών ουσιών, τις συνταγογραφήσεις
φαρμάκων εκτός ενδείξεων, τις υπερ-
δοσολογήσεις σκευασμάτων, αλλά και
τις καταγγελίες ασφαλισμένων για εν
αγνοία τους συνταγογράφηση. 

Ειδικότερα, οι ελεγκτικές υπηρε-
σίες του ΕΟΠΥΥ εντόπισαν την παρα-
βατική συνταγογράφηση ιατρού στην
περιοχή των Μεγάρων-Ασπροπύργου
στα αντιψυχωσικά φάρμακα και επέ-
βαλαν καταλογισμό ύψους 1,2 εκατ.
ευρώ, διακοπή συνταγογράφησης,
ενώ το ΔΣ του οργανισμού υπέβαλε
έγκληση και μέτρα συντηρητικής κα-
τάσχεσης για τη διαφύλαξη των συμ-
φερόντων του. Οι υπηρεσίες του ΕΟ-
ΠΥΥ επέκτειναν τον έλεγχο συνδυά-
ζοντας τις εκτελέσεις των συνταγών
του συγκεκριμένου ιατρού σε φαρμα-
κείο της περιοχής και προέβησαν σε
επιβολή κυρώσεων στον φαρμακο-
ποιό. Από τα συστήματα ελέγχου των
μοτίβων συνταγογράφησης εντοπί-
στηκαν και άλλοι ιατροί της περιοχής
των οποίων οι συνταγές εκτελούνταν
στο ίδιο φαρμακείο, ελέγχθηκαν αρ-
μοδίως και τους επιβλήθηκαν πρόστι-
μα και καταλογισμοί. 

Αμέσως ενημερώθηκε η Οικονομι-
κή Αστυνομία για να προβούν σε πα-
ράλληλη έρευνα με τα δικά τους μέσα.
Όπως αναφέρεται και στο Δελτίο Τύ-
που της Ελληνικής Αστυνομίας, οι πα-
ράνομες συνταγογραφήσεις διενερ-
γούνταν σε ΑΜΚΑ προσώπων που δεν
είχαν ενεργοποιήσει την άυλη συντα-
γογράφηση. 

ΦΑΡΜΑΚΑ ΥΨΗΛΟΥ ΚΟΣΤΟΥΣ

Ξεκινά στα μέσα 
Ιουνίου η διανομή τους

Τ
ην είδηση ότι 15-22 Ιουνίου ξεκινά
η αποστολή των φαρμάκων υψη-
λού κόστους κατ’ οίκον, καθώς τε-

λείωσε το Ελεγκτικό Συνέδριο με τις εν-
στάσεις που υπήρχαν και υπογράφηκε η
σύμβαση μεταξύ ΕΟΠΥΥ και της ιδιωτικής
εταιρείας που θα διανέμει τα φάρμακα,
αρχικά σε 7.000 ασφαλισμένους σε όλη
τη χώρα, έδωσε ο υπουργός Υγείας μι-

λώντας στην εκπομπή
«Γιατί με ξύπνησες πρωί»
με τους δημοσιογράφους
Βασίλη Σκουρή και Σωτή-
ρη Ξενάκη, στα Παραπολι-
τικά FM. «Άρα, θα μπορού-
με με απόλυτη ασφάλεια
να σας φέρνουμε δωρεάν
το φάρμακο στο σπίτι σας,

σε 15 περίπου μέρες από σήμερα. Είμαι
περήφανος, γιατί και αυτό το πρόβλημα
θα λυθεί επί θητείας μου και ο κόσμος θα
καταλάβει τη διαφορά πολύ σύντομα»,
τόνισε χαρακτηριστικά ο υπουργός Υγεί-
ας. Να θυμίσουμε ότι οι φαρμακοποιοί εί-
χαν αντιδράσει έντονα στην κατ’ οίκον
διανομή με κούριερ των ΦΥΚ, αναφέρον-
τας πως καλό θα ήταν όλα τα ακριβά φάρ-
μακα για τις χρόνιες ασθένειες και όχι
μέρος αυτών να δίνονται από το φαρμα-
κείο της γειτονιάς.

Πώς αντιμετωπίστηκαν οι…
ουρές στα φαρμακεία του ΕΟΠΥΥ

Ο υπουργός ανέφερε τους τρεις τρό-
πους με τους οποίους αντιμετωπίστηκαν
οι ουρές στα φαρμακεία του ΕΟΠΥΥ:
«Πρώτον, κάναμε 25 προσλήψεις φαρ-
μακοποιών. Δεύτερον, ενεργοποιήσαμε
την ηλεκτρονική πλατφόρμα eticket.eo-

pyy.gr, στην οποία μπορεί ο ασθενής να
κλείνει ραντεβού ηλεκτρονικά για να μη
χρειάζεται να περιμένει στην ουρά. Τρί-
τον, 15-22 Ιουνίου ξεκινά η αποστολή των
φαρμάκων κατ’ οίκον, καθώς τελείωσε το
Ελεγκτικό Συνέδριο και υπεγράφη η
σύμβαση».

Σε σχέση με την κάλυψη των κενών σε
προσωπικό στα περιφερειακά νοσοκομεία
τόνισε πως το όραμά του είναι να καλυ-
φθούν όλα τα κενά, ειδικά σε περιφερει-
ακά νοσοκομεία, στα οποία ό,τι και να κά-
νει το υπουργείο δεν υπάρχει ανταπόκρι-
ση. «Αν υποτεθεί ότι παρέλαβα 500 κενά
γιατρών σε περιφερειακά νοσοκομεία, με
τις προσλήψεις που θα γίνουν σύντομα,
πιστεύω ότι θα καλύψουμε τα 400. Αυτή
είναι μια μεγάλη πρόοδος. Δεν έχουμε
φτάσει το 100%, αλλά έχουμε μια τεράστια
πρόοδο και έχουν παίξει ρόλο σε αυτήν
την πρόοδο τα κίνητρα που βάλαμε. Δώσα-
με έως 7.200 ευρώ τον χρόνο επιπλέον κί-
νητρο στις άγονες περιοχές», είπε χαρα-
κτηριστικά ο κ. Γεωργιάδης.

Σε σχέση με τον Εθνικό Ηλεκτρονικό
Φάκελο Υγείας (ΕΗΦΥ), ο υπουργός τόνισε
πως σε 15 μέρες θα ενταχθούν στο my
Health app και όλες οι απεικονιστικές
εξετάσεις. Άρα, το σύνολο των διαγνωστι-
κών εξετάσεων θα είναι στην πλατφόρμα
από 1ης Ιανουαρίου.

Ευρωπαϊκή εβδομάδα εξέτασης για τον HIV
Στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Εβδομάδας Εξέτα-

σης (19-26 Μαΐου), δημόσια πρόσωπα επισκέφτη-
καν το Athens Checkpoint για να ευαισθητοποι-
ήσουν το κοινό σχετικά με τη σημασία της εξέτα-
σης για τον HIV και τα υπόλοιπα σεξουαλικώς με-
ταδιδόμενα νοσήματα. Η Τάμτα, η Κατερίνα Ζαρί-
φη, ο Χάρης Χρονόπουλος, η Κατερίνα Πεφτίτση, ο
Ανδρέας Γιαννακούλας και η Φώφη Τσεσμελή (DJ
Fo) επισκέφτηκαν το Κέντρο Πρόληψης και Σε-
ξουαλικής Υγείας στην Αθήνα και έστειλαν το μή-
νυμα ότι η εξέταση για τον HIV είναι κάτι πολύ
απλό, ανώδυνο και γρήγορο, αλλά ουσιώδες και
αποτελεσματικό. Τα κέντρα Checkpoint σε Αθήνα
(Πιττάκη 4, Μοναστηράκι, 1ος όροφος) και Θεσσα-
λονίκη (Εγνατία 112, 3ος όροφος) παρέχουν δωρε-
άν, γρήγορες εξετάσεις για HIV, ηπατίτιδα B & C και
σύφιλη σε ένα φιλικό περιβάλλον, από Τρίτη μέχρι και Σάββατο 12.00-20.00. Μπορείς
να κλείσεις το ραντεβού σου στο https://booking.mycheckpoint.gr.                                                                                                                         

Κ. Παπ.

Την ανακοίνωση έκανε ο υπουργός Υγείας Άδωνις Γεωργιάδης,
που αναφέρθηκε ακόμα στις προσλήψεις φαρμακοποιών 

και γιατρών και στην εφαρμογή του my Health app 

Γράφει 
η Κατερίνα 

Παπακωστοπούλου 

kpapakosto@yahoo.gr
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Άνθρακες 
ο θησαυρός!

«Πήγε για μαλλί
και βγήκε κουρε-
μένος» ο επικε-
φαλής της αξιω-
ματικής αντιπολί-
τευσης του Δήμου
Μάνδρας-Ειδυλλίας
Κώστας Παρθενίου, καθώς η καταγγελία
του περί νέας χωματερής έπεσε στο κε-
νό, μετά την αποστομωτική απάντηση
του αντιδημάρχου Καθαριότητας και
Πράσινου Κώστα Ρόκα. «Ο χώρος τον
οποίο καμεραμάν και ρεπόρτερ τον ανα-
φέρουν ως νέα χωματερή είναι ένας χώ-
ρος 9,5 στρεμμάτων καθαρός, περι-
φραγμένος, με μαντρότοιχο 3,5 μέτρων
και φυσικά χωρίς άλλα απόβλητα όπως
σκουπίδια… μόνο καθαρό κλαρί-χόρτα!
Οφείλουμε να ενημερώσουμε τους ανί-
δεους ότι βρίσκεται στη βιομηχανική
περιοχή, αν τους λέει κάτι αυτό, και όχι
σε αστική ή δασική περιοχή και φυσικά
όχι παράνομη εναπόθεση», τονίζει στην
αναλυτική απάντησή του ο Κώστας Ρό-
κας. Μάλιστα, θυμίζει με νόημα στον κ.
Παρθενίου ότι «η διοίκηση Δρίκου δεν
δημιούργησε ποτέ παράνομες χωματε-
ρές όπως έκανε στο παρελθόν δικός του
σύμβουλος και για τις οποίες ο δήμος
πληρώνει ακόμα και σήμερα πρόστιμα».

Έχει ο Θεός…
Με τη λογική του ωχαδερφισμού και

του «βλέποντας και κάνοντας» φαίνεται
πως λειτουργεί η δημοτική αρχή του
Στράτου Σαραούδα στον Δήμο Μετα-
μόρφωσης. Τρανό παράδειγμα, η απάν-
τηση που έδωσε ο αρμόδιος αντιδήμαρ-
χος της πόλης σε ερώτηση της αντιπολί-
τευσης σχετικά με τα κλαδέματα και τις
αποψιλώσεις ενόψει θέρους. Το θέμα
που τέθηκε ήταν αν η δη-
μοτική αρχή δίνει το
παράδειγμα στους
πολίτες επισπεύ-
δοντας τον καθα-
ρισμό των οικο-
πέδων, όπως έχει
υποχρέωση, και αν
επιβλέπει τον καθαρισμό που γίνεται
από τους πολίτες, ώστε να τους βοηθά
όπου κρίνεται αναγκαίο. Ωστόσο η απάν-
τηση δεν ήταν η αναμενόμενη… Σύμ-
φωνα με τον αντιδήμαρχο, οι εργασίες
θα ανατεθούν σε ιδιώτη, καθώς έχει δο-
θεί παράταση για τους καθαρισμούς των
οικοπέδων έως τις 15 Ιουνίου και από
εκεί και μετά… έχει ο Θεός.

Έλαμψε διά της απουσίας του 
Στόχος αρνητικών σχολίων από την αντιπολί-

τευση αλλά κυρίως από τους πολίτες του Περάμα-

τος έγινε, για μια ακόμα φορά, ο δήμαρχος της πό-

λης Γιάννης Λαγουδάκος. Αυτή τη φορά ο λόγος

δεν ήταν για κάποια από τις αψυχολόγητες ενέρ-

γειές του, αλλά η εκκωφαντική απουσία του από

μια σημαντική εκδήλωση για την πόλη. Ο λόγος για

την εκδήλωση στην οποία συμμετείχαν τόσο ο

υπουργός Ναυτιλίας και Νησιώτικων Υποθέσεων

Βασίλης Κικίλιας όσο και ο υφυπουργός Στέφανος

Γκίκας, αλλά ο δήμαρχος προτίμησε να απόσχει. Μπορεί η εκδήλωση να

ήταν κομματική, ωστόσο θα ήταν μια πολύ καλή ευκαιρία για τον δήμαρχο

να θέσει τα προβλήματα που σχετίζονται με τον ΟΛΠ, τη Ναυπηγοεπισκευα-

στική Ζώνη, ακόμα και τις κυκλοφοριακές επιπτώσεις από τη λειτουργία

του Πορθμείου, για τα οποία υποτίθεται ότι κόπτεται ο κ. Λαγουδάκος. Έδω-

σε, λοιπόν, αφορμή στις κακές γλώσσες να υποστηρίζουν πως βάζει πάνω

από τα προβλήματα τις παραταξιακές και κομματικές αντιπάθειές του… 

Ε
μμένει στην πιστή εφαρ-
μογή του νόμου Βορίδη η
Αποκεντρωμένη Διοίκηση

Αττικής και παραμένει σταθερή
στις αποφάσεις της, με τις οποίες
ακύρωσε την ομόφωνη απόφαση
του Δημοτικού Συμβουλίου του
Δήμου Αθηναίων που αποδεχό-
ταν συνολικά την αγωγή 387 (318
και 69 αντίστοιχα) συμβασιού-
χων-εργαζομένων για μόνιμη και
σταθερή εργασία.

Ο γενικός γραμματέας της
Αποκεντρωμένης Διοίκησης Γρη-
γόρης Ζαφειρόπουλος, σε συνάν-
τηση που είχε με συνδικαλιστές
που απαίτησαν να ανακληθούν οι ακυρωτικές
αποφάσεις, ξεκαθάρισε ότι δεν θα ακυρώσει «ει-
λημμένες αποφάσεις». Οι εκπρόσωποι των εργα-
ζομένων επέμεναν ότι στην περίπτωση των συμ-
βασιούχων του Δήμου Αθηναίων υπάρχει ομό-
φωνη απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου υπέρ
τους, ενώ δεν υπάρχει πρωτόδικη απόφαση δι-
καστηρίου που να τους δικαιώνει και άρα δεν
υπάρχει μη εφαρμογή του νόμου Βορίδη που

υποχρεώνει τους δήμους να προσφύγουν σε έν-
δικα μέσα. Υπενθυμίζεται ότι κατά τη διάρκεια
της συνάντησης του κ. Ζαφειρόπουλου με εκ-
προσώπους των εργαζομένων, έξω από τα γρα-
φεία της Αποκεντρωμένης Διοίκησης, διαδήλω-
ναν κατά του νόμου Βορίδη συνδικαλιστές της
ΠΟΕ-ΟΤΑ, το Συνδικάτο ΟΤΑ Αττικής, ενώ παρών
στη συγκέντρωση ήταν και ο δήμαρχος Αθηναίων
Χάρης Δούκας. 

Ευρωπαϊκό πρότυπο ο ΣΠΑΥ… 
Σε ευρωπαϊκό πρότυπο για την πρόληψη και προστα-

σία των δασικών οικοσυστημάτων αναδεικνύεται ο Σύν-
δεσμος Προστασίας και Ανάπτυξης Υμηττού (ΣΠΑΥ) από
τον Ευρωπαίο Επίτροπο για το Κλίμα Βόπκε Χούκστρα.  Ο
Ευρωπαίος Επίτροπος επισκέφτηκε τον Υμηττό, όπου
ενημερώθηκε για τις παρεμβάσεις και τις καλές πρακτι-
κές που υλοποιούνται τα τελευταία χρόνια με στόχο την
πρόληψη και την ανθεκτικότητα απέναντι στις πυρκαγιές.

Τον Ευρωπαίο Επίτροπο υποδέχτηκαν ο υπουργός Περιβάλλοντος και Ενέργειας Σταύρος Παπασταύρου,
ο πρόεδρος του ΣΠΑΥ και δήμαρχος Παιανίας Ισίδωρος Μάδης, o γενικός γραμματέας Δασών Στάθης Στα-
θόπουλος και στελέχη της Δασικής Υπηρεσίας. Ο κ. Χούκστρα έδειξε ενθουσιασμένος με τις παρεμβάσεις
στον Υμηττό τονίζοντας: «Είναι πραγματικά φανταστικό να βλέπεις το σπουδαίο έργο που γίνεται εδώ. Κατά
τη γνώμη μου, είναι ένα παράδειγμα για το τι πρέπει να κάνουμε περισσότερο στην Ευρώπη. Η Επιτροπή
ανακοίνωσε ότι θα διαθέσει επιπλέον 650 πυροσβέστες και περίπου 20 αεροσκάφη για τις πιο ευάλωτες πε-
ριοχές της Ευρώπης, συμπεριλαμβανομένης της Ελλάδας». 

Ανένδοτη η Αποκεντρωμένη 
Διοίκηση Αττικής

Rock forever 
στην Ηλιούπολη

Οι μαθητές των Μουσικών Εργαστηρίων του
Δήμου Ηλιούπολης προσκαλούν σε ένα αφιέ-
ρωμα στη ροκ μουσική που θα πραγματοποι-
ηθεί στο Μουσείο Εθνικής Αντίστασης. Καθ’
όλη τη διάρκεια της χρονιάς, οι σπουδαστές, με
την καθοδήγηση των καθηγητών τους, μελέτη-
σαν την εξέλιξη και τις επιρροές της ροκ μουσι-
κής και συνεργάστηκαν για να παρουσιάσουν
επί σκηνής τις πιο γνωστές επιτυχίες της ιστο-
ρίας της. Την Κυριακή 1 Ιουνίου 2025, στις
19.30, τα τμήματα ηλεκτρικής κιθάρας, μοντέρ-
νου τραγουδιού και ντραμς θα παίξουν σε
«εκρηκτικούς» ρυθμούς. Την Τετάρτη 11 Ιουνί-
ου 2025, στις 19.30, η παιδική χορωδία και το
φωνητικό σύνολο, τα τμήματα μοντέρνου τρα-
γουδιού και κιθάρας θα παρουσιάσουν δια-
σκευές αγαπημένων ροκ τραγουδιών. Η είσο-
δος είναι ελεύθερη για το κοινό.

Σε ποιον δήμο της Αττι-
κής, προς τα ανατολικά
της Αθήνας, η δημοτική
αρχή καταγγέλλεται ότι

κόβει δέντρα και… σπέρνει τραπεζοκαθί-
σματα; Οι παρατάξεις της αντιπολίτευσης
αμφισβητούν έντονα τις αιτιολογήσεις της
δημοτικής αρχής πως κόβει δέντρα σε πλα-
τείες και ελεύθερους χώρους, ώστε να μην
είναι επικίνδυνα για τους πολίτες. Αντίθετα
κατηγορούν τον δήμαρχο πως θέλει να δημι-
ουργεί «ελεύθερους χώρους» για να τοπο-
θετούν τραπεζοκαθίσματα οι «φίλοι επαγ-
γελματίες». 

Ενώνουν τις δυνάμεις τους
Κοινή πορεία χαράσσουν οι τέσσερις

νησιωτικοί δήμοι Καρπάθου, Κάσου, Χάλ-
κης και Καστελόριζου, θέτοντας τα θεμέλια
μιας νέας εποχής διαδημοτικής συνεργα-
σίας και διεκδικήσεων. Η απόφαση ελή-
φθη, σε συνάντηση που έγινε στη Ρόδο, των
δημάρχων Χάλκης Άγγελου Φραγκάκη,
Καστελόριζου Νίκου Ασβέστη, Ηρωικής Νήσου Κάσου Μιχάλη Ερωτόκριτου και
του αντιδήμαρχου Ευρωπαϊκών Θεμάτων και Ενεργειακής Μετάβασης του Δή-
μου Καρπάθου Κοσμά Σακέλλη. Με γνώμονα το «ισχύς εν τη ενώσει», οι δημοτι-
κές αρχές των τεσσάρων νησιών αποφάσισαν να συγκροτήσουν ένα κοινό μέτω-
πο με στόχο την ενιαία φωνή και την ενίσχυση της διαπραγματευτικής τους θέ-
σης απέναντι στην Πολιτεία και σε ευρωπαϊκούς φορείς. Κατά τη συνάντηση,
ιδιαίτερη αναφορά έγινε στη διεκδίκηση πόρων για την ενεργειακή αναβάθμιση
στις χρονίως καθυστερημένες μελέτες σε έργα υποδομής, στην ανάγκη ενίσχυ-
σης της ακτοπλοϊκής σύνδεσης των νησιών και στην κατάρτιση κοινών αιτημά-
των που αποσκοπούν στη βιώσιμη και δίκαιη ανάπτυξη των τοπικών κοινωνιών.
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Τέλος το... χέρι με χέρι στα ενοίκια

A
νθρωπος της τεχνολογίας ο Κυριάκος Πιερρακά-
κης, δεν θα μπορούσε να αφήσει την αγορά των
ενοικίων να συνεχίσει να κρύβεται και να φορο-

διαφεύγει, ιδίως τώρα που η στεγαστική κρίση έχει έρθει
για τα καλά στη χώρα μας και, απ’ ό,τι φαίνεται, ήρθε για να
μείνει, ιδίως στα μεγάλα αστικά κέντρα.

Από το νέο έτος λοιπόν η βασική αλλαγή που προανήγ-
γειλε ο υπουργός Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
είναι ότι η καταβολή κάθε ευρώ για την κάλυψη δαπανών

στέγασης -είτε πρόκειται για κύρια κατοικία είτε για
εξοχική ή για φοιτητικό διαμέρισμα- θα πρέπει απα-
ραιτήτως να γίνεται με ηλεκτρονικά μέσα και άρα να
περνά μέσα από το τραπεζικό σύστημα. Στόχος είναι
φυσικά η πάταξη της εκτεταμένης φοροδιαφυγής
στην αγορά ακινήτων, η οποία έχει καταγραφεί, με
βασικό στοιχείο το μέσο ενοίκιο που δηλώθηκε πέ-
ρυσι ότι κατέβαλαν όλοι οι Έλληνες. Το συγκεκριμέ-
νο ποσό έφτανε στα 255 ευρώ τον μήνα, αριθμός που

θεωρήθηκε ιδιαίτερα χαμηλός από τον υπουργό Οικονο-
μικών, ο οποίος με αφορμή την καθιέρωση της επιστρο-
φής ενός ενοικίου στους μισθωτές ακινήτων είχε προτρέ-
ψει τους πάντες να δηλώνουν τα αληθινά μισθώματα στη
σχετική πλατφόρμα και τη φορολογική τους δήλωση ώστε
να δικαιούνται όσο το δυνατόν μεγαλύτερη επιστροφή.

Καλύτερος έλεγχος
Είναι προφανές ότι με τη νέα αυτή παρέμβαση θα ενι-

σχυθεί η δυνατότητα ελέγχου των ποσών που δηλώνουν
ότι εισπράττουν οι ιδιοκτήτες ακινήτων, καθώς θα μπο-
ρούν να γίνουν διασταυρώσεις με τα ενοίκια που ανακοι-
νώνονται στα μισθωτήρια συμβόλαια και με τα ποσά που
πραγματικά εισπράττονται. Στο οικονομικό επιτελείο πάν-
τως παραδέχονται ότι το συγκεκριμένο μέτρο δεν θα εξα-
λείψει το φαινόμενο των «μαύρων» ενοικίων, καθώς είναι
σίγουρο ότι οι «κακοί» ιδιοκτήτες θα επιδιώξουν να λαμ-
βάνουν δύο πληρωμές, μία μέσω τραπέζης και μία «χέρι
με χέρι». Σίγουρα όμως θα υπάρξουν και εκείνοι που θα
δεχτούν μια ηλεκτρονική πληρωμή, γεγονός που θα βελ-
τιώσει τη διαφάνεια και θα βοηθήσει στις διασταυρώσεις

της ΑΑΔΕ, καθώς θα δημιουργηθεί ένα ακόμη εργαλείο
σύγκρισης του ύψους των ενοικίων που δηλώνονται και
εκείνων που αναγράφονται στις αγγελίες.

Τι δηλώνουν οι Έλληνες
Σήμερα τα ετήσια εισοδήματα από ενοίκια είναι λίγο πά-

νω από τα 8,5 δισ. ευρώ, με το 71% των φορολογούμενων
ιδιοκτητών να δηλώνει ότι εισπράττει έως 5.000 ευρώ.
Στην κατηγορία των 5.000 έως 10.000 ευρώ βρίσκεται το
16%, που σημαίνει ότι το 87% των ιδιοκτητών δηλώνει μι-
κρότερο εισόδημα από 10.000 ευρώ τον χρόνο από ακίνη-
τα. Δηλαδή κάτω από 833 ευρώ τον μήνα. Πάνω από αυτό
το όριο βρίσκονται 158.000 φορολογούμενοι που δηλώ-
νουν από 10.000 έως 20.000 ευρώ με συνολικό ύψος 2,15

δισ. ευρώ, ενώ 58.000 ιδιοκτήτες δηλώνουν ότι τα εισοδή-
ματά τους από ενοίκια είναι από 20.000 έως 50.000 ευρώ.
Στην υψηλότερη κατηγορία βρίσκονται μόλις 8.500 φορο-
λογούμενοι και το ποσό που εισπράττουν είναι 678 εκατ.
ευρώ.

Το νέο μέτρο της ηλεκτρονικής πληρωμής ενοικίων που
θα ισχύσει από 1ης Ιανουαρίου 2026 έρχεται να προστεθεί
σε μια σειρά μέτρων που ήδη έχουν θεσπιστεί προκειμέ-
νου να κάνουν δυσκολότερη την παραποιημένη εικόνα
των πραγματικών μισθωμάτων.

Επιδότηση
Το συγκεκριμένο μέτρο θα ισχύσει από τον Νοέμβριο

του τρέχοντος έτους, επιστρέφοντας στους ενοικιαστές
ένα ενοίκιο το οποίο υπολογίζεται από τη φορολογική τους
δήλωση της προηγούμενης χρονιάς και θα αντιστοιχεί στο
ένα δωδέκατο της συνολικής ετήσια δαπάνης για στέγαση.
Αυτό σημαίνει ότι η δήλωση του πραγματικού μισθώματος
αποκτά για πρώτη φορά ένα πραγματικό κίνητρο, καθώς
όσο υψηλότερο ενοίκιο δηλώσει ο ενοικιαστής τόσο μεγα-
λύτερο όφελος θα έχει. 

Διασταυρώσεις των κενών ακινήτων
Το μέτρο θα δώσει τη δυνατότητα στην ΑΑΔΕ να ελέγχει

τα στοιχεία κατανάλωσης ρεύματος του ΔΕΔΔΗΕ και άρα
θα αποκαλύψει ακίνητα που ενώ δηλώνονται κλειστά,
στην πραγματικότητα ενοικιάζονται -ως επί το πλείστον-
βραχυχρόνια μέσα από πλατφόρμες.

Μείωση φόρου
Οι ανακοινώσεις του πρωθυπουργού στην Έκθεση

Θεσσαλονίκης τον Σεπτέμβριο αναμένεται να συμπερι-
λαμβάνουν νέους συντελεστές στα κλιμάκια φορολόγη-
σης των ενοικίων με πιθανότητα δημιουργίας κάποιου εν-
διάμεσου ή χαμηλότερου κλιμακίου από το 15% που είναι
σήμερα το πρώτο κλιμάκιο των 12.000 ευρώ από ενοίκια.
Το επόμενο κλιμάκιο είναι στο 35% για ποσά από 12.000
έως 35.000 ευρώ, ενώ για ανώτερα εισοδήματα η φορο-
λογία είναι 45%.

Ένα ακόμη μέτρο κατά 
της φοροδιαφυγής εισάγει ο υπουργός
Οικονομικών Κυριάκος Πιερρακάκης
με στόχο τα «μαύρα» μισθώματα σε

μια εποχή μεγάλης στεγαστικής κρίσης

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Η
οδική ασφάλεια αποτελεί δια-
χρονικά έναν από τους σημαντι-
κότερους τομείς της δημόσιας

πολιτικής σε κάθε ανεπτυγμένο κράτος,
καθώς άπτεται άμεσα της προστασίας
της ανθρώπινης ζωής και της εύρυθ-
μης λειτουργίας της κοινωνίας. Παρά
τη βελτίωση των οδικών υποδομών
και τη συνεχή πρόοδο στην τεχνολο-
γία των οχημάτων, τα τροχαία ατυχή-

ματα παραμένουν μια από τις κυ-
ριότερες αιτίες θανάτου και σο-
βαρού τραυματισμού στην Ελλά-
δα. Στο πλαίσιο αυτό, η αναθεώ-
ρηση του Κώδικα Οδικής Κυκλο-
φορίας (ΚΟΚ) θεωρείται όχι μόνο

αναγκαία αλλά και επιτακτική, κα-
θώς είναι απαρχαιωμένος, μιας
και έχει να αναθεωρηθεί ριζικά

από το 2008.
Έπειτα από 16 χρόνια το υπουργείο

Υποδομών και Μεταφορών είναι έτοι-
μο να παρουσιάσει τον αναθεωρημένο
ΚΟΚ, ο οποίος θα φέρνει μια νέα φιλοσο-
φία στην οδική ασφάλεια. Η κυβέρνηση,
αναγνωρίζοντας τις διαχρονικές παθογέ-
νειες του υφιστάμενου πλαισίου, θα κα-
ταθέσει προς ψήφιση στη Βουλή έναν
νέο, αυστηροποιημένο ΚΟΚ, ο οποίος,
σύμφωνα με πληροφορίες, αναμένεται
να κατατεθεί ίσως και έως το τέλος της
εβδομάδας. Οι αλλαγές που προωθούνται
εστιάζουν στις παραβάσεις που σχετίζον-
ται με την απώλεια προσοχής του οδηγού,
την υπερβολική ταχύτητα, την παραβίαση
σηματοδοτών και τη μη χρήση προστα-
τευτικού εξοπλισμού. Οι παραβάσεις αυ-
τές συνιστούν βασικούς παράγοντες πρό-
κλησης σοβαρών ατυχημάτων και δυστυ-
χημάτων.

Κλιμακούμενες οι κυρώσεις
Κεντρικός άξονας της επικείμενης με-

ταρρύθμισης είναι η αυστηροποίηση των
ποινών σε επίπεδο τόσο χρηματικών
προστίμων όσο και διοικητικών κυρώσε-
ων, όπως είναι, για παράδειγμα, η στέρη-
ση άδειας οδήγησης ή η αφαίρεση πινα-
κίδων. Η νέα φιλοσοφία επικεντρώνεται
στην πρόληψη μέσω παραδειγματισμού
και στη σταδιακή κλιμάκωση των κυρώ-
σεων σε περιπτώσεις υποτροπής ώστε να
αποφεύγεται η επανάληψη επικίνδυνων
συμπεριφορών στο οδικό δίκτυο.

Ιδιαίτερη έμφαση θα δοθεί και στη
χρήση κινητού τηλεφώνου κατά την οδή-
γηση, μια συνήθεια που έχει λάβει ανη-
συχητικές διαστάσεις τα τελευταία χρό-
νια, σύμφωνα και με τα πορίσματα ερευ-
νών όπως το Ευρωπαϊκό Βαρόμετρο για
την Υπεύθυνη Οδήγηση. Η χρήση κινη-
τού, ακόμη και χωρίς πρόκληση ατυχή-
ματος, πλέον επισύρει σημαντικές ποι-
νές, ενώ οι κυρώσεις αυξάνονται δραμα-
τικά σε περιπτώσεις υποτροπής ή εμπλο-
κής σε τροχαίο.

Παρόμοια αυστηρότερα μέτρα λαμβά-
νονται και για τις παραβιάσεις του κόκκι-

νου σηματοδότη, της υπέρβασης των
ορίων ταχύτητας και τη μη χρήση κρά-
νους τόσο από τον οδηγό όσο και από τον
συνεπιβάτη. Οι ρυθμίσεις αυτές, παρά τις
επιφυλάξεις που εκφράζονται από μερί-
δα ειδικών ως προς την αναλογικότητα
των ποινών, αποσκοπούν στην ενίσχυση
της ατομικής ευθύνης και στην καλλιέρ-
γεια μιας νέας οδικής κουλτούρας.

Βαρύς ο πέλεκυς
για κινητά και κόκκινο

Η χρήση κινητού τηλεφώνου κατά την
οδήγηση αποτελεί βασική αιτία τροχαίων
δυστυχημάτων, κάτι που αναγνωρίζεται
και στον νέο ΚΟΚ. Σύμφωνα με τις πλη-
ροφορίες, στον νέο ΚΟΚ, ακόμα και χω-
ρίς την πρόκληση ατυχήματος, η χρήση
κινητού θα τιμωρείται με πρόστιμο 350
ευρώ και αφαίρεση της άδειας οδήγησης
για 30 μέρες.

Η αυστηρότητα αυξάνεται σημαντικά
σε περίπτωση υποτροπής, καθώς το πρό-
στιμο εκτοξεύεται στα 1.000 ευρώ, ενώ η
άδεια αφαιρείται για 180 μέρες. Σε δεύτε-
ρη υποτροπή το χρηματικό πρόστιμο θα
διπλασιάζεται στις 2.000 ευρώ και η

άδεια οδήγησης αφαιρείται για ένα έτος.
Αν προκληθεί ατύχημα με βαριά σωματι-
κή βλάβη ή θάνατο, ενεργοποιούνται
πλέον οι διατάξεις του Ποινικού Κώδικα
για την επικίνδυνη οδήγηση, με ποινές
που φθάνουν μέχρι και την κάθειρξη.

Για την παραβίαση του ερυθρού σημα-
τοδότη το πρόστιμο μάλλον θα παραμεί-
νει στα 700 ευρώ, όμως πλέον συνοδεύε-
ται από αφαίρεση της άδειας για 60 μέ-
ρες, από 30 μέρες που αφορούσε παλαι-
ότερη πρόταση. Σε περίπτωση υποτροπής
οι ποινές αυξάνονται: το πρόστιμο φτάνει
τα 1.000 ευρώ, ενώ η άδεια αφαιρείται για
έως και 180 μέρες. Σε δεύτερη υποτροπή
το πρόστιμο διπλασιάζεται στις 2.000 ευ-
ρώ, με την αφαίρεση της άδειας να φτάνει
το ένα έτος.

Τι θα ισχύσει για
ταχύτητα και κράνος

Ο νέος ΚΟΚ δεν θα αφήνει περιθώρια
και στις περιπτώσεις υπέρβασης των
ορίων ταχύτητας, ειδικά όταν η ταχύτητα
ξεπερνά τα 200 χλμ./ώρα. Το πρόστιμο
πλέον διαμορφώνεται στα 2.000 ευρώ,
ενώ προβλέπεται αφαίρεση της άδειας

για ένα έτος. Αν ο οδηγός υποπέσει ξανά
στην ίδια παράβαση, το πρόστιμο αυξάνε-
ται στις 8.000 ευρώ και η άδεια οδήγη-
σης, μαζί με τις πινακίδες, αφαιρούνται
για τέσσερα χρόνια. Στόχος είναι η κατα-
πολέμηση φαινομένων «κόντρας» και
ακραίας ταχύτητας, που συχνά κοστίζουν
ανθρώπινες ζωές.

Σημαντική είναι και η αυστηροποίηση
των ποινών για τη μη χρήση κράνους από
οδηγούς και συνεπιβάτες. Η πρώτη πα-
ράβαση τιμωρείται με πρόστιμο 350 ευρώ
και αφαίρεση της άδειας για 30 μέρες.
Ωστόσο, αν ο συνεπιβάτης δεν φορά κρά-
νος, το ίδιο πρόστιμο επιβάλλεται και
στον οδηγό, ακόμη και αν εκείνος ήταν
νόμιμα προστατευμένος. Σε περίπτωση
υποτροπής εντός πενταετίας, το πρόστιμο
αυξάνεται στις 2.000 ευρώ και η άδεια
οδήγησης αφαιρείται για έως ένα έτος.

Σε μια χώρα όπου τα τροχαία δυστυχή-
ματα εξακολουθούν να αφαιρούν ανθρώ-
πινες ζωές με ανησυχητική συχνότητα, η
αυστηροποίηση του Κώδικα Οδικής Κυ-
κλοφορίας έρχεται ως μια αναγκαία πα-
ρέμβαση και όχι ως απλή κατασταλτική
πολιτική. Το κράτος επιχειρεί να περάσει
το μήνυμα πως η οδική ασφάλεια δεν εί-
ναι διαπραγματεύσιμη και πως κάθε οδη-
γική συμπεριφορά έχει συνέπειες. Αν και
οι επικριτές μιλούν για υπερβολές, η
πρόληψη των τροχαίων δεν μπορεί να βα-
σίζεται στη φιλευσπλαχνία αλλά στη συ-
νειδητοποίηση του κινδύνου και στον σε-
βασμό της ζωής - τόσο της δικής μας όσο
και των άλλων.

Κεντρικός άξονας του καινούργιου κώδικα, 
που θα κατατεθεί σύντομα προς ψήφιση στη Βουλή, είναι

η αυστηροποίηση των ποινών σε επίπεδο τόσο χρηματικών
προστίμων όσο και διοικητικών κυρώσεων

Ποιες είναι οι μεγάλες
αλλαγές του νέου ΚΟΚ

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Unicredit, μία από τις μεγαλύτερες
τράπεζες της Ιταλίας, αποφάσισε να
αυξήσει τη συμμετοχή της στην Alpha

Bank, ενισχύοντας τη στρατηγική συνεργασία
που έχει αναπτύξει με την ελληνική τράπεζα.
Η κίνηση αυτή σηματοδοτεί ένα σημαντικό
βήμα προς την επίτευξη του στόχου της Uni-
credit να ελέγξει ένα σημαντικό ποσοστό της

Alpha Bank, με απώτερο στόχο το 30%.
Η ιταλική τράπεζα ανακοίνωσε ότι

απέκτησε επιπλέον 9,7% των μετοχών
της Alpha Bank, ανεβάζοντας το πο-
σοστό συμμετοχής της κοντά στο 20%.
Πρόκειται για το πακέτο μετοχών που
διέθεσε η Reggeborgh Invest συμφε-
ρόντων του Ολλανδού επενδυτή Χένρι
Χόλντερμαν, το οποίο πωλήθηκε λίγο
νωρίτερα. Η Unicredit δηλώνει ότι θα

υποβάλει όλες τις απαιτούμενες ρυθμιστικές
εγκρίσεις για την απόκτηση ποσοστού στην
Alpha άνω του 10% και έως 29,9%.

Σύμφωνα με την ιταλική τράπεζα, η συναλ-
λαγή αναμένεται να δημιουργήσει επιπλέον
καθαρό κέρδος περίπου 180 εκατ. ετησίως, ενώ η
ολοκλήρωση της συναλλαγής αναμένεται να πραγμα-
τοποιηθεί έως το τέλος του 2025. Η συμφωνία αναμέ-
νεται να έχει επίδραση περίπου 40 μονάδων βάσης
στον δείκτη CET1 της Unicredit, ενισχύοντας την κε-
φαλαιακή της θέση.

Άλμα στην τιμή της Alpha Bank 
Η ανακοίνωση της Unicredit προκάλεσε άλμα στην

τιμή της Alpha Bank. Αυτή η κίνηση ενισχύει το αγο-
ραστικό ενδιαφέρον για τις τραπεζικές μετοχές και το
εγχώριο Χρηματιστήριο συνολικά.

Η κίνηση της Unicredit εκτιμάται ότι συνδέεται με
τις ευρύτερες διεργασίες που συντελούνται στον ευ-

ρωπαϊκό τραπεζικό χάρτη και τη δεδηλωμένη στρατη-
γική της για την ενίσχυση της παρουσίας της στην Ευ-
ρώπη. Ο επικεφαλής της Unicredit Αντρέα Ορσέλ έχει
εκφράσει την επιθυμία του να καταστήσει την τράπεζα
έναν από τους κύριους παίκτες στην ευρωπαϊκή αγο-
ρά, επεκτείνοντας τις δραστηριότητές της σε στρατη-
γικά σημεία.

Η στρατηγική αυτή περιλαμβάνει την ενίσχυση της
παρουσίας της Unicredit σε αγορές με υψηλό αναπτυ-
ξιακό δυναμικό, όπως η Ελλάδα, όπου η Alpha Bank
κατέχει σημαντική θέση. Η συνεργασία αυτή αναμένε-
ται να προσφέρει στην Unicredit πρόσβαση σε νέες
ευκαιρίες και να ενισχύσει τη θέση της στην περιοχή,
συμβάλλοντας στην επίτευξη των ευρύτερων στόχων
της για ανάπτυξη και κερδοφορία.

Η ενίσχυση της συνεργασίας μεταξύ της Uni-
credit και της Alpha Bank αναμένεται να έχει θε-
τικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία, προ-
σφέροντας νέες ευκαιρίες για επενδύσεις και
ανάπτυξη. Η κίνηση αυτή μπορεί να ενισχύσει
την εμπιστοσύνη των επενδυτών στην ελληνική
τραπεζική αγορά, προσελκύοντας περισσότερα
κεφάλαια και ενισχύοντας την οικονομική στα-
θερότητα της χώρας.

Η συνεργασία αυτή μπορεί επίσης να οδηγήσει
σε νέες χρηματοδοτικές λύσεις και προϊόντα για
τους πελάτες της Alpha Bank, προσφέροντας
πρόσβαση σε νέες τεχνολογίες και καινοτόμες
υπηρεσίες που θα ενισχύσουν την ανταγωνιστι-
κότητα της τράπεζας στην αγορά.

Ενίσχυση της παρουσίας στην ευρωπαϊκή αγορά
Η απόφαση της Unicredit να αυξήσει τη συμμετο-

χή της στην Alpha Bank αποτελεί ένα σημαντικό
βήμα προς την ενίσχυση της παρουσίας της στην
ευρωπαϊκή αγορά και την επίτευξη των στρατηγι-
κών της στόχων. Η συνεργασία αυτή αναμένεται να
έχει θετικό αντίκτυπο στην ελληνική οικονομία και
να προσφέρει νέες ευκαιρίες για ανάπτυξη και και-
νοτομία. Με την ολοκλήρωση της συναλλαγής, η 
Unicredit θα είναι σε θέση να αξιοποιήσει πλήρως
τις δυνατότητες της ελληνικής αγοράς και να ενι-
σχύσει τη θέση της ως ενός από τους κύριους παί-
κτες στο ευρωπαϊκό τραπεζικό τοπίο.

Πούλησε τη συμμετοχή της (9,75%)
η Reggeborgh, συμφερόντων 
του Ολλανδού επενδυτή 
Χένρι Χόλντερμαν

Η Unicredit αυξάνει στο 20% τη συμμετοχή της 
στην Alpha Bank, στόχος το 30%

Γράφει 
η Αμαλία 
Κάτζου

amaliakatzou@gmail.com

Ο επικεφαλής της Unicredit Αντρέα Ορσέλ (δεξιά) έχει εκφράσει
την επιθυμία του να καταστήσει την τράπεζα έναν από τους κύριους
παίκτες στην ευρωπαϊκή αγορά, επεκτείνοντας τις δραστηριότητές

της σε στρατηγικά σημεία. Στη φωτογραφία με τον διευθύνοντα 
σύμβουλο της Alpha Bank Βασίλη Ψάλτη
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«Πρασινίζει» ο ξενοδοχειακός κλάδος - Έπεσαν άνω των €200 εκατ. στον ενεργειακό τομέα το 2024 
Σε έργα ενεργειακής αναβάθμισης και εξοικονόμη-

σης ενέργειας ανακατευθύνθηκε περίπου το 20% των
κεφαλαίων άνω του ενός δισ. ευρώ που επένδυσαν το
2024 οι ξενοδοχειακές επιχειρήσεις, αναδεικνύοντας
τη στροφή που κάνει ο κλάδος προς πράσινα μοντέλα
που μειώνουν τις ενεργειακές απαιτήσεις. Σύμφωνα
με την ετήσια μελέτη του Ινστιτούτου Τουριστικών
Ερευνών και Προβλέψεων (ΙΤΕΠ) και του Ξενοδοχει-
ακού Επιμελητηρίου Ελλάδος (ΞΕΕ), κεφάλαια περί-
που 200 εκατ. ευρώ επενδύθηκαν σε έργα που είχαν
να κάνουν με την εγκατάσταση συστημάτων εξοικονό-
μησης ενέργειας, διαχείρισης νερού, ψηφιακούς με-

τρητές αλλά και συστήματα ανακύκλωσης.
Παράλληλα, ο κλάδος δείχνει να κάνει άλματα προς

την ηλεκτροκίνηση, αφού τα ξενοδοχεία 5 αστέρων
που διαθέτουν σταθμούς φόρτισης, το 2024, έφτασαν
στο 65,3%, έναντι 21,3% το 2020, ενώ ανοδικές είναι οι
τάσεις που καταγράφονται και στις χαμηλότερες κα-
τηγορίες. 

Σε ό,τι αφορά την αναβάθμιση σε επίπεδο ψύξης,
θέρμανσης και ενεργειακής αποδοτικότητας, πλέον το
74,1% των ξενοδοχείων χρησιμοποιεί A/C υψηλής
ενεργειακής κλάσης, το 21,9% έχει ενσωματώσει αντ-
λίες θερμότητας και το 36,2% προσφέρει αυτόνομη

ρύθμιση θερμοκρασίας ανά δωμάτιο. Τέλος, η μελέτη
κατηγοριοποιεί τον κλάδο σε τέσσερις τύπους ενερ-
γειακής στρατηγικής: Την Energy Professionals, στην
οποία ανήκει το 8%, καθώς πρόκειται για μεσαία και
μεγάλα ξενοδοχεία με προηγμένα συστήματα διαχεί-
ρισης ενέργειας. Τους πολυσχιδείς (32%), δηλαδή επι-
χειρήσεις με ηλιακή ενέργεια και βασικές τεχνικές
παρεμβάσεις. Τους μικροεπενδυτές (23%), μονάδες
κυρίως ορεινών περιοχών με παραδοσιακά καύσιμα.
Τους αδιάφορους/εποχικούς (37%), που είναι κυρίως
μικρές μονάδες που βασίζονται περισσότερο σε ηλια-
κούς θερμοσίφωνες.

Τ
ις… πληγές της από τις
ζημιές που άφησε πίσω
της η περσινή πυρκαγιά

στις εγκαταστάσεις του διυλιστη-
ρίου επιχειρεί να επουλώσει η Motor
Oil, με τον αναπληρωτή διευθύνοντα
σύμβουλο του ομίλου Πέτρο Τζαννετά-
κη να εμφανίζεται αισιόδοξος ότι η
σταδιακή αποκατάσταση των εγκατα-
στάσεων, σε συνδυασμό με την τουρι-
στική περίοδο, η οποία αναμένεται αυ-
ξημένη, θα βελτιώσουν και τα μεγέθη

της, ενώ παράλληλα σε επίπεδο
ομίλου τρέχουν σημαντικές ενερ-
γειακές επενδύσεις.

Σύμφωνα με τα όσα ανέφερε ο
κ. Τζαννετάκης μιλώντας σε ανα-
λυτές μετά την ανακοίνωση των
οικονομικών αποτελεσμάτων, για
το 2025, η Motor Oil έχει προ-
γραμματίσει επενδύσεις 500 εκατ.

ευρώ, από τις οποίες το 40% έχει να κά-
νει με το διυλιστήριο, το 11% με τον το-
μέα των καυσίμων, το 44% αφορά την
ενέργεια και το 5% άλλους τομείς δρα-
στηριότητας.

Η στρατηγική για τις ΑΠΕ
Ο αναπληρωτής διευθύνων σύμβου-

λος του ομίλου σημείωσε ότι το δίκτυο
ιδιολειτουργούμενων πρατηρίων συ-
νεχώς αυξάνεται, όπως επίσης και οι
πωλήσεις των premium προϊόντων.
Υπογράμμισε δε πως στόχος της Motor
Oil είναι η βελτίωση των σημείων που
καταλαμβάνει το δίκτυο πωλήσεών
της, με την ανάπτυξη νέων πρατηρίων
στις καινούργιες κεντρικές οδικές αρ-
τηρίες που κατασκευάζονται, κάτι το
οποίο θα ενισχύσει τον ρόλο της αλλά

και τη διείσδυση στην εγχώρια αγορά.
Ο κ. Τζαννετάκης αναφέρθηκε και

στη στρατηγική του ομίλου για τις Ανα-
νεώσιμες Πηγές Ενέργειας, υποστηρί-
ζοντας ότι θα υπάρξει μια διαφορετική
προσέγγιση σε ό,τι έχει να κάνει με τον
χρόνο υλοποίησης.

Ειδικότερα, ανέφερε ότι η υλοποί-
ηση των φωτοβολταϊκών πάρκων δεν
μεταβάλλεται αλλά θα μετατεθεί για
το 2026 από το 2025 που ήταν ο αρχι-
κός προγραμματισμός. Είναι και ο λό-
γος για τον οποίο αναπροσαρμόστη-

καν τα κεφάλαια των φετινών επενδύ-
σεων, σε 500 εκατ. ευρώ από 560
εκατ. ευρώ.

Σημαντικό ορόσημο για τον ενεργει-
ακό βραχίονα της Motor Oil αποτελεί
και η έναρξη της εμπορικής λειτουρ-
γίας της νέας θερμοηλεκτρικής μονά-
δας στην Κομοτηνή. Όπως ανέφερε ο
κ. Τζαννετάκης, η μονάδα θα τεθεί σε
πλήρη λειτουργία εντός του δεύτερου
εξαμήνου του 2025, ενισχύοντας τη
συνολική ενεργειακή παρουσία του
ομίλου. Σημειώνεται ότι η μονάδα έχει

ισχύ 877 MW και αναπτύσσεται από τις
Motor Oil και ΓΕΚ ΤΕΡΝΑ, οι οποίες
«μοιράζονται» από 50%, ενώ η επένδυ-
ση ανέρχεται σε 375 εκατ. ευρώ. Τέλος,
σχολιάζοντας ερώτηση των αναλυτών
αναφορικά με τις φήμες περί στρατηγι-
κής συνεργασίας ή εξαγοράς της λιανι-
κής ηλεκτρικής ενέργειας της ΗΡΩΝ
από την NRG, θυγατρική της Motor Oil
στον τομέα της ηλεκτρικής ενέργειας,
η διοίκηση διευκρίνισε πως δεν υπάρ-
χει τίποτα νεότερο και ανακοινώσιμο
ακόμα.

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr

MOTOR OIL

Πού «τρέχει» επενδύσεις €500 εκατ.

Σύμφωνα με τον αναπληρωτή διευθύνοντα σύμβουλο του ομίλου 
Πέτρο Τζαννετάκη, το 40% από τα χρήματα αυτά θα πάει 

στο διυλιστήριο, το 11% στον τομέα των καυσίμων, το 44% 
στην ενέργεια και το 5% σε άλλες δραστηριότητες 
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Σ
ε μια εποχή αναταράξεων, απο-
παγκοσμιοποίησης και νέας γε-
ωοικονομικής αρχιτεκτονικής,

τα λιμάνια αναδύονται εκ νέου ως κρίσι-
μοι κόμβοι ισχύος, ροής και ανταγωνι-
σμού.

Μέσα στο 2024 περισσότερα από 52
δισ. δολάρια επενδύθηκαν για την εκκί-
νηση 128 νέων μεγάλων έργων λιμενι-
κών και θαλάσσιων κατασκευών σε ολό-
κληρο τον κόσμο, σύμφωνα με τη βάση

δεδομένων της GlobalData. Από
αυτά, τα δέκα ακριβότερα καταλαμ-
βάνουν σχεδόν το ήμισυ της συνο-
λικής αξίας - μια ξεκάθαρη ένδειξη
του πού κατευθύνεται το παγκό-
σμιο ενδιαφέρον.

Σε σχέση με το 2023 καταγράφη-
κε αύξηση στον αριθμό έργων -από
89 σε 128- αλλά και πτώση 14,6%

στον συνολικό όγκο επένδυσης, από 61,6
δισ. στα 52,6 δισ. δολάρια. Αυτό δείχνει
μια μετάβαση σε έργα μικρότερης κλί-
μακας ή/και σε χαμηλότερης έντασης
κεφαλαίου φάσεις. Παρ’ όλα αυτά, η έμ-
φαση παραμένει στα λιμάνια: το 55,5%
των έργων του 2024 αφορά υποδομές λι-
μένων, απορροφώντας άνω των 40 δισ.
δολαρίων.

Στο επίκεντρο των εξελίξεων βρίσκε-
ται η Ασία, με τα τέσσερα από τα δέκα με-
γαλύτερα έργα να πραγματοποιούνται
εκεί. Ωστόσο, οι ΗΠΑ κυριαρχούν ποσο-
τικά με 35 νέα έργα - ένδειξη της αναδυόμενης πολιτικής των
Ηνωμένων Πολιτειών για επενδύσεις εντός των συνόρων και
στρατηγική εξισορρόπηση των λιμενικών δυνατοτήτων. Η Ευ-
ρώπη με 30 νέα έργα δείχνει επίσης ισχυρή παρουσία, ακο-
λουθούμενη από την Αφρική με 18 και την Ασία με 17.

Επενδύσεις, συμφέροντα, στρατηγικές
Στην κορυφή της λίστας δεσπόζει η κατασκευή του λιμανι-

ού Kyaukpyu στη Μιανμάρ, κόμβου της πρωτοβουλίας Belt
and Road της Κίνας. Με κόστος 7,3 δισ. δολάρια και εταίρο
τον κρατικό κινεζικό όμιλο CITIC, το έργο δημιουργεί ένα κρί-
σιμο γεωπολιτικό σημείο πρόσβασης της Κίνας στον Ινδικό
Ωκεανό, αποφεύγοντας τη στρατηγικά επικίνδυνη Στενή της
Μαλάκας.

Ακολουθεί η επέκταση του λιμανιού Kuala Linggi στη Μα-
λαισία, κόστους 3,64 δισ. δολαρίων, με χρηματοδότηση από
κινεζικές εταιρείες. Το έργο στοχεύει στην ενίσχυση της απο-
θήκευσης και μεταφόρτωσης πετρελαίου, καθώς και στην
υποστήριξη της ναυπηγικής και της συντήρησης πλοίων - με-
τατρέποντας το σημείο σε ενεργειακό κόμβο στην καρδιά της
Ασίας.

Το τρίτο πιο ακριβό έργο δεν είναι καθαρά λιμενικό, αλλά
αφορά την προστασία των νοτιοδυτικών ακτών της Λουιζιά-
νας στις ΗΠΑ από τυφώνες. Με επένδυση 3,4 δισ. δολαρίων
αποτελεί χαρακτηριστικό παράδειγμα του πώς η ασφάλεια
και η κλιματική προσαρμογή συνδέονται όλο και περισσότε-
ρο με τη λιμενική στρατηγική.

Η Αλβανία εισέρχεται στο κλαμπ των μεγάλων έργων με
την επέκταση του λιμένα Shengjin, κόστους 2,74 δισ. δολα-

ρίων. Το έργο έχει ιδιαίτερη σημασία καθώς ενισχύει τη δυ-
ναμική των Δυτικών Βαλκανίων στον χάρτη των εφοδιαστι-
κών αλυσίδων.

Η Ισπανία, μέσω της MSC, επεκτείνει το τερματικό στη Βα-

λένθια, με προϋπολογισμό 1,95 δισ. δολάρια. Η κίνηση αυτή

εντάσσεται στη στρατηγική μετατροπής της Ιβηρικής σε κόμ-

βο διασύνδεσης με Αφρική και Νότια Αμερική.

Η Καμπότζη κάνει άλμα συνδεσιμότητας με την κατασκευή

της διώρυγας Funan Techo, κόστους 1,7 δισ. δολαρίων, που

χρηματοδοτείται επίσης από την Κίνα. Πρόκειται για μια υπο-

δομή-κλειδί, καθώς συνδέει την πρωτεύουσα Πνομ Πενχ με

τη θάλασσα, αλλάζοντας το γεωοικονομικό της προφίλ.
Στις ΗΠΑ το λιμάνι του Long Beach ενισχύει τη σιδηρο-

δρομική του σύνδεση (1,57 δισ. δολάρια), ενώ η Ινδονησία
συνεχίζει την επέκταση του Tanjung Priok, του σημαντι-
κότερου λιμένα της χώρας, με δεύτερη φάση έργων 1,5
δισ. δολαρίων.

Την πρώτη δεκάδα συμπληρώνουν το φιλόδοξο έργο Port
Du Futur στη Σενεγάλη (1,13 δισ. δολάρια), που φιλοδοξεί να
μετατρέψει τη χώρα σε περιφερειακό εμπορευματικό κόμβο,

και η επέκταση του Maasvlakte II στο Ρότερνταμ (1,09 δισ.),
που αναβαθμίζει την καρδιά της βιομηχανικής Ευρώπης.

Οι τάσεις πίσω από τους αριθμούς
Το 2024 δείχνει με σαφήνεια ότι η λιμενική επένδυση δεν

είναι απλώς υπόθεση εμπορίου και logistics, αλλά βαθύτατα
στρατηγική. Τα έργα δεν σχεδιάζονται πλέον με αποκλειστικό
γνώμονα τη μεταφορική ικανότητα, αλλά εμπλέκουν ζητήμα-
τα ασφάλειας, ενεργειακής αυτάρκειας, γεωστρατηγικού
ελέγχου και προσαρμογής στην κλιματική κρίση.

Η κινεζική παρουσία είναι πανταχού παρούσα - είτε ως
χρηματοδότης είτε ως κατασκευαστής. Η Belt and Road Ini-
tiative μπορεί να έχει υποστεί επικοινωνιακές φθορές, αλλά
παραμένει ένα πανίσχυρο εργαλείο εξαγωγής επιρροής.

Παράλληλα, οι ΗΠΑ κινούνται επιθετικά στον εκσυγχρονι-
σμό των δικών τους υποδομών, ενώ η Ευρώπη φαίνεται να
επενδύει έξυπνα για να διατηρήσει τη θέση της στον παγκό-
σμιο ανταγωνισμό. Η Αφρική, αν και δεν έχει τα τεράστια κε-
φάλαια, καταγράφει εντυπωσιακή δραστηριότητα - ενδεχο-
μένως δείγμα του επόμενου μεγάλου κύματος.

Τι σημαίνουν όλα αυτά για την Ελλάδα
Το διεθνές τοπίο δείχνει ότι ο ανταγωνισμός μεταφέρεται

όλο και περισσότερο στις λιμενικές υποδομές. Η Ελλάδα, με
τη στρατηγική της γεωγραφική θέση, δεν μπορεί να μείνει πί-
σω. Ο εκσυγχρονισμός των μεγάλων λιμανιών, η ενίσχυση της
διασυνδεσιμότητας και η ενεργή συμμετοχή σε διεθνείς εφο-
διαστικές αλυσίδες είναι πλέον ζήτημα εθνικής στρατηγικής.
Το 2024 έδειξε τι κάνουν οι άλλοι. Το ερώτημα για την Ελλάδα
είναι αν προλαβαίνει το επόμενο κύμα. 

Γράφει 
o Γιώργος
Σκορδίλης

gskordilis@gmail.com

Στα 52 δισ. δολάρια οι επενδύσεις 
για λιμάνια διεθνώς το 2024 

Αφορούν την εκκίνηση 
128 νέων μεγάλων έργων λιμενικών

και θαλάσσιων κατασκευών - 
Τέσσερα στα δέκα μεγαλύτερα έργα

πραγματοποιούνται στην Ασία
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ην επιτυχημένη συνταγή με τον Ιβάν Γιοβά-
νοβιτς στο τιμόνι της Εθνικής ομάδας θα συ-
νεχίσει η ΕΠΟ. Βλέποντας πως ο Σέρβος τε-

χνικός αναγέννησε τη «γαλανόλευκη», την οδήγη-
σε ξανά σε επιτυχίες ενώ παράλληλα ανανεώνεται
και το έμψυχο δυναμικό της με παιδιά που θα απο-
τελέσουν την επόμενη ημέρα όχι μόνο του αντιπρο-
σωπευτικού συγκροτήματος αλλά του ευρωπαϊκού
ποδοσφαίρου, ήταν αυτονόητο πως θα υπήρχε
πρόθεση να συνεχιστεί η συνεργασία με τον Ιβάν Γιοβά-
νοβιτς και πέρα από το 2026.

Εφαρμόζοντας το «των φρονίμων τα παιδιά πριν
πεινάσουν μαγειρεύουν», ο πρόεδρος της ΕΠΟ Μά-
κης Γκαγκάτσης προσέγγισε τον Ιβάν Γιοβάνοβιτς
περίπου έναν χρόνο πριν τη λήξη του συμβολαίου
του, κάνοντάς του επέκταση για άλλα δυο χρόνια. Ο
πρόεδρος της ομοσπονδίας και ο 62χρονος τεχνικός
συναντήθηκαν το βράδυ της Τρίτης σε γνωστό εστια-
τόριο και εκεί έδωσαν τα χέρια. Επί της ουσίας ο Μά-
κης Γκαγκάτσης παρέδωσε τα… κλειδιά της Εθνικής
ομάδας στον Ιβάν Γιοβάνοβιτς έως το 2028, ενώ του
πρότεινε και αύξηση αποδοχών.

Ο «στρατηγός» Ιβάν, πιστός στο πλάνο του, αποδέχτη-
κε την πρόταση, αφού πέρα από τον μεγάλο στόχο που
δεν είναι άλλος από το να οδηγήσει την Ελλάδα στο

Παγκόσμιο Κύπελλο του 2026, θέλει να δώσει
πράγματα και στην επόμενη ημέρα του ποδο-
σφαίρου της χώρας. Επί των ημερών του είδα-
με στην Εθνική ομάδα παιδιά όπως ο Κωνσταν-
τίνος Καρέτσας, ο Χρήστος Ζαφείρης, καθιε-
ρώθηκε ο Χρήστος Τζόλης. Μια νέα γενιά τα-
λαντούχων παιδιών που μπορούν να οδηγή-
σουν τη «γαλανόλευκη» ένα βήμα παραπάνω,
με την καθοδήγηση του Γιοβάνοβιτς.

Με αυτή την καθοδήγηση, τη σοβαρότητα και τη
σκληρή δουλειά, ο 62χρονος τεχνικός, από το καλοκαί-
ρι του 2021 μέχρι και τον Δεκέμβριο του 2023 όταν ακα-
τανόητα απολύθηκε από τον Γιάννη Αλαφούζο, αναμόρ-
φωσε τον Παναθηναϊκό. Αυτό ήταν το πιο πρόσφατο
δείγμα γραφής του Σέρβου προπονητή, ο οποίος επανέ-
φερε το «τριφύλλι» στους τίτλους με την κατάκτηση του
Κυπέλλου το 2022 και τη διεκδίκηση του πρωταθλήμα-

τος το 2023 έως την τελευταία αγωνιστική. Το γεγονός
ότι δεν είχε καθίσει σε πάγκο εθνικής ομάδας είχε βά-
λει μια μικρή δόση αμφιβολίας, όταν ανακοινώθηκε
από την ΕΠΟ, πλην όμως κι αυτή πήγε περίπατο, καθώς
τα αποτελέσματα μιλούν από μόνα τους για τη δουλειά
του Γιοβάνοβιτς στη «γαλανόλευκη».

Σε οκτώ αναμετρήσεις με τον Ιβάν Γιοβάνοβιτς στον
πάγκο της, η Εθνική ομάδα κατέγραψε έξι νίκες και μό-
λις δυο ήττες. Συνολικά σε αυτές τις οκτώ αναμετρήσεις
τα γκολ ήταν 14-5 υπέρ του ομοσπονδιακού συγκροτή-
ματος. Κατάφερε να νικήσει μέσα στο Γουέμπλεϊ 2-1 την
Αγγλία, η οποία πήρε ρεβάνς 3-0 στο ΟΑΚΑ, ενώ και η
Σκοτία που νίκησε 1-0 την Ελλάδα στο Φάληρο, είδε τα
τρομερά… μωρά του Ιβάν Γιοβάνοβιτς να κάνουν περί-
πατο στη Γλασκόβη, να κερδίζουν 3-0 και να εξασφαλί-
ζουν την άνοδο στην Α’ κατηγορία του Nations League.

Με αυτά τα δείγματα γραφής, η ΕΠΟ ήταν δεδομένο
πως θα επιδίωκε να «δέσει» τον Γιοβάνοβιτς και όπως
αναφέρεται στην ανακοίνωση της ομοσπονδίας στα so-
cial media: «Με αυτό τον τρόπο η διοίκηση της ομο-
σπονδίας δείχνει εμπράκτως την ακλόνητη εμπιστοσύ-
νη προς το πρόσωπο του Ιβάν Γιοβάνοβιτς, με τον οποίο
-πριν καν συμπληρώσει έναν χρόνο στον πάγκο της- η
Εθνική έφτασε στην ελίτ κατηγορία του ευρωπαϊκού
ποδοσφαίρου».

Πρόωρη επέκταση συνεργασίας της ΕΠΟ 
με τον Ιβάν Γιοβάνοβιτς, που θα συνεχίσει 

να καθοδηγεί επιτυχημένα την Εθνική 
ομάδα ποδοσφαίρου με στόχο 

την επιστροφή σε μεγάλες διοργανώσεις

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

«Στρατηγός» Ιβάν έως το 2028



Έγιναν… πρόεδροι 
Μέσι και Σουάρες 

Από τις ένδοξες ημέρες τους στην Μπαρτσελό-
να μέχρι την επανένωση στην Ίντερ Μαϊάμι, ο
Λιονέλ Μέσι και ο Λουίς Σουάρες έφεραν τη δια-
χρονική συνεργασία τους σε ένα νέο κεφάλαιο,
συνιδρύοντας την Ντεπορτίβο LSM, έναν σύλλο-
γο που θα αγωνιστεί στο επαγγελματικό ποδό-
σφαιρο της Ουρουγουάης.

«Έφυγε» 
ο σπουδαίος Βερόν

Το ποδόσφαιρο της Αργεντινής, η Εστουδιάν-
τες, ο Παναθηναϊκός και όλοι οι φίλοι του αθλή-
ματος ανά τον κόσμο θρηνούν την απώλεια του
θρυλικού Χουάν Ραμόν Βερόν, ο οποίος έφυγε
από τη ζωή σε ηλικία 81 ετών. Ο «Μπρούχα» (σ.σ.:
μάγισσα), όπως ήταν το παρατσούκλι του, έπαιξε
στο «τριφύλλι» από το 1972 έως το 1974 και είχε
23 γκολ σε 57 ματς.

Ένοχος για 
πυροβολισμούς ο Κεμπ

Ο έξι φορές All-Star του NBA Σον Κεμπ δήλω-
σε ένοχος για επίθεση δεύτερου βαθμού σε σχέ-
ση με περιστατικό με πυροβολισμούς έξω από
εμπορικό κέντρο στην Τακόμα της Ουάσιγκτον
τον Μάρτιο του 2023. Ο εισαγγελέας πρότεινε
στον δικαστή του Ανώτατου Δικαστηρίου της Κο-
μητείας Πιρς ποινή εννέα μηνών φυλάκισης, κα-
θώς και έναν χρόνο επιτήρησης.

Τέιλορ για ΠΑΟΚ
Η ενίσχυση του αριστερού άκρου της άμυνας

φαίνεται πως είναι η προτεραιότητα των ανθρώ-
πων του ΠΑΟΚ. Οι «ασπρόμαυροι» εξετάζουν την
περίπτωση του Γκρεγκ Τέιλορ, ο οποίος ανήκει
στο δυναμικό της πρωταθλήτριας Σκοτίας, Σέλ-
τικ. Στα 27 του, ο Τέιλορ μένει ελεύθερος από
τους Κέλτες, στους οποίους μετακόμισε το 2019
από την Κιλμάρνοκ.

Giannis καλεί… CR7
Ο Κριστιάνο Ρονάλντο με μήνυμα στο Instagram άφη-

σε να εννοηθεί πως αποχωρεί από την Αλ Νασρ και ο
Γιάννης Αντετοκούνμπο είχε… όρεξη για αστεία! «Έλα
και παίξε στην Ελλάδα», έγραψε στο προφίλ του «CR7»
και πρόσθεσε: «Ολυμπιακός, Παναθηναϊκός ή ΑΕΚ, ΠΑ-
ΟΚ». Στο τρίτο σχόλιό του, χρησιμοποίησε emoji με τα
χρώματα των τεσσάρων συλλόγων και συμπλήρωσε γε-
λώντας: «Δεν είμαι επιλεκτικός, ό,τι θέλεις!».
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Καλπάζουν 
οι Πέισερς

Στη σημερινή ακροαματική διαδι-
κασία θα αποφανθεί το δικαστήριο
του Σαν Ισίντρο (βόρεια του Μπουέ-
νος Άιρες) εάν η δίκη που διεξάγεται
σχετικά με τις συνθήκες θανάτου του
Ντιέγκο Μαραντόνα θα συνεχιστεί με
αντικατάσταση δικαστή ή θα οριστούν
εκ νέου οι τρεις δικαστές που δικά-
ζουν την υπόθεση, όπως ζήτησε η
πλειονότητα των διαδίκων.

Στη διάρκεια μιας… ιδιαίτερης
ακροαματικής διαδικασίας, ο πρό-
εδρος του δικαστηρίου Μαξιμιλιάνο
Σαβαρίνο διέταξε την απόλυση της
συναδέλφου του Τζουλιέτα Μακίνταχ, θεωρώντας ότι «οι
περιστάσεις που επηρεάζουν την αμεροληψία της έχουν
αποδειχτεί», προσθέτοντας: «Αυτό που συνέβη και έχει
επαληθευτεί είναι εξαιρετικά σοβαρό». 

Διαδοχικά οι δικηγόροι υπεράσπισης, οι οικογενειακοί

δικηγόροι και οι εισαγγελείς ζήτησαν την απομάκρυνση
της 47χρονης δικαστού από την υπόθεση, μετά την κατά-
σχεση, κατά τη διάρκεια πρόσφατων ερευνών, βίντεο που
έδειχναν ότι συνεργάστηκε ενεργά στην προετοιμασία μιας
μίνι σειράς ντοκιμαντέρ ως βασική πρωταγωνίστρια.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

«Μύλος» στη δίκη Μαραντόνα

Μια νίκη μακριά από την πρόκρισή τους στους τελικούς του ΝΒΑ 
για πρώτη φορά μετά από 25 χρόνια βρίσκονται οι Ιντιάνα Πέισερς. 
Τα ξημερώματα στη Νέα Υόρκη θα αναζητήσουν το 4-1 σε βάρος των Νικς.
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Μια βραδιά γεμάτη εκρηκτική ένταση και διαστημικές

μελωδίες που διαπερνούν το σώμα και τον νου υπόσχονται

οι θρυλικοί Spiritualized που επιστρέφουν στην Αθήνα για

μία μοναδική συναυλία, στο πλαίσιο του Φεστιβάλ Αθη-

νών-Επιδαύρου. Απόψε, το συγκρότημα του Jason Pierce

θα εμφανιστεί στον Λυκαβηττό, μεταμορφώνοντας τη σκη-

νή σε πεδίο ηχητικής υπέρβασης μέσα από ένα δυνατό

setlist κορυφαίων κομματιών από το «Lazer Guided

Melodies» (1992) έως το πιο πρόσφατο «Everything Was

Beautiful» (2022).

Το πολυαναμενόμενο live συνοδεύεται από ένα εντυπω-

σιακά σκηνοθετημένο light show, με οπτικά εφέ που αλληλεπι-

δρούν με τη μουσική και ενισχύουν τον ψυχεδελικό χαρακτήρα

του ήχου των Spiritualized. Λέιζερ, προβολές και παιχνιδίσμα-

τα φωτός σχεδιάζονται ειδικά για να «ντύσουν» τις συνθέσεις

του Jason Pierce, μετατρέποντας τo εμβληματικό Δημοτικό Θέ-

ατρο σε ένα ονειρικό ηχητικό και οπτικό τοπίο.

Το θρυλικό γκρουπ έχει χαράξει τη δική του τροχιά στο παγ-

κόσμιο μουσικό στερέωμα. Οι ζωντανές του εμφανίσεις δεν εί-

ναι απλά συναυλίες -είναι τελετές συναισθηματικής εκτόνω-

σης, όπου η μουσική γίνεται εμπειρία, ατμόσφαιρα και απόδρα-

ση σε ένα σύμπαν καθαρής συγκίνησης.

Ο εμβληματικός 
ερμηνευτής 

θα εμφανιστεί 
την Τετάρτη 
11 Ιουνίου 

στο ιστορικό 
Θέατρο Λυκαβηττού,

σε μια συναυλία-
γιορτή

Νύχτα από άλλη διάσταση απόψε στον Λυκαβηττό

Βασίλης Σκουλάς
65 χρόνια μουσικής λεβεντιάς

Ο
εμβληματικός ερμηνευτής Βασίλης
Σκουλάς θα εμφανιστεί την Τετάρτη
11 Ιουνίου στο ιστορικό Θέατρο Λυ-

καβηττού, σε μια συναυλία-γιορτή με τίτλο
«Η Κρήτη του Χθες & του Σήμερα». Ο λυρά-
ρης της περηφάνιας και της σεμνότητας,
γιορτάζοντας φέτος εξήντα πέντε χρόνια
καλλιτεχνικής προσφοράς και τιμής στη γε-
νέτειρά του, θα χαρίσει στο κοινό μια καλο-
καιρινή μαγική βραδιά μυσταγωγίας με
τραγούδια που υμνούν τη λεβεντιά της με-
γαλονήσου.

Με συνοδοιπόρους τον Παντελή Θαλασ-
σινό, τον Haig Yazdjian και την Ορχήστρα
Παραδοσιακών Οργάνων υπό την Τατιάνα
Παπαγεωργίου, ο θρυλικός Ανωγειανός θα
ενώσει το νήμα από τα Ριζίτικα και την πα-
ραδοσιακή μουσική έως τις μεγάλες επιτυ-
χίες του.

Μέγεθος αυθεντικό 
με κρητική ταυτότητα

Ιδιαίτερη μορφή και κορυφαία φυσιο-
γνωμία, σύμβολο των απανταχού Κρητών,
μέγεθος αυθεντικό, σεμνός και λαοφιλής,
θα δώσει τον δικό του παλμό σε μια παρά-
σταση που ενώνει τις γενιές. Στο πρόγραμ-
μά του, εκτός από τις παραδοσιακές μελω-
δίες της λεβεντογέννας και επιλογές κομ-
ματιών που έχουν σημαδέψει την καριέρα
του θα παρουσιάσει τραγούδια από τις συ-
νεργασίες με τον Παντελή Θαλασσινό και
τον Haig Yazdjian, προσφέροντας νέες ερ-
μηνείες και μουσικές προσεγγίσεις.

Αναγνωρισμένος πλέον διεθνώς στα πέ-
ρατα της ομογένειας, με φήμη και δόξα, ο
υπέροχος Βασίλης Σκουλάς παραμένει
αγνός, σεμνός και προσηλωμένος στο να
εξιστορεί ερμηνευτικά θρύλους και μαντι-
νάδες της γενέτειράς του και φυσικά υπέ-
ροχος συνομιλητής. «Δεν αισθάνθηκα ποτέ
κούραση μέσα από την ερμηνεία, τη μουσι-
κή και τη λύρα! Διανύσαμε εξίμισι δεκαε-
τίες επαγγελματικά στο τραγούδι, τόσο ευ-
χάριστα, με πολλή θαλπωρή και αγάπη από
τον κόσμο», ανέφερε στη δισέλιδη συνέν-

τευξή του στην «P» τον περασμένο Φε-
βρουάριο, απαντώντας τότε σε κάθε ερώτη-
ση με ειλικρίνεια.

Απόσπασμα της συνέντευξης στην «P»
Στις πιο σκοτεινές στιγμές ενός καλλι-
τέχνη μια μελωδία είναι γιατρικό;
Η μουσική είναι η ψυχική τροφή στον άν-

θρωπο, ένα φάρμακο που σε απαλύνει ή σε
διεγείρει σε καταστάσεις ευχαρίστησης,
χαράς αλλά και λύπης, φτάνει να βρεις την
κατάλληλη σε συχνότητα αρμονία.

Ονειρευόσασταν τόση φήμη και δόξα;
Όχι, ποτέ. 

Έχετε αρνηθεί συνεργασίες ακόμα και
με κορυφαία ονόματα;
Βεβαίως, τα «όχι» μου ήταν τα πιο ση-

μαντικά. Δεν πιστεύω πως άλλος καλλιτέ-
χνης έχει αρνηθεί συνεργασίες σαν αυτές
που μου προτείνουν. Είχα πει, ακόμα κι αν
έρθει το μεγαλύτερο όνομα τραγουδιστή
της Ελλάδας ή της Ευρώπης, δεν μπαίνω
στο στούντιο αν δεν το θέλω, αν δεν μ’ εν-
διαφέρει. Και το λέω αυτό πρώτη φορά τώ-
ρα εδώ.

Πώς διαχειριστήκατε την καριέρα σας;
Ακολουθώντας το ένστικτό μου. Ωστόσο

πάντα είχα γνώμονα και προστάτη τον ίδιο
τον κόσμο.

Πιστός όμως για πάντα στη θρυλική
«Ντελίνα»!
«Ντελίνα» ήταν ο τίτλος στο πρώτο δι-

σκάκι που κυκλοφόρησα το 1969, σημαίνει
ωραία κοπέλα, μερακλίνα. Κι έτσι ονόμασα
το ιστορικό πια μαγαζί μου, όπου κάθε Κυ-
ριακή μεσημέρι τραγουδάω κι έρχεται κό-
σμος από όλο το νησί. Πάντα γυρνάω στην
Κρήτη, στον λαό που με αγάπησε και μ’
εκτίμησε και μ’ έβαλε σε χώρους που δεν το
φανταζόμουν και δεν επιδίωξα ποτέ να εμ-
φανιστώ, όπως στο Ηρώδειο και στο Μέγα-
ρο Μουσικής.
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MAD VMA 2025:
Kick off party

στο Island club

O
κορυφαίος μουσικός θεσμός έφερε

κοντά τους πιο hot και viral καλλιτέ-

χνες, Instagrammers, TikTokers,

εκπροσώπους των ΜΜΕ και πλήθος καλε-

σμένων σε ένα λαμπερό προεόρτιο event με

αφορμή τη φετινή απονομή των MAD VMA

2025 by ΔΕΗ.

Σάρα Εσκενάζυ Evangelia

Onirama

Κλαυδία

Λευτέρης Πανταζής Mikay Τζένη Μπότση, Κική Τσόλκα

Kianna

Γαριφαλιά Καληφώνη

Γιώργος
Νταβός,

Μάνος
Καμακάρης,

Κρις
Καρακατσάνης

Θέμης Γεωργαντάς Anastasia Fipster, Marseaux

Βιργινία Δικαιούλια



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)

Ο Ήλιος βρίσκεται σε σύνοδο με τον

Ερμή και αυτό ανανεώνει τη σκέψη

σας, σας γεμίζει αισιοδοξία και κά-

νετε επιτυχημένες επιλογές.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Καλά τα οικονομικά νέα για εσάς τους

Ταύρους, ιδίως αν ανήκετε στο πρώτο

δεκαήμερο. Φροντίστε επίσης να μη

χάσετε το μέτρο στην επικοινωνία σας

με τους άλλους.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Θετικότατη μέρα για εσάς τους Διδύ-

μους, όπου η σύνοδος Ήλιου - Ερμή

που κορυφώνεται αύριο θα σας γεμί-

σει με αισιόδοξες σκέψεις και συναν-

τήσεις.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Τα λόγια σήμερα θα σας σημαδέψουν

και ίσως επηρεαστείτε περισσότερο

από ό,τι θα έπρεπε σε καταστάσεις που

δεν αξίζουν την προσοχή σας.

Λέων
(23/7-22/8)

Σήμερα μπορεί να νιώσετε κάποια

πράγματα να σας πηγαίνουν πίσω στον

χρόνο, σαν μια επανεξέταση πριν πάρε-

τε τις οριστικές αποφάσεις σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Είστε σε αρκετά καλή μέρα, όπου θα

μπορέσετε να κάνετε κάποιες καλές

κινήσεις στα επαγγελματικά σας, αλλά

και σε θέματα που σας απασχολούν.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Έχετε μια καλή προοπτική, για να ανα-

δείξετε κάποιους προσωπικούς σας

στόχους, που μάλιστα έχετε αφιερώ-

σει πολύ χρόνο και ενέργεια για να

τους ολοκληρώσετε.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Για εσάς τους Σκορπιούς είναι μια πο-

λύ ιδιαίτερη μέρα, που μπορεί να έχε-

τε κάποια σημαντική συνάντηση, να

αναδείξετε ένα ταλέντο σας, να κάνε-

τε μια οικονομική συμφωνία.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Για εσάς τους Τοξότες είναι μέρα κα-

λών γεγονότων, ιδίως αν ανήκετε στο

πρώτο δεκαήμερο. Είναι η στιγμή που

θα ανοίξετε νέο κεφάλαιο στην προ-

σωπική σας ζωή.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Για εσάς τους Αιγόκερους είναι πολύ

σημαντικό να αντιληφθείτε ότι κάποιο

πρόσωπο από το πολύ κοντινό σας πε-

ριβάλλον χρειάζεται τη φροντίδα σας. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Είναι θετική μέρα για την προσωπική

σας ζωή και αυτό που θα σας γεμίσει με

χαρά είναι ότι η επικοινωνία σας με

τους άλλους θα έχει ουσία και θα ικανο-

ποιήσει τις προσδοκίες σας.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Σπίτι, οικογένεια και αγαπημένα πρό-

σωπα θα έχουν σήμερα την τιμητική

τους. Μην αφήνετε τρίτα πρόσωπα να

χαλάνε τις σχέσεις σας, με λόγια και

υπόγειες συμπεριφορές. 
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Α ν και δεν σχηματίζονται σημαντικές
πλανητικές όψεις, η σύνοδος Ήλιου - Ερμή
που κορυφώνεται αύριο είναι ενεργή και

σήμερα.


